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Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tatjana Mohorko (odgovorna urednica), 
Marjan Nahberger (namestnik odg. urednice), Petra Krajnc (lektorica), mag. Ivan Božičko, Friderik Likavec, Alojz Čeh, Dejan Tramšek, Tadej Podvršek.
Oblikovanje in tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada Vlade RS za informiranje, št.: 23/90-

541/96-12, se za glasilo plačuje 8,5-odstotni davek. Glasilo Naš glas je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad Vlade RS za informiranje, pod 
zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo gospo-
dinjstva v Občini Videm. Naklada 2150 kosov. Naslovica: Utrinek z mladinskega gasilskega tabora PGD Tržec, foto: Jani Požar.

Bibliobus vabi, da ga obiščete

Rožnati oktober

Bibliobus Knjižnice Ivana Potrča Ptuj ima že vrsto let stalna 
postajališča tudi v občini Videm, kjer so ga bralci vseh sta-
rosti dobro sprejeli. Potujoča knjižnica ima v svoji zbirki kar 
50.000 enot gradiva, v bibliobus pa nameščajo predvsem 
novejše in aktualno gradivo, ki je tudi najbolj iskano. Nabor 
je velik in raznolik, primeren pa je tako za otroke in mlado-
stnike kot za odrasle. 
Knjižnica na kolesih vozi po vnaprej objavljenem urniku od 

Foto: arhiv KIP

URNIK BIBLIOBUSA (oktober–december 2022)

Postajališče Dan, ura Okt. Nov. Dec.
Videm 

(osnovna šola)
sreda, 8.30–10.00 12. 2. in 23. 14.

Leskovec 
(osnovna šola)

sreda, 10.30–11.45 12. 2. in 23. 14.

Sela 
(osnovna šola)

sreda, 13.00–13.30 12. 2. in 23. 14.

Lancova vas 
(vaški dom)

četrtek, 10.00–9.30 20. 10. 1. in 22.

septembra do konca junija. To pomeni, da je s 1. septembrom 
tudi letos ponovno krenila na pot do svojih zvestih bralcev. 
V občini Videm ima štiri postajališča: pri OŠ Videm, OŠ 
Sela, OŠ Leskovec in pri vaškem domu v Lancovi vasi. Želeno 
gradivo si lahko predhodno tudi naročite ali rezervirate prek 
spleta v okolju Cobiss Moja knjižnica ali s SMS-sporočilom 
na tel. št. 051 310 594. Vsekakor velja izkoristiti

Pripravila: Petra Krajnc

V Združenju Europa Donna Slovenija v rožnatem okto-
bru, mednarodnem mesecu osveščanja o raku dojk 

že 25 let osveščajo o pomenu zdravega načina življenja in 
zgodnjega odkrivanja raka.

Z različnimi akcijami in dogodki osveščajo o raku dojk in 
rakih rodil in opozarjajo na pomen zdravega načina življenja 
in zgodnjega odkrivanja bolezni ter si prizadevamo za celo-
stno obravnavo bolnic z rakom dojk in raki rodil, učinkovito 
zdravljenje, ustrezno rehabilitacijo in psihosocialno podporo 
bolnicam in njihovim svojcem.
V Združenju Europa Donna Slovenija aktivno zbirajo sred-
stva, s katerimi pokrivajo stroške svojih programov in pro-
jektov. Veseli jih, da pridobijo kar 75 % sredstev od donacij 
dohodnine, prispevkov posameznikov in podjetij.
Da bi olajšali podporo delovanju združenja, so ponovno uve-
dli možnost SMS donacij na ključnih besedah POGUMNA5, 

s katero z SMSom na 1919 donirate 5 evrov, in POGU-
MNA10 za donacijo v višini 10 evrov.
SMS donacije Združenju Europa Donna Slovenija omogoča-
jo ponudniki mobilnih storitev Telekom Slovenije, A1, Tele-
mach in T2. Vnaprej hvala vsem za podporo.
Pravila in pogoji za sodelovanje pri storitvi SMS-donacija so 
objavljeni na spletni strani www.europadonna.si.

Europa Donna
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Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Letošnje leto nam je ponovno pokazalo, kako pomembno 
je sonaravno bivanje človeka z naravo. Pridelke, ki jih v tem 
času pospravljamo, nam je dala narava. Tako pravimo. In še 
kako drži pravilo, da se narava odziva negativno tam, kjer si jo 
človek hoče podrediti. Upam, da se bomo ljudje tega končno 
začeli zavedati in začeli ceniti to, kar imamo na tem prelepem 
koščku našega planeta. 

Mandat, ko sem z ekipo prevzel odgovornost za vodenje obči-
ne, je praktično pri kraju. Bil je to naš prvi mandat. Po vseh 
preizkušnjah, ki smo jim bili priča, si bomo ta štiri leta prav 
gotovo zapomnili. Bil je to mandat, v katerega smo šli s kar 
nekaj obljubami, in verjamem, da nam bo marsikdo očital 
neizpolnjeno. Sprejemam upravičeno kritiko, če je kaj šlo 
narobe. Kdor dela, greši. Na številnih področjih smo izboljšali 
življenjske pogoje svojih ljudi. Kar nekaj je projektov, ki smo 
jih izpustili, nekaj tudi takih, ki smo jih naivno in neizkuše-
no obljubili, kasneje pa ugotovili, da ne bo šlo. Ja, realnost 
je nekaj drugega. In hitro po nastopu mandata nas je čaka-
la realnost Občine Videm. Vedeli smo, da bo težko. In temu 
smo tudi prilagodili svoj tempo dela. Bili smo pred odloči-
tvijo, ali izpolnjevati všečne predvolilne obljube ali zagristi v 
realne probleme. Odločili smo se za slednje. 

Po končanem prvem letu mandata je kazalo odlično. A kar-
te je premešala epidemija covida-19 in ob koncu mandata še 
aktualna vojaška, energetska in gospodarska kriza v Evropi. 
Ponovno smo (bili) pred težkimi odločitvami. Ali se všeč-
no odzivati v volilnem letu ali ne pristati na ponorele cene v 
gradbeništvu in dodatno zadolževati že zadolžene občine. Ne 
glede na vse smo sprejeli odločitev, da je treba z javnim denar-
jem ravnati odgovorno in gospodarno. A da ne bo videti, kot 
da iščemo opravičila. Opravičil ni! Odgovornost je na naši 
strani. Odgovorni smo za to, da smo utrdili temelje delovanja 
Občine Videm, ki so za nadaljnje delo močni. Iz rdečih šte-
vilk smo potegnili občinske finance, ki jih ob koncu mandata 
puščamo v dobri kondiciji. 

Projekti za delo v prihodnjem mandatu so pripravljeni. 
Delovna mesta v občinski upravi so popolnjena. Delavci režij-
skega obrata imajo skoraj v celoti nov strojni park. Občinska 
pravila so sprejeta in so kar se da življenjska. Javna finanč-

Foto: Črtomir Goznik

na sredstva se delijo po sprejetih pravilih in ne po navodilih 
župana. Prvič v zgodovini občine se je zgodila pravična deli-
tev političnih mest v delovnih odborih in komisijah obča-
snega sveta glede na rezultat volitev. V delo občinske upra-
ve smo vnesli red, kar je omogočilo izpolnitev naše obljube 
izpred štirih let: enake možnosti za vse! Slišali smo kar nekaj 
kritik na ta račun, a menim, da smo naredili prav. Mogoče je 
to koga, ki je bil navajen nekega drugega načina dela, močno 
zmotilo. In veliko tega se je objavljalo na družabnih omrežjih. 
A vendarle rezultati kažejo, da so projekti, ki jih je v celoti 
samostojno izvajala občina, dokončani. Zatikalo se je pri pro-
jektih, kjer je bila soudeležena država. In pri tistih projektih, 
kjer so izvajalci želeli izkoristiti trenutne visoke cene v gradbe-
ništvu. A tudi za te projekte smo se trudili, da jih pripeljemo 
do izvedbe. S Polskavo in urejanjem poplavne varnosti nam 
je uspelo. Projekt teče in država bo na območju naše občine 
vložila več kot štiri milijone sredstev! 

Milijon evrov državnega denarja za vrtec Videm je zagoto-
vljenih. Milijon za kanalizacijo Lancova vas–Barislovci–Sela 
–Trnovec prav tako. Pločnike, ki smo jih obljubljali, je nova 
vlada tik pred realizacijo prestavila na leto 2027. Poslanka 
se bori, da se umestijo v državni proračun za prihodnje leto. 
Projekt gasilski dom Videm s kulturno dvorano se pripravlja. 
Treba bo zagotoviti državna in evropska sredstva, da bo stekel. 
Kanalizacija Šturmovci, za katero smo zagotovili lastna sred-
stva iz naslova prihrankov občine zaradi učinkovitega dela, bo 
v teh dneh dokončana. Teče tudi projekt kanalizacija Lancova 
vas – faza 1. Urejamo dokumentacijo za vrtec Sela in ponov-
no bomo objavili razpis za izbor izvajalca za vrtec Videm. 
Kljub naštetemu je vseeno veliko očitkov, da se ni nič nare-
dilo. Presojo prepuščam vam, spoštovani občanke in občani. 
Zapisanih je le nekaj pomembnejših poudarkov opravljenega 
dela v iztekajočem se mandatu. To so naši skupni dosežki. 

Članice in člani občinskega sveta so večinsko sprejemali odlo-
čitve s sprejemom proračuna, ki ga na podlagi razvojnih 
usmeritev predlaga župan. Veliko usklajevanj je potrebnih, da 
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Občinska volilna komisija (OVK)

Predsednica Državnega zbora Republike Slovenije je 
razpisala redne volitve v občinske svete in redne voli-

tve županov, župan Občine Videm pa je razpisal redne 
volitve v odbore krajevnih skupnosti na območju Občine 
Videm. 

Redne volitve se opravijo v nedeljo, 20. novembra 2022. 
Za dan razpisa volitev, s katerim začnejo teči roki za volilna 
opravila, se šteje ponedeljek, 5. september 2022. Za izved-
bo volitev skrbi občinska volilna komisija. Občinsko volilno 
komisijo Občine Videm (v nadaljevanju OVK) je imenoval 
Občinski svet Občine Videm na svoji 21. redni seji dne 22. 
februarja 2022.
Občinska volilna komisija se je sestala na prvi seji dne 5. 
septembra 2022, ko so začeli teči roki za volilna opravila, in 
sprejela naslednje sklepe:
Vse pomembne sklepe za volilna opravila OVK objavlja na 
oglasni deski in spletni strani občine. Število podpisov za 
določitev kandidata za župana, ki jih zbere skupina volivcev, 
ki imajo stalno prebivališče v občini, je 58.
Za določitev liste kandidatov lahko podpise zbira skupina 
volivcev, ki imajo v volilni enoti stalno prebivališče, če so 
volivci državljani druge države članice EU, ki nimajo prija-
vljenega stalnega prebivališča v RS, pa začasno prebivališče. 
Potrebno število podpisov je v vsaki od treh volilnih enot 30.
OVK je določila volišča na področju občine, kot so bile dolo-
čene na volitvah za Državni zbor RS oz. na zadnjih lokalnih 
volitvah. Predčasno glasovanje bo potekalo na sedežu OVK v 
pritličju občinske stavbe. Vsa volišča so dostopna invalidom. 
OVK je objavila na spletu občine javni poziv, da lahko poli-
tične stranke, druge organizacije občanov v občini ter občani 

dajo OVK do vključno četrtka, 15 septembra 2022, predloge 
za imenovanje predsednika in članov volilnih odborov ter nji-
hovih namestnikov.
OVK je na drugi seji dne 21. septembra 2022 sprejela nasle-
dnje sklepe:
OVK izda obvestilo volivcem glede predčasnega glasovanja, ki 
bo v sredo, 16. novembra 2022, glasovanja po pošti in glaso-
vanja na domu. 
OVK imenuje volilne odbore za izvedbo volitev. Za volišče 
v prostorih Turističnega društva Klopotec je volilni odbor 
povečala za enega člana in enega namestnika člana, predvsem 
zaradi volitev v svet KS Leskovec, ker je na tem volišču deset 
volilnih enot. Pri imenovanju volilnih odborov je OVK upo-
števala navodilo Državne volilne komisije in odbore imeno-
vala na podlagi predlogov političnih strank in posameznikov, 
saj so bili k predlogu podani soglasja in izjave, pri tem pa je 
upoštevala izid zadnjih lokalnih volitev v občinski svet, ki ga 
sestavlja sedem članov SDS, štirje člani SMS, trije člani SLS, 
dva člana DeSUS in en član NSi, da je zagotovljena politično 
pluralna sestava volilnih odborov. Posebej je bila poudarjena 
odgovornost volilnih odborov, še posebej predsednika volilne-
ga odbora.

javni denar gospodarno porabimo. Da so javna sredstva zako-
nito porabljena, pa skrbi nadzorni odbor. Pomembno vlogo 
v celotni verigi imajo zaposleni v občinski upravi, ki jo vodi 
direktor.

Zadovoljen sem z opravljenim delom. Se pa zavedam, da 
nikoli ni vse tako dobro, da bi ne moglo biti še boljše. To je 
moje vodilo, ki mu sledijo moji sodelavke in sodelavci občin-
skega sveta in občinske uprave ter članice in člani svetov kra-
jevnih skupnosti.

Ob koncu mandata se zahvaljujem vsem, ki ste potrpežljivo 
skupaj z nami preživeli ta štiri leta. Bilo je kar nekaj dogo-
varjanj, tudi konfliktov ter slabe volje, in verjamem, da tudi 

veliko dobrih rešitev. Kljub zahtevnim časom smo se trudili 
po najboljših močeh. Nastavili smo sistem, ki bo tudi v pri-
hodnje stabilno deloval. Pred nami je še kar nekaj zahtevnih 
investicij, ki si jih občani Občine Videm zagotovo zaslužimo. 

Pogledi v prihodnje so optimistični in realni. Z usklajenimi dogo-
vori, brez politizacije, lahko naredimo veliko. Komu bo zaupano 
župansko mesto v naslednjem mandatu, boste odločali volivke in 
volivci v nedeljo, 20. novembra 2022.

Veliko jesenskih užitkov vam želim.

Branko Marinič,
župan

LOKALNE VOLITVE 2022
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OBVESTILO VOLIVCEM

V   zvezi z rednimi lokalnimi volitvami za župana, občin-
ski svet in svete krajevnih skupnosti v  Občini Videm, 

ki bodo v nedeljo, 20. novembra 2022, vas obveščamo: 

GLASOVANJE NA DOMU
Volivci, ki se zaradi bolezni ne morejo osebno zglasiti na 
volišču, kjer so vpisani v volilni imenik, lahko glasujejo pred 
volilnim odborom na svojem domu, pod pogojem, da obve-
stilu priložijo ustrezno zdravniško potrdilo. Za zdravniško 
potrdilo šteje vsaka pisna potrditev zdravnika (tudi npr. elek-
tronska pošta), iz katere izhaja, da se volivec zaradi bolezni ne 
more osebno zglasiti na volišču. Potrdilo o bolezni lahko izda 
kateri koli zdravnik, ki izpolnjuje pogoje za opravljanje zdrav-
niške službe (ne le osebni zdravnik).
Na domu lahko glasujejo tudi volivci, ki bodo v izolaciji, pod 
pogojem, da o tem obvestijo   občinsko volilno komisijo naj-
kasneje tri dni pred dnevom glasovanja oziroma najpozneje 
16. novembra 2022 in da obvestilu (vlogi) o tem priložijo 
ustrezno dokazilo (izvid o pozitivnem testu ali SMS-obvestilo 
o pozitivnem testu) – 81. člen ZVDZ.

Instruktivne obrazce zgoraj navedenih vlog je možno dobiti 
na sedežu OVK ter na spletni strani Občine Videm. 

Vloga se pošlje na naslov Občinska volilna komisija Občine 
Videm, Videm pri Ptuju 54, 2284 Videm pri Ptuju.

Občinska volilna komisija

Pomembna prihodnja volilna opravila:
Zadnji dan za vložitev sprejema kandidatur za župana oz. liste 
kandidatov za člane občinskega sveta ter kandidatur za člane 
svetov krajevnih skupnosti je četrtek, 20. oktober 2022, do 
19. ure.
Po sprejemu kandidatur teče postopek preizkusa zakonitosti 
kandidatur. Rok je od 21. do 30. oktobra 2022.
Od 31. oktobra do 4. novembra 2022 je treba opraviti žreb 
in sestaviti seznam potrjenih kandidatur po vrstnem redu in 
sezname kandidatov, o katerih se glasuje, ter potrjenih list 

kandidatov v posamezni volilni enoti.
OVK 4. novembra 2022 javno objavi seznam potrjenih kan-
didatur ter list kandidatov.
Volilne kampanje ni možno izvajati v prostorih Občine 
Videm.
Seznam potrjenih kandidatur ter list kandidatov bo OVK 
objavila v občinskem glasilu Naš glas.

Občinska volilna komisija

PREDČASNO GLASOVANJE
Občinska volilna komisija je na 2. seji dne 21. septembra 
2022 odločila, da lahko volivci, ki so na dan glasovanja odso-
tni, glasujejo na posebnem volišču na sedežu občinske volilne 
komisije, ki je v prostorih Občine Videm v pritličju, in sicer v 
sredo, 16. novembra 2022, v času od 7. do 19. ure (78. člen 
Zakona o lokalnih volitvah – ZLV).

GLASOVANJE PO POŠTI
Volivci, ki so v priporu, zavodu za prestajanje kazni, v bolni-
šnici ali v socialnovarstvenem zavodu za institucionalno var-
stvo, lahko glasujejo po pošti, če to sporočijo občinski volilni 
komisiji najkasneje deset dni pred dnem glasovanja, to je do 
9. novembra 2022. Na enak način lahko glasujejo tudi invali-
di, ki to sporočijo občinski volilni komisiji v prej omenjenem 
roku in predložijo odločbo pristojnega organa o priznanju 
statusa invalida (75. člen ZLV in 81. člen Zakona o volitvah v 
državni zbor – ZVDZ).
V skladu z določbo drugega odstavka 81. člena ZVDZ voliv-
ci, ki jim je bila nepredvideno odvzeta prostost oziroma so 
nepredvideno sprejeti na zdravljenje v bolnišnico ali pa v 
institucionalno varstvo socialnovarstvenega zavoda ali so spre-
jeli odločbo o invalidnosti po roku iz prejšnjega odstavka, lah-
ko glasujejo po pošti, če to sporočijo občinski volilni komisiji 
najpozneje pet dni pred dnem glasovanja oziroma najpozneje 
14. novembra 2022 in o tem priložijo ustrezno dokazilo (npr. 
potrdilo ali odločbo).
Na podlagi sklepa Državne volilne komisije lahko volivci, ki 
so v izolaciji, glasujejo po pošti v skladu z določbo tretjega 
odstavka 81. člena ZVDZ pod pogojem, da so v izolaciji naj-
pozneje pet dni pred dnevom glasovanja in da obvestilu (vlo-
gi) občinski volilni komisiji o tem priložijo ustrezno dokazilo 
(izvid o pozitivnem testu ali SMS-obvestilo o pozitivnem testu).
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Praznični utrinki 16. videmskega praznika
Petkovo popoldne, 10. junija, je bilo v Občini Videm v 

znamenju praznovanja. Občina Videm je praznova-
la svoj rojstni dan in v prireditvenem šotoru je bila osre-
dnja slovesnost z nagovorom župana Branka Mariniča in 
podelitvijo najvišjih občinskih priznanj. 

Pred osrednjo proslavo je bila v sejni sobi Občine Videm slav-
nostna seja občinskega sveta, na kateri je člane sveta, vabljene 
občanke in občane, nagrajence in zaposlene v občinski upravi 
nagovoril župan Branko Marinič ter poudaril glavne poudar-
ke zadnjega leta v življenju in delu lokalne skupnosti.

»V OBČINI SE TRUDIMO DOSEČI NAJBOLJŠE ZA VSE NAS«
Župan Občine Videm Branko Marinič je v svojem slavno-
stnem nagovoru na proslavi povedal: »Vesel sem, da se lahko 
tako zberemo in podružimo z vseh vetrov naše občine. Ne govo-
rim rad o preteklosti, je pa prav, da je ne pozabimo. Minula leta 
nam niso bila ravno naklonjena, pa vendar, tukaj smo, nasmeja-
nih obrazov in polni pričakovanj. Prav je tako. Z razumevanjem 
in naklonjenostjo drug drugemu smo želi uspehe in vem, da jih 
bomo s takšno voljo in energijo tudi naprej. Veliko smo naredili, 
veliko je še na poti, in želim si, da bi bilo tako še naprej. Pri 
tem želimo biti drzni, vendar smo tudi previdni. Lahkomiselni 
bi nam lahko očital, da smo nekatere velike stvari zamudili ali 
morda bili neuspešni … morda … Vendar ko si v vlogi tistega, 
ki prevzema odgovornost in s tem pričakovano skrb za splošno 
dobro, se v tako spremenjenih ekonomskih in finančnih okolišči-
nah pred odločitvijo zatrese tudi roka ali glas. Nismo popolni, 
niti si tega ne želimo, vemo pa, da se v občini trudimo doseči 
najboljše za vse nas. Zaradi tega me ni strah, da ciljev, ki smo si 
jih zadali, ne bi dosegli. Težko razumemo povišanja življenjskih 
stroškov, dvig cen dobrin, ki so nam vsakodnevno potrebne, ko 
okrevanje od nekajletne epidemije še sploh ni končano. Ne kaže 
dobro za vse, veliko je ranljivih. Zato si želim, da bi svoje medse-
bojno sodelovanje še okrepili, bili strpni in nesebični. Sam tega s 
sodelavci ne zmorem, z vašim sodelovanjem, vsi skupaj pa verja-
mem, da bomo delali prave stvari na pravem mestu in v pravem 
času. V mislih imam predvsem skrb za najmlajše in naše najsta-

rejše. Velikokrat rečem, lepa beseda lepo mesto najde, po vsakem 
dežju pa sonce posije. K uspehu lahko prispevamo vsi, rezultati 
pa so last vseh nas. Čestitke ob praznovanju praznika naše občine.«

OB PRAZNIKU OBČINE PODELJENA NAJVIŠJA OBČINSKA 
PRIZNANJA
Županovi priznanji sta prejela Janez Sodec za dolgoletno 
ohranjanje kulturne dediščine in aktivno delo v društvih, še 
posebej na področju športa, in glasbenik Robert Butolen za 
izjemne dosežke na glasbenem področju. Robert je po podeli-
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tvi pripravil tudi glasbeno presenečenje 
in na odru skupaj s prijateljema zaigral 
in zapel znano slovensko pesem Bo moj 
vnuk še pel slovenske pesmi.

Priznanje Občine Videm so prejeli:
Folklorno društvo Rožmarin Dolena za 
40-letno aktivno delovanje na področju 

kulture in ohranjanje kulturne dedišči-
ne. 
Društvo upokojencev Dolena za 
40-letno aktivno delovanje. 
ŠD Leskovec za aktivno delovanje na 
področju športa. 
Jože Zavec za izjemen prispevek k 
razvoju športa. 

Franc Pajnkiher za spodbujanje dru-
štvene dejavnosti in prispevek k razvoju 
KS Dolena.
3DLES, mag. Ivan Božičko, s. p., za 
razvoj gospodarstva v Občini Videm in 
ohranjanje kulturne dediščine.
Franc Drevenšek, samostojni podjetnik, 
ob deseti obletnici delovanja.
Bronasti vidovski grb je prejelo ŠD 
Tržec za aktivno delovanje na področju 
športa in prispevek k vzgoji mladine.
Srebrni vidovski grb je bil podeljen ŠD 
Videm za večletno nastopanje v 3. ligi 
Nogometne zveze Slovenije in promo-
viranje Občine Videm in Rudiju Štel-
cerju za večletno aktivno delovanje v 
Športnem društvu Videm in prispevek k 
razvoju športa v Občini Videm.
Zlati vidovski grb je prejel Roman 
Cafuta za večletno aktivno delovanje v 
gasilski organizaciji in pomoč občanom 
Občine Videm.

KULTURNE UTRINKE SO NA OSREDNJI 
SLOVESNOSTI DODALI
Akademski glasbenik Tilen Zavec iz 
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Trdobojcev z glasbeno zasedbo v sestavi: Pina Grabar, Kristi-
an Kolar, Tine Vidmar in Darina Cvetrežnik.
Nastopili so učenci OŠ Videm, najmlajši zbor na šoli – cici 
zbor – in solistka Pia Krajnc.
Z glasbo so se po uradnem delu predstavili mladi glasbeniki z 
Blažem Hamerškom v ospredju.
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V Vidovi kleti v družbi nagrajencev predstavitev monolita 

V sklopu praznika Občine Videm je bil v Vidovi kleti tra-
dicionalni dogodek s podelitvijo zahval nagrajencem 

na Vino Ptuj 2022 in festivalu Dobrote slovenskih kmetij. 
Za lep dosežek na ocenjevanju je nagrajencem čestital 
župan Branko Marinič ter ob tej priložnosti poudaril, da je 
to odlična promocija za razvoj turizma na območju Občine 
Videm in širše.

Slovesnost v Vidovi kleti se je začela z napitnico En starček, 
ki jo je zapel pater Janko Gašparič, nadaljevala pa s svečanim 
odprtjem monolita in posodobljene opreme v Vidovi kleti, 
kar spada v zaključno predstavitev projekta »Krepitev blagov-
ne znamke in pomen rastišča Haloz za pridelavo vin«. Projekt, 

Osrednji letošnji dogodek v Vidovi kleti, ki je bogatejša tudi za monolit.
Foto: Črtomir Goznik

Prijetno druženje za skupno mizo, kjer so nastali že novi načrti občine, 
vinarjev in ponudnikov dobrot.
Foto: Črtomir Goznik

VIDOVA NEDELJA IN FARNO ŽEGNANJE
Že po tradiciji je bilo pri sv. Vidu na god farnega zavetnika 
slavnostno in na Vidovo nedeljo, 12. junija, sta se lepo zdru-
žila občinski in farni praznik. Do župnijske cerkve, kjer je bila 
praznična maša, ki jo je daroval nadškof, p. Martin Kmetec, 
se je vila procesija, nedeljsko praznovanje pa se je zaključilo 

v prireditvenem šotoru. Tam so nastopili ljudski godci, Vese-
li Jožeki in folklorniki, članice društev in aktivov žena pa so 
poskrbele za izbrane dobrote, ki so jih ponudile vsem v šoto-
ru. Občina Videm je za vse pripravila tudi pogostitev. 

TM
Fotografije: Črtomir Goznik
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Letošnji nagrajenci iz videmske občine na Vino Ptuj in festivalu Dobrote slovenskih kmetij
Foto: Črtomir Goznik

Pregled investicij v letu 2022
Leto se je prevesilo v drugo polovico, zato je čas in pri-

ložnost, da pregledamo izvedene projekte in investici-
je ter ocenimo, kaj je treba še narediti. V fotozapisu vam 
predstavljamo del tega, kar je bilo izvedeno v letu 2022. S 
fotografijami so predstavljeni večji projekti, ki so bili potr-
jeni, načrtovani, so se začeli izvajati ali pa so bili izvedeni 
v tem letu.

CESTNA INFRASTRUKTURA
V mesecu marcu in aprilu 2022 smo izvedli dela izgradnje 
pločnika ob glavni cesti Videm–Pobrežje v izmeri 485 m. 
Sočasno je bila postavljena tudi nova javna razsvetljava. Vre-
dnost del je znašala 97.000,00 EUR.

V mesecu aprilu 2022 je bila zaključena izgradnja avtobusne-
ga postajališča v kraju Tržec. Vrednost izgradnje in ureditve 
novega avtobusnega postajališča v Tržcu ter postavitve dveh 
avtobusnih nadstrešnic v Doleni je znašala 35.670,75 EUR. 
Postajališče ter nove avtobusne nadstrešnice so bili izgrajeni 
predvsem za potrebe šolskih prevozov.
V mesecu aprilu 2022 so se izvedla dela tudi za posodobitev 
ceste v Ljubstavi do hišne številke 10 v dolžini 300 m. Vre-
dnost opravljenih del je znašala 49.971,72 EUR.Pločnik ob glavni cesti Videm-Pobrežje

Avtobusna postaja Tržec

vreden okoli 95 tisoč evrov, si je zamisli-
la Vinarska zadruga Haloze, v katero je 

vključenih 30 vinogradnikov in vinarjev. 
V sodelovanju s Kmetijsko gozdarskim 

zavodom Ptuj in Občino Videm pa sku-
paj peljejo nadaljnje dejavnosti za pre-
poznavnost haloških vin in nadgradnjo 
polnilne linije za stekleničenje vina, ki 
so jo postavili v okviru predhodnega 
projekta. Tako naj bi vinarjem omogoči-
li izdelavo novih proizvodov.
Med drugim je Vinarska zadruga kupila 
zapiralec in transporter za penine, zaboj-
nike s pokrovi in vinsko vitrino. Obči-
na Videm je klet nadgradila s klimo, za 
predstavitev rastišča pa je izdelan mono-
lit, ki predstavlja profil tal v vinogradu, 
pripravili so zloženke in kupili nove 
kozarce ter pomivalni stroj. KGZP pa je 
izvedel dve strokovni delavnici, in sicer 
eno na temo rastišč in drugo o peninah, 
ter vodil in koordiniral projekt. Izkop 
prsti za vzorce za pripravo monolita pa 
je bil izveden pri vinogradniku Janezu 
Zavcu v Vareji

TM
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V mesecu septembru je bila izvedena modernizacija JP 
956622 (Velika Varnica – smer Senekovič v dolžini 356 m) v 
skupni vrednosti 69.002,28 EUR.

V avgustu se je izvedlo asfaltiranje ceste JP 956671 (Zveličarjev 
breg, II. faza) v dolžini 230 m v vrednosti 50.466, 28 EUR.

Prav tako so bila v mesecu aprilu 2022 izvedena dela za 
modernizacijo odseka ceste v Pobrežju v skupni vrednosti 
19.545,50 EUR.

V avgustu je bilo izvedeno tudi asfaltiranje cest JP 956311 in 
956313 v dolžini 220 m v skupni vrednosti del 36.968,95 EUR.

Moderniziran odsek ceste v Veliki Varnici

Asfaltiranje ceste zveličarjev breg, II. faza

Posodobljena cesta v Ljubstavi

Posodobitev odseka ceste v Pobrežju

Asfaltiranje cest JP 956311 in 956313

Izvedbena dela preplastitve ceste od Vareje 9b do Dravcev (smer 
Gašperšič) v dolžini 630 m so potekala v mesecu juniju 2022. 
Vrednost projekta je znašala 78.707,08 EUR.

Preplastitev ceste smer Gašperšič (Vareja-Dravci)
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Sanacija poseda v Ljubstavi

SANACIJA PLAZOV
V letu 2022 smo uspešno sanirali plaz v Dravinjskem Vrhu 
(proti h. št. 27) ter obnovili cesto v dolžini 185 m v skupni 
vrednosti 73.576,19 EUR. Izvedli smo tudi sanacijo dveh 
posedov v Ljubstavi pod h. št. 26 in ob opornem zidu med 
Dravinjskim Vrhom 29 ter Varejo ter uspešno sanacijo plazu v 
Strmcu pri h. št. 55 v skupni vrednosti 47.718,55 EUR.

ŠPORTNA IGRIŠČA IN IGRALA
V mesecu aprilu smo v sklopu športnega igrišča Tržec postavili 
nova igrala v vrednosti 5600,00 EUR.

Na športnem igrišču v Tržcu smo izvedli investicijo ureditve 
igrišča za odbojko na mivki, fitnesa na prostem in ureditve 
lovilnih mrež za goli na obstoječem asfaltnem in travnatem 
igrišču. Projekt je bil končan meseca septembra, vrednost je 
znašala 46.168,70 EUR.

Sanirani plaz v Dravinjskem Vrhu

Sanirani plaz v naselju Strmec

Nova igrala za najmlajše ob igrišču v Tržcu

Sanacija poseda ob opornem zidu med Dravinjskim Vrhom 29 ter 
Varejo Novo odbojkarsko igrišče ob igrišču Tržec
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Košarkarsko igrišče v Leskovcu je še v izgradnji.

Izgradnja kanalizacije v Lancovi vasi

Novo odbojkarsko igrišče v Pobrežju

Izgradnja kanalizacije v 
Šturmovcih

Rok za dokončanje del v 
Šturmovcih je maj 2023. 

V teku je izgradnja košarkarskega igrišča, ki je ob nogome-
tnem igrišču v Zgornjem Leskovcu. 13. avgusta 2022 je bilo 
pridobljeno gradbeno dovoljenje, asfaltiranje igrišča pa bo 
izvedeno v oktobru 2022. Vrednost investicije bo znašala 
28.600,00 EUR.

V mesecu septembru 2022 smo dokončali odbojkarsko igrišče 
v Pobrežju, kjer je manjkala še mivka.

Nove mreže v športnem parku Tržec

IZGRADNJA KANALIZACIJSKEGA OMREŽJA
Šturmovci
V naselju Šturmovci smo v maju začeli izgradnjo kanaliza-
cijskega omrežja. Izgradnja primarnega voda je v zaključni 
fazi. Dela izvaja Komunalno podjetje Ptuj, d. d. Za izved-
bo kanalizacije je bila podpisana gradbena pogodba v višini 
573.125,48 EUR brez DDV. Rok za izvedbo vseh del je 31. 
maj 2023.28.600,00 EUR.

Lancova vas
Izgradnjo kanalizacijskega omrežja smo v poletnih mesecih 
nadaljevali tudi v naselju Lancova vas. Gre za projekt, ki je 
razdeljen na sklope, in sicer za obdobje 2022–2026. Sam pro-
jekt se nadaljuje še v naselja Sela, Barislavci in Trnovec. Vre-
dnost podpisane pogodbe za izgradnjo vseh sklopov znaša 
4.066.790,98 EUR brez DDV.

PODROČJE IZOBRAŽEVANJA
Zaradi povečanega vpisa otrok v vrtec smo v poletnih mese-
cih v prostorih OŠ Videm uredili nove sanitarije ter dodatni 
oddelek za potrebe predšolskih otrok. Vrednost investicije je 
znašala 48.379,12 EUR.
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Dodatni oddelek vrtca v OŠ Videm

Nove sanitarije v OŠ Videm

Nova kuhinja na Petrovi domačiji v Šturmovcih

Žarni zid na pokopališču Videm

Monolit v Vidovi kleti 

VZDRŽEVANJE IN OBNOVA OBJEKTOV
V naselju Šturmovci na Petrovi domačiji smo v spomladan-
skih mesecih letošnjega leta izvedli notranja dela za obnovo 
kuhinje ter jedilnice. S posodobitvijo kuhinje so vaščani pri-
dobili nov in sodobno urejen prostor za druženje. Vrednost 
projekta je znašala 19.138,27 EUR.

ŽARNE NIŠE NA VIDEMSKEM POKOPALIŠČU
V letu 2021 smo začeli projekt izgradnje žarnega zidu na 
pokopališču Videm, kjer je postavljenih 126 žarnih niš. Vre-
dnost celotnega projekta je znašala 123.372,69 EUR. Projekt 
smo zaključili v poletnih mesecih 2022.   

POSODOBITVE V VIDOVI KLETI
V Vidovi kleti smo v okviru projekta Krepitev blagovne 
znamke LAS izvedli posodobitev Vidove kleti, in sicer je bila 
izvedena zamenjava dotrajanega pomivalnega stroja, nakupi-
li smo nove degustacijske kozarce za vino ter izvedli montažo 
klimatske naprave ter postavili monolit. Za mladoporočence, 
ki se bodo poročili v Vidovi kleti, je bila izdelana vitrina za 
shrambo medenega vina, ki ga dobijo ob sklenitvi zakonske 
zveze. Za vinogradnike in člane Vinarske zadruge Haloze je 
bilo organiziranih več strokovnih delavnic. Vrednost projekta 
je znašala 19.416,00 EUR.

DRUGE PRIDOBITVE V OBČINI
Čez leto sta se v okviru projekta Javna razsvetljava izvedli 
nabava in postavitev novih, energetsko varčnih LED-svetilk 
na območju naselij Vareja, Dravci, Pobrežje in Strmec pri 
Leskovcu.
Za redno letno vzdrževanje makadamskih cest smo do meseca 
septembra porabili 26.000,00 EUR. 
Za zaščitne ograje smo namenili do 29.409,50 EUR.
V mesecu oktobru 2022 bomo v naselju Dolena nadaljeva-
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li obnovo doma vaščanov, in sicer prenovo zunanje podobe. 
Ocenjena vrednost del znaša 20.099,50 EUR.
V teku je tudi legalizacija objektov na Poslančevi domačiji v 
Vareji. 
V letu 2022 smo začeli pripravo in usklajevanjem idejnih 
zasnov za izgradnjo medgeneracijskega centra, ki bo posta-
vljen za župniščem v Vidmu, ter izgradnjo večnamenske dvo-
rane z gasilskim domom, ki bi bila ob videmskem pokopali-
šču na parkirišču. Predstavitev idejnih zasnov se predvideva za 
mesec oktober 2022.
V teku je tudi postopek pridobivanja vseh soglasij in mnenj 
za izdajo gradbenega dovoljenja za postavitev modularnega 
oddelka vrtca na Selih, kamor bi preselili dodatni oddelek 
otrok, ki so trenutno v prostorih vrtca v Vidmu.

Režijski obrat je celotno leto opravljal naslednja dela: ureja-
nje in čiščenje javnih površin, vzdrževanje občinskih javnih 
cest, upravljanje s pokopališči, vzdrževanje prometnih povr-
šin, izvajanje zimske službe, ravnanje s komunalnimi odpadki, 
vzdrževanje javne razsvetljave in varstvo pred požari.
Občani so do sedaj podali 220 pobud za različna vzdrževalna 
dela na območju naše občine (odprava napak v javni razsve-
tljavi, pobude za čiščenje obcestnih jarkov, manjša popravila 
cest, ureditev odvodnjavanj …), ki smo jih v veliki meri že 
realizirali.

Pripravila: Občinska uprava Občine Videm
Foto: Občina Videm

Projekti občine Videm, podprti z državnimi in 
evropskimi sredstvi
V tokratnem Našem glasu vam želimo predstaviti tudi 

tiste projekte Občine Videm (mandat 2018–2022), ki 
jih je Občina Videm v tem mandatu potrdila, načrtovala, 
začela izvajati ali jih dokončala na občinski in medobčin-
ski ravni s prikazanimi datumi izvedbe in celotno vredno-
stjo projekta.

PROJEKTI, SOFINANCIRANI IZ DRŽAVNIH SREDSTEV
Občina Videm je skrbno sledila aktualnim državnim razpisom 
za dodelitev sredstev in najavam javnih razpisov in v zvezi z 
njimi pristojnim organom skrbno posredovala vso potrebno 
dokumentacijo. V zvezi s tem smo uspešno pridobivali idejne 
zasnove projektov, gradbena dovoljenja za načrtovane gradnje, 
hidrološko-hidravlične študije in navsezadnje tudi sredstva. 
Pri vseh projektih želimo poudariti, da gre za izrazito namenska 
sredstva, ki jih je treba porabiti za točno določen projekt. Zato 
je črpanje sredstev nedvomno pogojeno z uspešno izvedbo projek-
ta, na podlagi katere lahko Občina Videm izstavi račun pristoj-
ni državni službi ter na podlagi izstavljenega zahtevka prejme 
sredstva. Navedenih sredstev pri projektih, ki še niso zaključeni, 
Občina Videm nikakor ni prejela. Prejela jih bo, ko bodo projekti 
zaključeni in zahtevki za izplačilo dodeljenih sredstev izstavljeni. 

ZMANJŠEVANJE POPLAVNE OGROŽENOSTI POREČJA 
DRAVE – DRAVINJA S POLSKAVO
Občina Videm je skupaj z Občino Kidričevo in Direkcijo za 
vode izpeljala projekt protipoplavne zaščite Polskave. Vre-
dnost celotnega projekta, katerega zaključek je predviden 31. 
decembra 2023, je 18,3 mio EUR. Od te vrednosti je Evrop-
ski sklad za regionalni razvoj prispeval dobrih 7 mio EUR. 

IZGRADNJA MANJKAJOČE ŠIROKOPASOVNE INFRA-
STRUKTURE V PODRAVSKI REGIJI
Občina Videm je pristopila k projektu RUNE. Podjetje 
RUNE Enia, d. o. o., nas je obvestilo, da bodo začeli gradbe-
na dela, s katerimi bodo ustvarili možnost vzpostavitve ultra-
hitre širokopasovne infrastrukture v naši občini. Cilj projekta 
je vzpostavitev optične infrastrukture, ki bo namenjena našim 
občanom. Projekt RUNE z globalnim omrežjem povezuje 
podeželska območja, ki so za osrednje ponudnike komerci-
alno manj zanimiva. Potek gradnje optične infrastrukture je 
predviden postopoma, po posameznih območjih in v raz-
ličnih časovnih obdobjih. Predvidena vrednost sofinancira-
nja za celoten projekt RUNE je bila po podatkih Vlade RS 
4.348.258,00 EUR. 

ŠIRITEV VRTCA VIDEM PRI PTUJU 
Občina Videm se je uspešno prijavila na razpis Ministrstva za 
izobraževanje, znanost in šport RS za sofinanciranje investicij 
v vrtcih in osnovnem šolstvu v Republiki Sloveniji in s skle-
pom pridobila 1.012.032,42 EUR. Občinska uprava je vodila 
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SANACIJA PLAZU REPIŠČE 
Sanacija plazu Repišče je potekala v letu 2021. V zvezi s tem 
smo uspešno pridobili 149.020,00 EUR sredstev. Vrednost 
celotne investicije je znašala 180.659,05 EUR. Plaz Repišče je 
bil posledica neurja s poplavami v mesecu avgustu 2020. 

JUŽNA MEJA
Iz naslova t. i. južne meje smo prejeli 32.924,83 EUR sredstev 
v letu 2021, v letu 2022 pa 40.772,71 EUR. Namenili smo jih 
za sanacijo ceste na Sv. Avguštin in ceste Strmec pri Leskovcu – 
odcep Smiljan ter kupili šest solarnih svetilk na območju južne 
meje. V letu 2022 pa smo s temi sredstvi ponovno sanirali cesto 
na Sv. Avguštin v delu, ki ni bil saniran v letu 2021, in kupili 
pet solarnih svetilk.

Občina Videm

INVESTICIJSKO-VZDRŽEVALNA DELA NA DRAVINJI
Iz naslova vzdrževalnih del na reki Dravinji je država v letu 
2022 namenila 130.000,00 EUR. Vzdrževalna dela na obmo-
čju Občine Videm opravlja podjetje VGP Drava, d. o. o., ki 
vzdržuje vodotoke na našem območju ter opravlja košnjo brežin. 

SANACIJA PLAZU BELAVŠEK 
Občina Videm je sanirala tudi plaz Belavšek, ki je bil posledica 
neurij v mesecu juliju 2019. V zvezi s tem smo uspešno prido-
bili 97.698,60 EUR državnih sredstev in jih namensko porabi-
li. Vrednost celotne investicije je bila 127.094,72 EUR.

FUNDACIJA ZA ŠPORT
Prijavili smo se tudi na razpis Fundacije za šport za sofinanci-
ranje gradnje športnih objektov in površin za šport v naravi. 
Predmet prijave je bilo igrišče Pobrežje, kjer smo uredili športne 
površine in naredili igrišče za odbojko na mivki. V zvezi s tem 
smo pridobili 13.608,00 EUR državnih sredstev, medtem ko je 
bila vrednost celotne investicije 59.474,12 EUR.

postopke javnega naročila in si prizadevala poiskati izvajalca 
za dobro izvedbo naložbe. Zaradi trenutnih razmer cen na 
trgu bi Občina Videm ravnala negospodarno, če bi sklenila 
pogodbo za izvedbo del po tako visokih cenah na trgu. Zara-
di navedenega smo uspešno prenesli vsa sredstva v leto 2023. 
Verjamemo, da bo v naslednjem letu projekt prizidave in nad-
zidave vrtca Videm več kot uspešno zaključen. 

UREDITEV CESTE IN PLOČNIKA SKOZI ZG. LESKOVEC
Državni proračun je predvideval pridobitev sredstev v višini 
521.402,00 EUR. S sprejetjem Rebalansa državnega proraču-
na so se spremenili tudi NRP-ji. S tem je vlada spremenila 
prioritete in v letu 2022 predvidevajo le nepovratna sredstva v 
višini 20.000,00 EUR. 

SANACIJA PLAZU OSTERPERGERJEVO 
Občina Videm je iz tega naslova prejela 330.390,00 EUR 
sredstev, s katerimi smo sanirali plaz v Zg. Pristavi. Dela so 
potekala v letu 2020. Vrednost celotne investicije je znaša-
la 426.065 EUR. Plaz je bil posledica neurja s poplavami v 
mesecu oktobru 2018.  
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Projekt ureditve poplavne varnosti na območju reke Polskave
Projekt urejanja poplavne varnosti na območju reke 

Polskave teče po predvidenem načrtu. Zadnje dežev-
no obdobje konec meseca septembra je za nekaj časa 
zaustavilo dela, povišan vodostaj v strugi pa je pokazal 
določene pomanjkljivosti v zagotavljanju začasnih preho-
dov čez strugo. 

Občani ste se ob težavah obračali na občino ter na občinske in 
krajevne svetnike s tega območja. Za vse posredovane infor-
macije se vam ob tej priložnosti zahvaljujem, saj smo tako v 
zelo kratkem času uredili pomanjkljivosti. Pojavljalo se je veli-
ko ugibanj, kakšna je trenutna vloga Občine Videm v tem 
projektu. Investitor projekta je Ministrstvo za okolje in pro-
stor RS, glavni izvajalec del pa podjetje VGP Drava Ptuj, d. o. 
o. Občinski del pri tem projektu je trenutno zgolj obveščanje 
prebivalcev o izrednih dogodkih na trasi gradbišča (obvozi, 
zaprtja cest …), posredovanje  informacij, ki nam jih posredu-
je izvajalec del oz. jih pridobimo sami. Na pobude občanov z 
izvajalcem in investitorjem urejamo odprte zadeve. 

Stara struga reke Polskave na območju Sel 
Foto: Matjaž Klasinc

Na območju KS Lancova vas struga Polskave dobiva končno podo-
bo.

Novi most v Lancovi vasi tik pred začetkom izvedbe betoniranja.
Foto: Matjaž Klasinc

Novi most Sela v izgradnji. Foto: Matjaž Klasinc

Tako kot je v interesu prebivalcev ob reki Polskavi, je tudi 
v interesu Občine Videm, da se projekt čim prej zaključi in 
s tem odpravijo vse nevšečnosti, ki izhajajo bodisi iz del na 
gradbišču bodisi iz omejitev gradnje na poplavnih obmo-
čjih oz. iz poplav, ki so v preteklosti že prizadele to območje. 
Dela na terenu potekajo skoraj na celotni trasi gradbišča na 
območju Občine Videm. Na območju KS Lancova vas struga 
dobiva končno podobo. Potekajo še zadnja dela z oblaganjem 
brežine na izpostavljenih mestih s kamenjem ter nameščanjem 
lesenih komponent v strugo. Na brežine se namešča prst in 
seje trava. 

Na območju KS Sela dela potekajo na odsekih 56–67 (Vido-
vič–Svenšek). Iz struge se odstranjujejo zemljina in naplavine, 
sproti pa se na brežine namešča zemljina. Tudi dela na mosto-
vih potekajo v skladu z načrti. Želja izvajalca, podjetja Pom-
grad, d. d., je, da se mostovi dokončajo še pred zimo. V Lan-
covi vasi so v preteklem tednu dokončali postavljanje kovin-
skih armatur in opaža nosilne konstrukcije mostu. Most je 
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Odpadki
Največja enodnevna čistilna akcija na planetu, 

svetovni dan čiščenja (World Clean Up Day), vsa-
ko tretjo soboto v septembru združi posameznike, ki 
želijo s svojimi dejanji prispevati k boju zoper svetov-
no krizo z odpadki. Tudi letos je bilo tako.

Različne okoljske akcije 
v Sloveniji so ozavestile 
družbo do te mere, da se 
je končno pomembno 
zaznalo zmanjšanje proi-
zvedenih količin odpad-
kov na prebivalca, kar je 
spodbuden podatek za 
okolje. 
Velik problem pa ostaja-
jo med drugim ilegalna 
počivališča ob prome-
tnicah, kjer je odloženih 
mnogo odpadkov, kar 
nam vsak dan prikazuje 
obcestni svet. Torej, dela 
na tem področju nam ne bo zmanjkalo. 

IB

tik pred začetkom izvedbe betoniranja. Na drugem mostu na 
Selih potekajo dela izvedbe kovinskih armatur, delavci pa so 
začeli izvedbo opaža. Tudi na Selih bo v kratkem steklo beto-
niranje nosilne konstrukcije mostu in nosilnih stebrov.
Projekt je veliko gradbišče. Hvala vsem, ki na projekt gleda-
te z razumevanjem. Dela potrebujejo svoj čas, delavci pa so 
odvisni od vremena. Učinki projekta bodo prinesli veliko več 
dobrega, kot je bilo nevšečnosti v drugi polovici leta za naše 
občane. 
Zadnje deževje je že pokazalo, da novo urejena struga omo-
goča veliko večje pretoke vode. To pomeni, da do poplav na 

Selih in v Lancovi vasi več ne bi smelo prihajati. Posledič-
no iz tega sledijo spremembe poplavne varnosti in določil v 
občinskem prostorskem načrtu, ki določajo pogoje gradnje na 
poplavnih območjih. Občinski prostorski načrt je v fazi spre-
minjanja. Občinska uprava se trudi, da bi z direkcijo za vode 
občina sklenila dogovor, ki bi takoj po zaključku gradnje pro-
jekta omogočal gradnjo na gradbenih parcelah, kjer trenutno 
ni mogoča zaradi poplav. 

Matjaž Klasinc, podžupan

Onesnaževanje cest
Občinski redarji in občinski inšpektorji Skupne občin-

ske uprave občin v Spodnjem Podravju v jesenskih 
mesecih, ob spravilu poljščin, pogosteje nadziramo sta-
nje občinskih cest in državnih cest v naselju na območju 
občin iz naše krajevne pristojnosti. 

Večji del kmetijskih površin leži neposredno ob lokalnih ali 
regionalnih cestah, zato je pred vključevanjem v promet na 
prometno površino nujno očistiti kolesa traktorjev in druge 
kmetijske opreme. Posamezni vozniki traktorjev in tovornja-
kov tega ne storijo in posledično na cesto navozijo zemljo, 
blato ali gnoj, navoženi material pa cesto zaradi velike vlažno-
sti zraka hitro naredi spolzko in nevarno za preostale udele-
žence v cestnem prometu. 
V četrti točki drugega odstavka 5. člena Zakona o cestah 
(ZCes-1A) je določeno: 
»Prepovedano je orati na razdalji manj kot štiri metre od 
roba cestnega sveta v pravokotni smeri na cesto ali na raz-
dalji manj kot en meter od roba cestnega sveta vzporedno s 
cesto.«
V peti točki drugega odstavka 5. člena Zakona o cestah je 
določeno: 
»Na cestišču javne ceste je prepovedano:
–  razsipati sipek material, razen posipnih materialov v času 

izvajanja zimske službe, nanašati blato ali ga kako drugače 
onesnaževati;

– puščati sneg ali led, ki pade ali zdrsne nanj;
– onesnažiti cestišče z olji in mazili ali drugimi snovmi;
–  vlačiti hlode, veje, skale in podobne predmete kot tudi plu-

ge, brane in drugo kmetijsko orodje ter druge dele tovora.«
Tretji odstavek 5. člena Zakona o cestah pa določa, da mora 
voznik, preden se vključi v promet na javno cesto s kolovo-
zne poti, nekategorizirane ceste … odstraniti z vozila zemljo 
ali blato, ki bi onesnažilo vozišče.
Predpisana globa zaradi neupoštevanja navedenih določb je 
1000 evrov za posameznika in 4000 evrov za pravno osebo. 
Pristojnost za nadzor teh določb pa imajo poleg policije tudi 
občinski redarji in občinski inšpektorji.

Vse občane naših občin pozivamo, da po koncu del na polju, 
in preden se vključijo v promet, očistijo večje kose zemlje in 
blata s koles. 
Če kljub temu pride do onesnaženja vozišča javne ceste, je tre-
ba onesnaženje čim prej odpraviti ter poskrbeti, da je nevarni 
del ceste do odprave nevarnosti ustrezno označen s prometno 
signalizacijo, ki druge voznike opozarja na nevarnost.

Robert Brkič, vodja medobčinskega redarstva

Potrebujemo jih več. 
Foto: I. Božičko
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Foto: I. Božičko

Udeležba voznikov lahkih motornih vozil v cestnem prometu

Akcija za sterilizacijo in kastracijo malih živali

Lahka motorna vozila so invalidski vozički in vozila na 
motorni pogon, pri katerih konstrukcijsko določena 

hitrost ne presega 25 km/h in niso širša od 80 cm. Poseb-
na prevozna sredstva so invalidski vozički, prevozna sred-
stva ter pripomočki in naprave, ki jih uporabnik poganja 
z lastno močjo in omogočajo gibanje, hitrejše od hoje 
pešca, kot so: skiro, kotalke, rolerji …

V zadnjih letih so postali pogosto prevozno sredstvo mopedi, 
katerih konstrukcijska hitrost ne presega 25 km/h (registrska 
tablica z rdečimi črkami in številkami), in električni skiroji. 
Električni skiroji so lahko motorno vozilo, njihova uporaba pa 
pelje v smer zmanjšanja prometne gneče in izpustov plinov. 
Električni skiroji so lahko nevarni za voznika in druge udele-
žence v prometu, saj so izredno tihi, zaradi manjših koles so 
manj stabilni, razvijajo pa hitrost, ki je bistveno višja od hitro-
sti gibanja pešca.
Občinski redarji opažamo pogostejšo uporabo lahkih motor-
nih vozil na celotnem območju svoje krajevne pristojnosti, 
posebej se je uporaba tovrstnih prevoznih sredstev povečala v 
času poletnih počitnic.
S spremembo Zakona o pravilih cestnega prometa je urejeno 
področje električnih skirojev in drugih lahkih motornih vozil 
(invalidski vozički in vozila na motorni pogon, pri katerih 
konstrukcijsko določena hitrost ne presega 25 km/h in niso 
širša od 80 cm).
Vožnja z njimi je dovoljena po kolesarskem pasu, kolesarski 
stezi ali kolesarski poti. 
Kjer teh prometnih površin ni ali niso prevozne, je dovoljena 
vožnja ob desnem robu smernega vozišča v naseljih z omeji-
tvijo hitrosti vožnje do 50 km/h. Vožnja z električnimi skiroji 
po pločniku je prepovedana.

Električni skiro mora biti opremljen s sprednjim žarometom, 
ki oddaja belo svetlobo, na zadnji strani pa z rdečo pozicij-
sko svetilko in rdečim odsevnikom, na obeh bočnih straneh 
pa mora imeti rumen ali oranžen odsevnik. Kršiteljem zgoraj 
navedenih določb v zvezi z uporabo lahkih motornih vozil se 
izreče globa 40 evrov.
Tako kot pri kolesarjih je obvezna uporaba ustrezno pripete 
zaščitne kolesarske čelade, do dopolnjenega 18. leta starosti. 
Lahko motorno vozilo v cestnem prometu sme voziti otrok od 
dopolnjenega 12. do 14. leta starosti, ki ima pri sebi kolesar-
sko izkaznico, in oseba, ki je starejša od 14 let.
Uporaba lahkih motornih vozil, pri katerih konstrukcijsko dolo-
čena hitrost presega 25 km/h ali so širša od 80 cm, lahkih motor-
nih vozil brez krmila in miniaturnih motornih vozil v cestnem 
prometu ni dovoljena. Kršitelju te določbe se izreče globa 250 
evrov.

Robert Brkič,
vodja Medobčinskega redarstva SOU SP

Društvo proti mučenju živali Ptuj obvešča, da bo ponovno 
stekla akcija za sterilizacijo in kastracijo malih živali (psov in 
mačk) po akcijski ceni. Akcija bo trajala od 15. oktobra do 
konca leta 2022. Prijave se zbirajo pri predsednici društva, 
Kristini Pšajd (031 733 454).
Občina Videm uspešno sodeluje z Društvom proti mučenju 
živali Ptuj, predvsem z odlovom in sterilizacijo oz. kastracijo 
zapuščenih in prostoživečih mačk. Tako se skupaj trudimo, 
da je čim več prostoživečih mačk steriliziranih/kastriranih, 
da se ne povečuje njihovo število in da se kakšni izmed 
mačk najde tudi nov dom.

Občina Videm
Foto: pesmojprijatelj.si
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Nova Slovenija – krščanski demokrati

Srečanje članov in podpornikov SDS z Dravskega polja in Haloz 

Delovno srečanje članov N.Si v Občini Videm
Foto: FL
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N.Si je tudi kot opozicijska stranka v parlamentu ostala trdna 
in stabilna. Kot konstruktivna opozicija je prva parlamentarna 
stranka, ki je v tem mandatu vložila šest potrebnih ustavnih in 
zakonodajnih predlogov. Najpomembnejši je seveda prvi pre-
dlog za izboljšanje volilnega sistema. Za ustavne spremembe 
mora državni zbor zbrati 60 poslanskih glasov, ki jih koalici-
ja brez sodelovanja N.Si nima, zato se prav v tem segmentu 
kažejo odlična pogajalska izhodišča za uveljavitev predlaganih 
sprememb.
V poletno-jesenskem obdobju intenzivno poteka delo regij-
skega in občinskega vodstva stranke. Redni letni zbori članov 
so bili hkrati tudi volilni. Vodstvenih sprememb ni bilo. Tako 
Dušan Pernek v novem mandatu ostaja predsednik občinske-
ga odbora Videm z dosedanjo, a malo razširjeno ekipo.
Na skupščini so se člani zbora seznanili tudi z Rokovnikom 
volilnih opravil za izvedbo lokalnih volitev 2022 in skladno s 
tem oblikovali strategijo ter listo kandidatur za lokalne voli-
tve. Predsednik bo s pomočjo pisarne N.Si spremljal, usklaje-
val in vodil potrebna opravila.

Kot zavedni domoljubi v jesenskem času ne pozabimo na 
državna praznika: 25. oktober, dan suverenosti, in 1. novem-
ber, dan spomina na mrtve, ter dela prost da,n 31. oktober – 
dan reformacije. 
Vse dobro!

N.Si – krščanski demokrati

Občinska odbora SDS Videm pri Ptuju in Kidričevo sta 
v soboto, 3. septembra, pri vaškem domu v Pobrež-

ju pripravila srečanje članov in simpatizerjev stranke SDS. 
Srečanja se je udeležilo približno 150 občank in občanov.

Srečanje se je odvijalo v veselem, predvsem pa v sproščenem 
vzdušju. Na druženju so bili prisotni tudi vidni člani stranke 
SDS, in sicer podžupan Občine Videm Matjaž Klasinc, ki je 
zastopal župana Branka Mariniča, ki je bil v tem času odso-
ten zaradi bolezni, župan Občine Kidričevo Anton Leskovar, 

državni svetnik Rajko Fajt in drugi. 
Zbrane je najprej nagovorila predsednica OO SDS Videm pri 
Ptuju in državnozborska poslanka, domačinka Suzana Lep 
Šimenko, kasneje pa se ji je pridružila tudi evropska poslan-
ka Romana Tomc, ki je v svojem nagovoru na kratko opisala 
trenutno stanje v Sloveniji in Evropi, ob tem pa predstavila še 
napovedi in pričakovanja v prihodnosti. 

Alojz Čeh

Druženje v Pobrežju je lepo uspelo.

Na srečanju članov in podpornikov SDS z Dravskega polja in 
Haloz je bila tudi evropska poslanka Romana Tomc.
Foto: Suzana Lep Šimenko



Stran  21

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – OKTOBER 2022

S koncem mandata županovanja se konču-
je tudi naše sodelovanje v okviru svetniške 
skupine SDS. Kaj bo prinesla prihodnost, 

ne vemo. Se pa s ponosom oziramo v pretekla štiri leta 
svojega delovanja. 
Po kar nekaj letnih, ko smo bili v stranki SDS del opozi-
cije pri vodenju občine, se je za nas pred štirimi leti začelo 
popolnoma novo obdobje. Svetniška skupina z največjim 
številom svetnikov, s podporo župana in drugih koalicij-
skih strank, smo se optimistično podali v izpolnjevanje 
zastavljenih ciljev. Gotovo smo naredili kaj narobe, za 
koga gotovo premalo. Veliko smo se naučili. A kar je naj-
pomembnejše, skupaj smo sledili programu in izpolnjeva-
nju predvolilnih obljub, ki smo jih dali svojim volivcem. 
Situacija v preteklih letih je bila resnično specifična, covid 
19 je terjal svoj davek, vzel marsikatero priložnost, a z 

gotovostjo lahko rečem, da smo iz vsega potegnili najbolj-
še, kar smo zmogli in kar smo znali. Vsak izmed svetni-
kov naše skupine je vse napore vložil v razvoj svojega kraja 
ter zadovoljstvo svojih volivcev. Podpirali smo projekte, 
ki pripomorejo k razvoju celotne občine. Ponosni smo na 
svoje sodelovanje z vsemi svetniki, vedno smo našli sku-
pni jezik s svetniki koalicijskih strank. Prav tako pa smo 
vedno ohranili korekten in kolegialen odnos do svetnikov 
opozicijskih strank.
Želja je bilo in ostaja jih še veliko. Marsikdaj pa je težko 
razumeti, da smo omejeni z realnimi možnostmi za nji-
hovo uresničitev. Postali smo dobra ekipa, z jasnimi cilji. 
Projekti tečejo, če bomo še dobili priložnost in vaše zau-
panje, jim bomo sledili tudi v prihodnje. 

Katja Svenšek,
vodja svetniške skupine SDS

V Občini Videm smo se občani 
povezali v iniciativni odbor, ki bo 
pripravil izhodišča za ustanovitev 

občinskega odbora stranke Gibanje Svoboda. Gibanje Svo-
boda je slovenska politična stranka, ki se opredeljuje kot 
sredinska do levosredinska in zastopa ideje zelene politike 
ter liberalizma. 
Program stranke se bo razvijal in temeljil na petih točkah, 
te so:
Močno povezana skupnost: zdrave skupnosti se zavedajo 
medsebojne soodvisnosti, blaginje ljudi, okolja in gospodar-
stva.
Opolnomočenje z znanjem in veščinami: s sodobnimi pri-
stopi in vključevanjem najnovejših dognanj bomo gradili 
znanje in samozavest vseh generacij.

Zdravje, dostopno vsem: zdravje vsakega od nas je temelj 
zdrave, aktivne in samozavestne družbe.
Zavezništvo med generacijami: uspešne družbe ni brez 
zavedanja, da razlike v izkušnjah in potrebah bogatijo in ne 
razdvajajo. 
Samozavestna zelena politika: tehnološki napredek in uspe-
šno naslovljeni podnebni izzivi so izjemna priložnost za 
razvoj in razmah trajnostnega gospodarstva.
Spoštovane občanke in občani Občine Videm, vabimo vas, 
da se nam pridružite ter da s skupnimi močmi izgradimo 
lokalno skupnost, v kateri bo zagotovljena visoka kakovost 
bivanja.

Iniciativni odbor za ustanovitev 
Občinskega odbora stranke Gibanje Svoboda

Spoštovane občanke, spoštovani občani Občine Videm!
POSLANSKI KOTIČEK

Letošnje leto nas je narava nagradila z dobro letino, 
tako v vinogradih kot tudi v sadovnjakih, na njivah 

in vrtovih. Kar je glede na vse višje cene hrane tokrat še 
toliko pomembnejše. Pred nami je barvita jesen, gledano 
s političnega vidika pa tudi vroča jesen, saj so pred nami 
predsedniške in lokalne volitve.

V državnem zboru je vseskozi zelo dejavno. Je pa presenetljivo 
dejstvo, da smo imeli kar 18 izrednih sej pred klasično teden-
sko redno sejo, kjer imamo poslanci možnost postavljati ustna 
poslanska vprašanja. Starejši poslanci znajo povedati, da kaj 
takega v preteklosti ni bila praksa. Pa ne govorimo o izrednih 

razmerah, saj je bilo sprejetih interventnih zakonov v tem času 
zelo malo. Več kot očitno se trenutna koalicija in njihovi vla-
dni predstavniki niso želeli prehitro soočiti z ustnimi poslan-
skimi vprašanji. Minilo je 100 dni vlade dr. Roberta Goloba. 
Vlada ima sicer vso podporo medijev, ki celo primerjalnik 
cen določenih izdelkov hrane ocenijo za dober pripomoček, 
čeprav je z neba vpijajoče, da gre zgolj za nepotrebno troše-
nje davkoplačevalskega denarja, in vsaka gospodinja ve veliko 
bolje, kje bo kupila določene izdelke. A kljub vsej medijski 
podpori je jasno, da gre za zelo samovšečno vlado, ki je s svo-
jo lahkomiselnostjo ter preskopimi in prepoznimi ukrepi le 
dodatno spodbudila inflacijo v Sloveniji. Trenutno žal beleži-
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mo inflacijo v višini 11 %. Tako visoke inflacije nismo imeli 
vse od leta 1995. Smo visoko nad povprečjem EU. Lani smo 
v istem obdobju beležili inflacijo v višini 2,1 %. Posledično se 
tedensko spoprijemamo z dvigi cen tako rekoč vseh izdelkov. 
Zlasti problematičen je dvig cen hrane ter goriv in energentov. 
Trda goriva so se podražila za 66 %, plin za 47 %, elektrika 
za 33 %, tekoča goriva za 41 %. A žal podražitvam še kar ni 
videti konca. Seveda je težko razumeti te dvige cen. Zlasti za 
cene elektrike, sploh če vemo, da smo v Sloveniji kar 80 % 
samooskrbni. Vemo tudi, da Drava še vedno teče po isti stru-
gi, z isto hitrostjo. Vse bolj se tako zdi, da gredo ukrepi pred-
vsem v korist distributerjev električne energije in ne potrošni-
kov. Eni morda res plešejo, večina državljanov pa s strahom 
pričakuje vedno hladnejše zimske dni.
Tako imenovani draginjski dodatek je prejela zelo ozka sku-
pina ljudi, pozabljeni so bili številni, tudi tisti z minimalno 
plačo in plačo, nižjo od povprečne bruto slovenske plače, 
prejemniki nadomestila za primer brezposelnosti, upokojen-
ci (razen prejemniki varstvenega dodatka), kmeti ter številni 
drugi, ki se prav tako s težavo spoprijemajo z vse višjimi dvigi 
cen. Amandmaji, ki smo jih predlagali v SDS, pa pričakovano 
niso bili sprejeti. 
V času visoke inflacije je tudi nesprejemljivo, da želi aktual-
na vlada spremeniti zakon o dohodnini ter odpraviti posto-
pen dvig splošne olajšave na 7500 evrov ter ukini usklajevanje 
dohodninskih razredov z inflacijo, kar preprosto pomeni nižje 
plače za vse.
Vse to delajo z razlogom, da jih skrbi državni proračun. Ta 
jih pa seveda ne skrbi pri povečevanju števila ministrstev, ki s 
seboj zagotovo prinesejo višje stroške. Ni države na svetu, ki 
bi pri dveh milijonih prebivalcev imela kar 20 ministrstev.
Trenutna pomoč, ki sta jo prejela gospodarstvo in kmetijstvo, 
v višini 40 mio EUR, je kaplja
v morje glede na vse višje stroške, ki jih zaradi višjih cen ener-
gije imajo. Dejstvo je, da se trenutna koalicija ne zaveda, da 
lahko samo uspešno in delujoče gospodarstvo omogoči dovolj 
sredstev za delovanje naše socialne države, da bomo imeli le 
ob uspešnem gospodarstvu dovolj sredstev za zdravstvo, šol-
stvo, socialo in pokojnine.

Poslanka Suzana Lep Šimenko

Trenutno imamo v obravnavi rebalans proračuna za leto 
2022, vsak čas pa bomo v državni zbor prejeli tudi spremem-
bo proračuna za leto 2023 ter proračun za leto 2024. V reba-
lansu proračuna za leto 2022 se povečujejo odhodki, in sicer 
za 640 mio EUR. Pri vseh proračunskih dokumentih bo raz-
prava gotovo pestra, saj proračun vedno nakazuje smer delo-
vanja določene koalicije.
Vesela sem, da nam je pod prejšnjo vladno ekipo uspelo pre-
makniti marsikateri projekt, od urgentnega centra na Ptuju, 
ki se sedaj v skladu s časovnico gradi ter je izjemnega pome-
na za vse prebivalce Spodnjega Podravja. Vesela sem začetka 
sanacije protipoplavne zaščite Polskave, ki bo omogočila var-
no bivanje prebivalcem Sel in Lancove vasi ter na drugi stra-
ni sprostila gradnjo, ki zadnja leta na tem območju zaradi 
poplavne ogroženosti ni bila mogoča. Kot tudi sanacije števil-
nih plazov na območju Haloz, ki so dolga leta čakali na sana-
cijo. Prav tako je v slovenskem proračunu zagotovljenih pribl. 
1 mio EUR sredstev za nadgradnjo vrtca v letu 2023, ki jih je 
Občina Videm uspešno pridobila.
Vodstvo občine z županom na čelu je ravnalo odgovorno, 
s tem ko ni podleglo visokim cenam v letu 2022, ki so jih 
postavljali izvajalci za nadgradnjo vrtca, ter je raje počakalo 
na umiritev trga, za naše najmlajše pa so poiskali drugačno 
rešitev. Veliko je bilo na območju Občine Videm narejenega 
v vsaki krajevni skupnosti, od igrišč, cest, mostov, kanaliza-
cije, sanacij vaških domov … Nekaj z državnimi, drugo pa z 
občinskimi investicijskimi sredstvi. Vse to je dokaz, da se lah-
ko tudi v majhnih občinah veliko naredi.
Pomembno je, da tako država kot lokalna skupnost svoje 
ukrepe in spodbude usmerjata na način, da se prebivalcem 
kakovost življenja izboljšuje. Župan, skupaj z občinskim sve-
tom, sprejema temeljne razvojne odločitve občine. Zato je 
seveda zelo pomembno, kdo vas zastopa v organih občine. Ob 
bližajočih se lokalnih volitvah vam tako želim, da tudi v pri-
hodnje izberete v razvoj usmerjeno ekipo.
Spoštovani, uživajte v barvitosti jesenskih dni in naj vas jesen-
sko sonce napolni z energijo, da boste lažje preživeli vedno 
krajše in hladnejše dni.
Vse le dobro vam želim.

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS
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Na Selih julij v znamenju krajevnega praznika

Osrednji nagovor na letošnji proslavi na Selih je imel podžu-
pan Občine Videm Matjaž Klasinc, ki je krajanom predstavil 
glavne razvojne naloge in vizijo Občine Videm, hkrati pa izra-
zil zadovoljstvo nad uspešno opravljenim delom v tem man-
datu. 
Tudi letošnji krajevni praznik je ponudil priložnost za pregled 
dogajanja in dosežkov od lanskega do letošnjega praznika, kar 
je v nagovoru poudaril predsednik KS Sela Dejan Tramšek. 

OB 25-LETNICI SREČANJE NEKDANJIH PREDSEDNIKOV IN 
ČLANOV SVETA KS SELA
Sicer pa so se na Selih ob tej priložnosti spomnili tudi neka-
terih dogodkov iz zgodovine, predvsem pa obdobja, ko so na 
Selih izrazili željo po samostojni KS (prej so bili del KS Dole-
na) in novembra 1997 uspešno izpeljali volitve v svet KS Sela. 

Letošnji 15. julij je bil v KS Sela osrednji praznični dan, 
posvečen že jubilejnemu – 25. –krajevnemu prazniku 

in podelitvi priznanj KS. Z osrednjo prireditvijo se je v KS 
Sela tudi začelo letošnje praznovanje, a so morali nekaj 
dni kasneje druge načrtovane športne in gasilski dogod-
ke odpovedati zaradi odsotnosti gasilcev operativcev, ki 
so pomagali pri gašenju požara na Krasu.

Utrinki s praznovanja v KS Sela. V kulturnem programu so nastopili 
člani FD Lancova vas in FD Rožmarin Dolena.

Ob 25-letnici KS Sela so se srečali tudi nekdanji predsedniki in 
člani sveta KS Sela. Foto: Črtomir Goznik

Letošnji nagrajenci KS Sel

Po volitvah so na ustanovni seji sveta KS Sela izvolili prvega 
predsednika Jožefa Krajnca, člani pa so bili: Tatjana Mohor-
ko kot podpredsednica ter Silvo Letič, Anton Peršuh in Ivan 
Murko. Leta 1998 je vodenje KS Sela prevzel Martin Beranič, 
nato pa so bili predsedniki KS Sela Igor Galič, Anton Peršuh, 
Stanislav Orovič in Frančka Merkuš, zadnja dva mandata pa 
KS Sela z ekipo vodi Dejan Tramšek.

PRIZNANJE KEGLJAČEM, ALOJZU AUERJU
IN P. JOŽETU PETKU
Predsednik selske KS Dejan Tramšek in podžupan Matjaž 
Klasinc sta ob prazniku KS Sela podelila priznanja in zahva-
le, ki so jih letos prejeli: Društvo upokojencev Sela – sekcija 
kegljači za tekmovalne uspehe v visečem kegljanju, Alojz Auer 
za pomoč pri delovanju društev v KS Sela in prostovoljno 
delo pri obnovi društvenih prostorov in pater Jože Petek za 
požrtvovalno pastoralno delo pri sv. Družini na Selih, pove-
zovanje krajanov ter spodbujanje prostočasnih dejavnosti na 
kulturnem, gasilskem in športnem področju.

TM
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Srečanje Šturmovčanov in odprtje nove kuhinje

Na Petrovi domačiji v Šturmovcih smo v zadnjih letih 
s pomočjo pridnih rok prostovoljcev in finančne 

podpore Občine Videm in KS Videm prenovili skorajda 
celotno posestvo. Ker je bilo toliko na videz pomembnej-
ših projektov, smo pozabili na srce vsakega doma, vsake 
kmetije – kuhinjo.

In ker si domačija, kot je ta, zasluži funkcionalno in stilu 
domačije primerno kuhinjo, smo kar hitro začeli uresničeva-
nje ideje. Stopili smo skupaj, izvedli začrtani projekt, tradici-
onalno srečanje Šturmovčanov prvo soboto v juliju 2022 pa 
izkoristili za odprtje nove pridobitve.
Tudi tokrat smo vaščani, naši prijatelji in Občina Videm ter 
KS Videm združili moči. Delež je prispevala Občina Videm, 
polovico pa smo delali vaščani, skupaj s sodelavci. Občini 
Videm in KS Videm se zahvaljujemo za finančna sredstva za 
material in za kuhinjo. Za vsa opravljena dela pa se moramo 
zahvaliti naslednjim posameznikom: Jožetu Ropiču, Ivanu 
Skoku, ki je izvedel pleskarska dela, Vladu Trafeli (kerami-
čarska dela), Jožetu Selinšku za dela na področju elektrike in 
Andreju Rožmanu za organizacijo. Za hrano pridnim delav-
cem in čiščenje je poskrbela Marijana Bukvič. Članice TD 
Šturmača pa so poskrbele za opremo, organizacijo in okrasitev 
kuhinje.
Na srečanju vaščanov nas je presenetil Jože Ekart, ki je s sala-
mami poskrbel za dobro voljo. Napovedal pa je tudi premiero 
filma, ki se snema na Petrovi domačiji. Pater Jože je blago-
slovil kuhinjo, zato ni dvoma, da se bodo v njej pripravljale 
same dobrote. Župan Branko Marinič nas je počastil s svo-
jim obiskom, saj se v Šturmovce rad vrača. Na srečanju je v 
svojem govoru med drugim obljubil, da bo poskrbel, da bodo 
vsi Šturmovčani imeli enake možnosti za priklop na kanaliza-
cijsko omrežje, ne glede na to, kje kdo živi. To je v Šturmov-

Šturmovčani in gostje na tradicionalnem srečanju Šturmovčanov
Foto: arhiv Rožman

Naši kuharji
Foto: arhiv Rožman

Odprtje nove kuhinje
Foto: arhiv Rožman

cih namreč trenutno najbolj aktualna tema, kar se vidi tudi 
na cesti, ki vodi skozi vas. Lan Arnuš je poskrbel za glasbo s 
harmoniko, mlademu nadarjenemu glasbeniku se za to zahva-
ljujemo. Alojz Fras, naš sosed, se je na srečanju predstavil kot 
ljudski godec na harmoniki. Zahvala pa gre tudi vsem posa-
meznikom, ki so prispevali k organizaciji in izvedbi sreča-
nja. Na koncu pa ne smemo pozabiti še na naše kuharje, ki 
so poskrbeli za izvrstno pojedino. Tradicionalno po šturmo-
vsko seveda niso manjkale ribe, pripravil jih je Stanko Rogi-
na, pečenke in klobase pa so zadišale izpod spretnih kuharskih 
rok Anice in Vladota Kokol.
Šturmovčani bomo v teh jesenskih dneh pobrali grozdje na 
Petrovi domačiji in se s tem pripravili na tradicionalno marti-
novanje, ki se ga že zelo veselimo.

Laura Rožman Krivec



Stran  25

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – OKTOBER 2022

Novo avtobusno postajališče v Doleni, odcep Janški vrh

Popravljene bankine in urejeni odtoki ob cesti na Osterbergerjevo
Sanacija »izpodjedlih« brežin potoka Peklača na odcepu v Staro 
grabo

Aktualno iz KS Dolena
V KS Dolena se v tem zgodnjem jesenskem času že pri-

pravljamo na zimo. Da bodo lahko vse dejavnosti dru-
štev in KS, s sedežem v Domu krajanov Dolena, potekale 
v primerno ogrevanih prostorih, prav ta čas priključujemo 
prenovljeno centralno ogrevanje. Vse potrebno je pripra-
vljeno tudi za obnovo fasade, ki bo potekala v mesecu 
oktobru. 

Na seji sveta KS je bilo v juniju sprejetih več pomembnih 
sklepov in opozoril za izvedbo nalog iz sprejetega letnega 
programa. Da bi preprečili nastajanje večje škode na lokalni 
cestni infrastrukturi, smo občino obvestili tudi o potrebah 
po nujnih popravilih bankin in vodnih pretokov na kritičnih 
odsekih lokalnih cest in prestavitvi avtobusne postaje v Doleni 
– odcep Janški vrh. Odziv občine je bil odličen. Nujna dela za 
preprečitev večje škode so v avgustu in septembru že opravili. 
Hvala!
V okviru občinskih praznovanj smo 11. junija uspešno izve-
dli prireditev »Haloška kuhinja iz kotlička« in štiri rekreativne 
pohode. O dogodku je napisan poseben članek.
Dom krajanov tudi v času poletja ni bil zaprt. Dejavni člani 
DU Dolena, člani FD Rožmarin in aktiv žena ter nazadnje 
tudi ŠD Zgornja Pristava so poskrbeli, da je dejavnost v domu 
živela do štiri dni v tednu. 
Kljub obilici rednega dela, ki nas še čaka v vasi Dolena, se 
na odcepu Stara graba pripravlja vse potrebno za sanaci-
je poškodovanih brežin ob mostu čez potok Peklača. Dogo-
vore med občino in vaščani vodi in usklajuje predsednik KS 
Dušan Hebar. Za strojna dela in potrebni gradbeni material 

bo poskrbela občina, vaščani pa so že s svojim prostovoljnim 
fizičnim delom opravili vsa potrebna pripravljalna dela, čakajo 
pa jih še zemeljska in gradbena dela ob in po izgradnji. 
Tako se bo po vzoru gradnje vodnega pretoka v zaselku Pre-
kuže z malo denarja opravilo veliko in prepotrebno sanacijsko 
delo hudourniškega vodotoka, ki ob vodnih ujmah z izpodje-
danjem brežin ogroža statično varnost mostu.

Besedilo in foto: FL
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Letos znova srečanje krajanov Sovič, Dravcev in Vareje
Člani društev KTD Klopotec Soviče - Dravci in Društva 

za ohranjanje dediščine Haloze so tudi v poletnih 
mesecih uspešno izpeljali kar nekaj zanimivih, tudi tradi-
cionalnih dejavnosti. V avgustu smo člane obeh društev 
srečali tudi na Rimskih igrah in v rimski povorki na ulicah 
Ptuja.

Posebej doživeto pa je bilo na Žetvi 2000 zlatih zrn v Bohinj-
ski Bistrici, kjer so jih organizatorji še posebej lepo sprejeli in 
jih na dan prireditve popeljali še po Bohinjskem jezeru in do 
slapa Savice. Letošnja posebnost je bila, da je pri delu sodelo-
valo tudi nekaj županov, in sicer so se ti med seboj pomerili v 
iskanju največjega klasa. V družbi županov je bil tudi videm-
ski župan Branko Marinič, ki je našel največji klas. 
Sredi avgusta so se člani obeh društev s prijatelji zbrali pri 
muzeju in ob Korpičevi domačiji, kjer so že po tradiciji posta-
vili klopotec, najspretnejši pa so se pomerili v šaljivih igrah.
Veselo je bilo tudi na tradicionalnem srečanju vaščanov KS 
iz vasi Soviče, Dravci in Vareja, kjer so se krajani prav tako 
pomerili v družabnih igrah, kar je še dodatno popestrilo 
vzdušje na srečanju.

Na Žetvi 2000 zlatih zrn v Bohinjski Bistrici

Videmski župan Branko Marinič je bil pri iskanju največjega klasa 
zelo uspešen. Foto: arhiv društev

Na letošnjih Rimskih igrah na Ptuju. Foto: TM

V Vareji je bilo tradicionalno srečanje vaščanov treh vasi. 

Ženska in moška ekipa kegljaške sekcije Vareja letos zelo uspešna 
v občinski ligi. Pokal za drugo in tretje mesto.

Tokrat lahko poročamo še o uspehu kegljaške sekcije Vareja, 
ki je bila v občinski ligi 2022 zelo uspešna. Ženska ekipa je 
osvojila drugo mesto, moška pa letos tretje mesto. Za sekcijo 
je to še ena potrditev, da z rednimi vajami in udeležbo na tek-
movanjih lahko dosežejo tako dobre rezultate.

TM
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Pod klopotcem velikanom v Sovičah - Dravcih je bilo veselo.
Foto: Janko Levanič

Vzorno prenovljena Lisjakova kapela od znotraj

Ogromno investicij v KS Tržec

Znova postavili velikana med klopotci

V letošnjem letu je bilo pred KS Tržec polno smelih 
načrtov. Bolj kot gre leto h koncu, bolj odgovorni 

ugotavljajo, da jim je uspelo doseči skoraj vse zastavljene 
cilje, kar seveda predsednika Dušana Serdinška in njego-
ve sodelavce navdaja s ponosom. Seveda ob tem ne gre 
zanemariti pomoči videmske občine.

Tako se je zgradila avtobusna postaja pri starem nogometnem 
igrišču, ogromno je bilo vloženega v izboljšanje infrastrukture 
v športnem parku. Največja pridobitev tam je vsekakor novo 
odbojkarsko igrišče, zgrajeno po vseh standardih. Prav tako je 
bila urejana nova dovozna pot do novega igrišča. Zamenjane 
so bile tudi stare dotrajane železne ograje na starem igrišču in 
igrišču za mali nogomet, ki so jih zamenjala sodobne, vise-
če ograje. Prav tako športni park krasijo nova otroška igrala. 
Postavljeni so že tudi temelji za fitnes na prostem. KS Tržec in 
videmska občina sta bili dejavni tudi pri pomoči ED Tržec, saj 
se dokončanje objekta na Djočanovi kmetiji približuje kon-
cu, manjkajo le dokončanje stropov in podov, pleskarska dela 
zunaj in znotraj ter povsem na koncu še notranja oprema. Ob 
tem dodajmo, da je občina zagotovila materialna sredstva za 
v poplavah poškodovani splav. Nov čudovit videz znotraj in 
zunaj je dobila tudi »Lisjakova« kapela, kjer so potekala grad-
bena in pleskarska dela, nov pa je tudi križ »Gril-Kozel«. Ob 
tem ne gre pozabiti niti na pomoč krajevne skupnosti trže-
vskim gasilcem.
Nekaj stvari je za letos ostalo še odprtih, v KS Tržec pa verja-
mejo, da jim bo uspelo izvesti tudi to. Tako sta v načrtu asfal-
tiranje ceste Skrbinšek–Gajšek ter odvodnjavanje pri Majdi 
Šimenko in pri Drevenšku. Načrtovana je tudi ureditev bru-

V  soboto, 6. avgusta, je bilo v Sovičah - Dravcih sveča-
no ob postavitvi klopotca. Prireditev so pripravili KTD 

Klopotec Soviče - Dravce v sodelovanju z Društvom za 
ohranjanje dediščine Haloz. Zbrali so se na kmetiji Korpič, 
pred etnološko zbirko Od zrna do kruha. 

Klopotec sta sestavila predsednik KTD Klopotec Stanko 
Vegan in predsednik DOD Haloze Zvonko Korpič s člani 
društva. Sestavili so manjši klopotec, na križišču pa vse mimo-
idoče tudi po trgatvi pozdravlja klopotec velikan, ki tehta 
okrog 1000 kg, peresa pa merijo štiri metre. Blagoslov klopot-
ca je opravil domači duhovnik, p. Klemen Slapšak. Nato so 
druženje nadaljevali s kmečkimi družabnimi igrami, ki jih je 
vodil Zvonko Korpič.

Zdenka Golub

narice v Jurovcih, kjer je bilo nakupljenih tudi pet gasilskih 
kompletov za različne namene. Prav tako je v Jurovcih dolgo-
ročni načrt skupaj z Občino Videm in Direkcijo RS za infra-
strukturo ureditev pločnika Spevan–avtobusna postaja. 
V KS Tržec so ponosni na vzorno sodelovanje z vsemi dru-
štvi, ki sodijo pod KS Tržec, predvsem na prireditvah, ki jih 
društva organizirajo. Tako bo tudi v prihodnje. Obenem pa se 
predsednik KS Tržec Dušan Serdinšek kot svetnik videmske 
občine zahvaljuje županu ter celotni občinski upravi za zelo 
plodno sodelovanje in pomoč pri investicijah, ki so v občini 
aktualno v teku, predvsem pa njihov vložek v Športni park 
Tržec. 

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Pri Kureževih so se ob letu spet dobili kosci in obudili stari običaj.

Pri Kureževih pokosili podol
Tudi letos so se nekateri vaščani Pobrežja že tradici-

onalno udeležili košnje trave v Kurežovem podolu. 
Dogodek je junija že 13. zapored pripravil Pobrežan, 
občinski svetnik Ivan Krajnc, ki je skupaj z družino tudi 
tokrat poskrbel za domačo kapljico in postrvi iz lastnega 
ribnika.

Gre preprosto za popoldansko druženje vaščanov, ki na pri-
jetno opravilo pridejo s svojo koso. Velja omeniti, da se je ob 
košnji pilo kot nekoč, iz »piskerca«. Med sodelujočimi je bil 
tudi videmski župan Branko Marinič, ki je prisotne pozdravil, 
kasneje pa je prijel za koso. Tokrat se je nekaj koscev opravi-
čilo in skupaj jih je letos kosilo 11, ob zaključku pa se jim je 

Postavitev klopotca na Djočanovi kmetiji v 
Tržcu. Foto: arhiv društva

Klopotec na Djočanovi

Prvi klopotec naj bi se pojavil v 
Halozah leta 1573, in sicer je bil 

postavljen na polju za odganjanje 
živali. Starejši naj bi bil celo od mli-
na na vodi in mlina na veter. Prva 
natančnejša predstavitev tega prav-
zaprav ne pretirano koristnega stro-
ja (ptiči se namreč navadijo na zvok) 
se je pojavila v 18. stol., prva upodo-
bitev na Slovenskem pa leta 1829. 
Izviral naj bi s slovenskega ozemlja 
– tako vsaj trdi nemški etnolog Leo-
pold Kretzenbacher.

Zopet pojo klopotci, 
vabijo vetrc gorak, 

da omeči s pihanjem 
grozdje v sok sladak.

(J. Glazer)

Člani Etnografskega društva Tržec so 
tudi v tem letu pred velikim šmarnom 
postavili klopotec z namenom, da opra-
vi tradicionalno poslanstvo, kot že mno-
go let prej.
Do zaključka tega leta ni več daleč, a 
pred člani društva je še kar nekaj projek-
tov, ki jih želijo zaključiti v tem letu, to 
so: obnovitev rečnega splava Vodomec, 
trgatev brajd, postavitev stropnih in tal-
nih oblog v preužitkarski hiši, izvedba 
tradicionalnega martinovanja na Djoča-
novi kmetiji, priprava kmetije na zimo 
ter zaključek poslovnega leta. Članom 
društva torej ne bo dolgčas. V etnograf-
ske vrste pa vabijo sveže moči s svežimi 
idejami.

Mag. Ivan Božičko

pridružilo še nekaj vaščanov, ki so pri Kurežovem bunkerju v 
podolu kramljali in se družili pozno v noč. 

Besedilo in foto: MN
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Haloška kuhinja iz kotlička 
Haloška kuhinja iz kotlička in športno-rekreativni 

pohodi so bili izvedeni v okviru občinskih praznovanj 
v soboto, 11. junija. Na kulinarični izziv kuhanja na odpr-
tem ognju v kotličku (letos »pišek iz kotlička«) se je prija-
vilo devet ekip. 

Vse ekipe so imele zagotovljeno svojo stojnico, za pripravo 
jedi pa so prejele tudi 2,5 kg velikega piščanca. Delo v eki-
pah je bilo dobro organizirano. Stojnice so bile hitro ureje-
ne in okrašene ter obložene z domačimi dobrotami. Obloženi 
kruhki, pecivo, napitki in zapitki so že opoldne vzbujali slo po 
vroči piščančji jedači. 
Ob 9. uri se je začel XXL (12,5 km) pohod na Selih. Na poti 
so se jim pridruževali še pohodniki s startom pri domu kraja-
nov (8 km) in ribniku Zg. Pristava (5,5 km). Ob 11. uri se jih 
je na lokaciji ribnik zbralo približno 20. Po izvedeni skupin-
ski ogrevalni vadbi pod vodstvom Likija je planinski vodnik 
Maks zbrane odpeljal po načrtovani poti na Osterbergerjevo, 
nato proti Doleni do domačije Vauhnik, kjer je bil počitek. 
Gospa Marica jih je prijetno presenetila s povabilom v klet na 
degustacijo domačih vin in zraven ponudila še domače sladke 
prigrizke. Pohodniki so kljub dobremu vzdušju po kakšni uri 
odšli proti cilju v Dom krajanov Dolena, kjer so jih že čakale 
pripravljene dobrote iz kotlička.
Na ploščadi doma je popoldne steklo prijetno druženje med 
zbranimi pohodniki, kuharskimi ekipami »pišeka iz kotlička« 
ter obiskovalci in povabljenimi gosti. Ob županu Branku 
Mariniču so prišli še podžupan in nekaj občinskih svetnikov. 
Zbralo se nas je približno 130 krajanov in gostov. Prireditev 
sta z vodenjem popestrila Barbara in Liki, ki sta s pomočjo 
predsednika KS Dušana Hebarja aktivnim udeležencem pode-
lila ročno izdelano spominsko darilo »kopico«. Za ton, glasbo 
in živo glasbo je skrbel družinski ansambel Potočnik (oče in 
trije sinovi). 

V KS Dolena so v haloški kuhinji letos pripravljali piščanca iz kotlička. 

Pred zaključkom prireditve in druženja so kuharske ekipe 
in organizacijski odbor prireditve izbrali najboljšo kuharsko 
ekipo. Soglasno izbrani zmagovalci so bili družina Potočnik iz 
Popovcev. Za nagrado so prejeli sponzorski bon za nedeljsko 
kosilo članov ekipe.
Ob koncu se moramo, za že tradicionalno dobro organizacijo 
pod taktirko Dušana in koordinatorja prireditve Likija, zahva-
liti še organizacijskemu odboru prireditve, v katerega so bili 
vključeni krajani in člani društev iz KS Dolena. Hvala tudi 
Alojzu za organizacijo izdelave daril in Maksu s Sel za vodenje 
pohoda.

Besedilo in foto: FL
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Najboljše pečenke pripravila ekipa Presta Premium
Jubilejna, že deseta zaporedna Pečenkijada, ki vsako 

leto poteka na Djočanovi kmetiji, je letos prvo junijsko 
soboto prinesla slavje debitantski ekipi Presta Premium. 
Tokrat je v vročem poletnem vremenu na idilični lokaciji 
ob Dravinji nastopilo deset ekip, ki so se zelo izkazale, a je 
vedno tako, da je lahko le en zmagovalec.

V lepem vremenu so se tako predstavile naslednje ekipe: 
Pokači iz Tržca, Žejni pujčeki, Botrčki, Presta Premium, 
Weber team, Čili in feferon, Picerija Andiamo, Tržec kote, 
Kotl d.o.o. in Okrepčevalnica Haloški kot. Letošnje tekmova-
nje je potekalo ob sloganu »Druženje ob dobri hrani in pija-
či«, k čemur so kamenček v mozaik prispevale prav vse ekipe. 
Tričlanska komisija je imela obilico dela, po besedah predse-
dnika Etnografskega društva Tržec pa je letos za odtenek bolj-
še pečenke kot druge ekipa pripravila Presta Premium in se 
tako okitila s prestižno zmago. Če je zadnji dve leti na obisk 
in samo izvedbo še vplivala korona, letos na srečo ni bilo tako, 
zato se je na Djočanovi kmetiji kljub številnim drugim istoča-
snim prireditvam poleg kuharskih mojstrov zbralo lepo število 
radovednežev, pečenke pa so šle, tako kot vedno, za med.

Pečenkijada na Djočanovi letos še uspešnejšaa. Kuharske ekipe so 
navdušile.

Zadovoljen z izvedbo dogodka je bil tudi predsednik ED 
Tržec Andrej Gašpar, ki je povedal: »Ko kuhar resnično da v 
jed del sebe, ponavadi to prevaga. Pri nas obenem stremimo k 
zmernosti, saj ravno zmernost začimb da tisti barvit okus pečen-
ki. Ekipe se pri nas promovirajo in predstavljajo, pomembno je 
druženje na prostem in mislim, da smo v tem uspeli.«

Besedilo in foto: Tadej Podvršek

Turistični utrinki iz Leskovca
Čas hitro teče in ne dolgo nazaj se je zaslišal klopotca 

glas ter nam oznanil čas jeseni. V TD Klopotec Lesko-
vec v Halozah smo v času poletja in na pragu jeseni počeli 
marsikaj zanimivega.e vedno tako, da je lahko le en zma-
govalec.

Kljub težkemu minulemu obdobju nam je uspelo dose-
či nekaj zastavljenih ciljev. Za nami je tradicionalni, že 27. 
kmečki praznik. Zagodlo nam jo je vreme, tako da nismo 
mogli izpeljati tradicionalnih kmečkih iger, smo pa postavili 
klopotec ob naši vinski trti pred sedežem našega društva ter 
nato nadaljevali s kulturnim programom, v katerem so sode- Ob dnevu državnosti je TD Leskovec pripravilo prijetno proslavo.
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Člani leskovškega TD so v avgustu pripravili že 27. kmečki praznik, 
dogodek pa so združili s postavitvijo društvenega klopotca.

lovale leskovške ljudske pevke in mlada predstavnika društva 
Šurc. Ob praznovanju avguštinovega smo se pri sv. Avguštinu 
predstavili z domačimi gibanicami, ki jih je sproti pekla naša 
članica Marija Habjanič s svojima pomočnicama. Tako smo 
zaključili poletni del, prepričani pa smo, da bo jesen še bolj-
ša, tudi z našo prvo trgatvijo trte, ki raste ob kapeli in naših 
društvenih prostorih. Pred nami je tudi martinovanje in še 
mnogo drugega. Upamo, da se bomo z vsemi, ki želijo z nami 
vzajemno sodelovati, imeli še naprej lepo.

TD Klopotec Leskovec v Halozah

Letošnja trgatev v Leskovcu … Foto: arhiv TD

Kaja in Jan sta nastopila na kmečkem prazniku v Leskovcu.
Foto: arhiv društva

Šurcarji ponosni na izročilo Haloz
Čeprav se nas ni veliko slišalo, saj za 

to tudi ni bilo veliko priložnosti, smo 
bili dejavni. Člani Društva za ohranjanje 
ljudskega izročila Šurc so se vključevali 
v vse dejavnosti, posebej pri TD Klopo-
tec Leskovec v Halozah, s katerim tesno 
sodelujemo. 

Imeli smo nekaj nastopov na raznih doma-
čih praznovanjih, sodelovali pa smo tudi v 
kulturnem programu ob kmečkem prazniku 
leskovškega TD, kjer sta nastopala naša naj-
mlajša člana Kaja in Jan. V mladih vidimo 
prihodnost, želimo ohranjati to lepo poslan-
stvo in identiteto naših Haloz.
Prepričani smo, da nam jesen prinaša lepše 
čase in da bodo naše dejavnosti do konca 
leta kar najuspešnejše.

JK
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Dobra letina v občinskem vinogradu, tako je ocenil občinski viničar 
Rudi Potrč. Foto: občinska uprava

Kakovosten je bil tudi letošnji pridelek na potomki stare trte v Ljubstavi, 
kjer so tudi nazdravili. Foto: občinska uprava

Letošnji vinski pridelek je pospravljen
Občina Videm je tudi letos pripravila prijeten jesenski 

dogodek, ko je bila v ospredju trgatev v občinskem 
vinogradu. Letošnji pridelek je dal 50 litrov sladkega 
moštva.

Trgatev sta vodila gospodar trte, župan Branko Marinič, in 
občinski viničar Rudi Potrč, prijetnega opravila v občinskem 
vinogradu pa so se udeležili tudi nekateri občinski svetniki in 

Srečanje starejših občanov in invalidov Vidove fare
Občina Videm in župnijski urad 

Videm sta na binkoštno nedeljo, 5. 
junija, organizirala tradicionalno sreča-
nje starejših občanov, bolnikov in invali-
dov fare Videm. Na srečanju se je zbralo 
približno 130 občanov. 

Srečanje se je začelo s svečano sveto mašo, 
ki jo je daroval pater Tarzicij Kolenko s 
sodelavci, nagovoril pa jih je tudi župan 
Občine Videm Branko Marinič. Družab-
no srečanje s pogostitvijo se je nadaljevalo 
v gostišču Pri treh lipah, pri pogostitvi pa 
se je vključila tudi župnijska Karitas, ki je 
pripravila veliko sladkih dobrot. Cerkveni 
pevski zbor pod vodstvom Srečka Zavca je 
poskrbel za kulturni program na srečanju, 
za veseli del pa je s svojo harmoniko in gla-
som poskrbel Andrej Gabrovec, starejši pa 
so se mu z veseljem pridružili pri prepeva-
nju. 

Občina Videm

Starejši občani iz Vidove fare na skupnem srečanju v času občinskega praznika in far-
nega žegnanja. Foto: arhiv občina

vabljeni gostje. Za dobro voljo so poskrbeli ljudski godci KD 
Franceta Forstneriča.
Uspešna pa je bila tudi letošnja trgatev v Ljubstavi pri Rudi-
ju Potrču, kjer je potomka stare trte dobro obrodila. Župan 
Branko Marinič, vinogradnik Rudi Potrč s soprogo Danico in 
ptujska vinska kraljica Monika Kovačič pa so po trgatvi tudi 
nazdravili novemu vinskemu letniku.

TM
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Ekipa ustvarjalnih Lancovljank z mentorjema, ki se je podpisala 
pod še eno uspešno zgodbo potic in ročnih del. 

Razstava je bila tudi letos prava paša za oči.

Na ogled postavile potice in ročna dela
ČČlanice Društva podeželskih žena in deklet (DPŽD) 

Lancova vas so sredi junija v lancovovaškem vaškem 
domu pripravile 2. razstavo potic in ročnih del pod naslo-
vom Praznik na vasi v Lancovi vasi. Ob odprtju razstave 
so pripravile krajšo slovesnost, na kateri so se jim pridru-
žili tudi gostje, med njimi poslanka v DZ RS Suzana Lep 
Šimenko, župan Občine Videm Branko Marinič, občinska 
svetnika Katja Svenšek in Rudi Potrč, razveselile pa so se 
tudi obiska stanovskih prijateljic iz domače občine. Tudi 
letošnja razstava je požela veliko zanimanja obiskovalcev; 
ti so imeli moč videti kar 67 različnih potic in unikatna 
ročna dela.

Ideja o razstavi potic se je pred leti porodila predsednici 
DPŽD Lancova vas Jožici Maroh. Kadar je bila nekoč pri hiši 
na mizi domača potica, je bil to velik praznik. In tako je še 
danes – ni praznika na vasi brez domače potice. »Vse leto smo 
skrbno preizkušale različne recepte, v naši vasi tako skorajda 
ni hiše, iz katere ne bi dišalo po domači potici, naj bo slad-
ka, slana ali sadna. Še vedno pa velja, da je kraljica vseh potic 
orehova potica. Pravijo, da se v naši vaši začuti praznovanje 
tudi po tem, da vsa vas diši. Vsako leto obogatimo razstavo s 
kakšno novo vrsto. Letos smo na ogled postavile kar 67 različ-
nih potic. Razstavo pa posvečamo tudi letošnjemu občinske-
mu prazniku,« je v uvodnem nagovoru povedala Marohova.
Poleg potic so obiskovalci lahko občudovali tudi bogato raz-
stavo ročnih del. Zadnja leta so članice na tem področju še 
posebej ustvarjalne, saj se ob ponedeljkih zbirajo na ustvar-
jalnih ročnodelskih delavnicah pod vodstvom mentorjev 
Zvonka in Verene Mikša iz Dornave. »Letošnjo razstavo roč-
nih del smo posvetile cerkvenim praznikom, kot si sledijo po 
koledarju. Z girlandami smo opletle križe in kipe Marije ter 
jih z rožami iz krep papirja okrasile na način, kot so to počeli 
nekoč,« je še dodala Marohova. V razstavnem prostoru so tako 
pripravile izdelke na temo sv. treh kraljev, svečnice, postne-

ga časa, cvetne nedelje, velike noči, velikih maš, adventnega 
časa in božiča. Vsako leto se odločijo za eno vrsto rož iz krep 
papirja – letos je bilo v ospredju poljsko cvetje, kot sta mak in 
plavica, razstavo pa so obogatile tudi z domiselnimi aranžmaji 
s pšenico. Že ob prihodu je obiskovalce pred vaškim domom 
pozdravilo tudi ocvetličeno pisano kolo z velikim makom, na 
to temo pa je bil izdelan tudi poseben foto kotiček za obisko-
valce.

PODELJENE ZAHVALE
Slovesnost so članice izkoristile tudi za podelitev zahval. V 
znak dobrega sodelovanja in podpore so se zahvalile poslanki 
Lep Šimenkovi, županu Mariniču, KS Lancova vas in selske-
mu župniku p. Jožetu Petku. Veliko izbranih besed hvaležno-
sti in šopek cvetja pa so ob koncu namenile tudi njihovima 
mentorjema – Zvonku in Vereni Mikša, brez katerih ne bi 
bilo tako unikatne in bogate razstave. »V imenu vseh članic se 
vama iskreno zahvaljujem za vse to, kar delita med nami tukaj 
v Lancovi vasi. Cenimo vajin trud, vajino delo, vajine ideje in 
ustvarjalnost, vajino prijateljstvo. Hvala vama za vsestransko 
pomoč ob pripravi še ene razstave,« so med drugim poveda-
le v zahvali prizadevnima mentorjema. Članice pa so poseben 
šopek cvetja v zahvalo poklonile tudi svoji predsednici Jožici 
Maroh.
V kulturnem programu so nastopili pevci ljudskih pesmi Fan-
tje iz Jurovc KD Franceta Forstneriča iz Vidma, zaplesala je 
otroška folklorna skupina FD Lancova vas, slovensko himno 
pa je na začetku zapela članica društva Eva Vidovič Malek. 
Slavnostni trak sta skupaj s predsednico prerezala župan Mari-
nič in poslanka Lep Šimenkova, blagoslov pa je opravil p. Jože 
Petek. V treh dneh si je razstavo ogledalo veliko obiskovalcev 
od blizu in daleč, vsi pa so bili navdušeni nad izvirnostjo in 
ustvarjalnostjo prizadevnih Lancovljank. 

Besedilo in foto: P. Krajnc
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Iz DPŽD Lancova vas

Pri sv. Vidu pestro leto

Članice Društva podeželskih žena in deklet Lancova 
vas so po uspešni junijski razstavi potic in ročnih del 

nekoliko odložile delo ter se posvetile družabnim aktiv-
nostim. Ogledale so si nekatere razstave ročnih del, sode-
lovale so tudi na vidovem in aninskem žegnanju v domači 
župniji, trenutno pa se pripravljajo na 2. meddruštveni 
turnir v igranju igre Človek, ne jezi se. 

Predsednica DPŽD Lancova vas Jožica Maroh nam je poveda-
la, da so po razstavi lažje zadihale in nekaj časa namenile prije-
tnim druženjem. Najprej so se skupaj podale na ogled razstave 
ročnih del v Benedikt, nato pa so spet pekle potice, s katerimi 
so pogostile obiskovalce vidove nedelje v domači župniji. Ob 
sklepu misijonskega dogajanja v naši župniji so bile povablje-
ne, da spečejo tri potice, ki so jih v zahvalo poklonili gostom 
– obema nadškofoma in madžarskemu veleposlaniku v Slove-
niji. Že tradicionalno so se 12. julija odpravile do Lovrenških 

Leto 2022 kar hitro beži h koncu. Doslej je bilo zelo 
pestro, tako na politični ravni, v naši minoritski pro-

vinci, samostanu in tudi v župniji. Želim predstaviti samo 
župnijske dogodke. 

Četrta postna nedelja, 27. marc,a bo ostala v trajnem spomi-
nu, saj so takrat  zazvonili novi zvonovi in vsak dan bije ura 
na zvoniku in nas opozarja, da čas teče samo naprej. Vsem, 
ki ste k temu prispevali verjetno ni žal, saj je to pridobitev za 
župnijo in naš kraj. 
Ko se je epidemija malo umirila se je začelo normalno življe-
nje tudi v življenju župnije. Covid je marsikaj obrnil na gla-
vo, vendar se počasi vračamo na stare tirnice. Najintenzivnejša 
dogajanja so bila v mesecu juniju in še juliju.

Tudi letos so se podale do Lovrenških jezer. Foto: arhiv društva 

Utrinka z letošnjega farnega žegnanja. Slovesnost je vodil naš 
rojak – izmirski nadškof in metropolit p. dr. Martin Kmetec. 
Foto: Jožef Kozel

Vsako leto z veseljem sodelujejo s stojnico dobrot na aninskem 
žegnanju na Selih. Foto: PK

jezer in se v sončnem vremenu naužile naravnih lepot, ki jih 
ponuja Rogla. Konec julija so se dva večera družile ob plete-
nju verig iz žingerla za aninsko žegnanje na Selih, za katero so 
bogato obložile tudi stojnico. V začetku septembra so obiskale 
svoje društvene prijateljice Selanke in si ogledale njihovo raz-
stavo buč. Prvi ponedeljek v septembru pa so ponovno sedle 
za skupno ustvarjalno mizo, saj so skupaj z mentorjema Zvon-
kom in Vereno Mikša začele snovati izdelke za novo razstavo.

POVABILO NA TURNIR ČLOVEK, NE JEZI SE
22. oktobra bodo v vaškem domu Lancova vas ob 15. uri 
ponovno organizirale meddruštveni turnir v igranju te prilju-
bljene igre. Vabljeni, da se pridružite zabavnemu druženju (v 
ekipi so štirje tekmovalci). Potrebujete le dobro voljo in seve-
da čim manj jeze!

P. Krajnc
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Za vsako župnijo župnijo je osrednji  dogodek farno žegnanje. 
Pri nas je Vidov teden tudi občinski praznik, tako je to naš 
skupni praznik. Letos smo imeli srečo, da je sv. Vida počastil 
naš rojak izmirski nadškof in metropolit p. dr. Martin Kme-
tec. Sodelovala so razna društva in tudi lepa folklorna skupina 
iz pobratene župnije Bednja na Hrvaškem. Po lepi slovesnosti 
v cerkvi nas je župan povabil na praznovanje v veliki šotor, 
kjer naj bi nas čakale pečenke. Žal so bili na boljšem tisti, ki 
niso bili pri maši. Seveda je bilo obilje čudovitih potic, ki so 
jih pripravile pridne gospodinje, ki vedno presenetijo s svoji-
mi dobrotami.

V SPOMIN ROJAKU P. MIHU DREVENŠKU
Nadškof je nekje zapisal, da je Videm eminentna župnija. 
To se je izkazalo tudi po osrednji misijonski slovesnosti, ki 
je bila v spomin našemu rojaku pok. p. Mihu Drevenšku. Ta 
misijonski projekt je bil predviden za 10. obletnico njegove 
smrti, vendar so bile takrat še covid razmere. V pripravi na 
to skupno komemoracijo so bile po župnijah tridnevnice, na 
katere so vabili misijonarje, ki so bili takrat na dopustu ali pa 
si bili nekoč v misijonih. Ljudje so to lepo sprejeli. 
Vsi darovi, ki so se zbrali po župnijah, so šli v isto 
malho pri naddekanu. Iz tega so bili poravnani vsi 
logistični in drugi stroški. Kar je ostalo, pa je kot 
dar nas vseh prejel nadškof Martin Kmetec, ki se je 
za ta lepi dar zahvalil z posebnim pismom.
Na predvečer tega misijonskega srečanja je bil kon-
cert, ki ga je zasnoval p. Janez Šamperl. Slišali smo 
tudi lepe črnske pesmi, ki jih je prepeval mladinski 
pevski zbor sv. Marka in drugi gostje. Posebno vese-
lje je bilo, da smo lahko voščili našemu nadškofu 
Alojziju Cviklu, ki je ta dan praznoval svoj rojstni 
dan. Zelo se je razveselil dišeče potice. Seveda je 
konec praznovanja bil v Vidovi kleti, kamor nas je 
povabil župan Branko Marinič. 
Pa še en dogodek je treba zabeležiti. Isto soboto 
pred praznovanjem so bili pri nas vsi misijonarji, ki 
so v tem času bili v domovini. Zbralo si jih je okrog 
20. Ob 10. uri so imeli pri sv. Vidu mašo, nato so 
srečanje v Domu p. Miha, kjer je vsak predstavil 

Praznična slovesnost, s katero smo sklenili misijonsko dogajanje ob 10. obletni-
ci smrti našega misijonarja p. Miha Drevenška, je potekala v naši župniji.
Foto: PK

svoje misijonsko delo. Popoldne pa smo jim pripravili družab-
ni piknik. Srečanje pa so zaključili v Vidovi kleti. 
Državni praznik, 25. junij, smo doživljali skupaj s Frančiško-
vimi, ki so imeli pri nas svoj vsakoletni tabor. Pravijo, da je v 
Vidmu najbolj pripravno in lepo, zato želijo imeti srečanja pri 
nas. Bili smo v občinski dvorani in zaključili v Frančiškovem 
parku pri tabornem ognju. 
Janževo žegnanje z tradicionalnim blagoslovom Janževih in 
drugih rož je letos opravil p. Slavko Stermšek. Domačini so se 
tudi tokrat dobro izkazali.
Po nekaj letih premora zaradi covida se je v Vidmu zopet zgo-
dil oratorij, ki so ga mladi pripravili skupaj s p. Klemenom. 
Udeležba otrok je bila sicer nekoliko manjša, ampak za izved-
bo nekoliko lažja. 
Na Aninsko nedeljo je bilo slovesno tudi na Selih. Dekan 
Ciril Čuš je blagoslovil novi cerkveni kor, delo žetalskega 
mizarja Gajška. Delež je prispevala Občina Videm, za kar se 
zahvaljujemo. Upamo, da bo odslej gneča novih pevcev na 
novem koru.
Prišel je 1. avgust, ko se je v naši samostanski skupnosti sv. 
Vida nekaj spremenilo. Ker je ukinjen samostan pri sv. Tro-
jici je novo bratstvo pri Vidmu: br. Robert Horvat, gvardijan, 
p. Tarzicij Kolenko, duh. pomočnik, p. Benjamin Mlakar, duh 
pomočnik, p. Jože Petek, župnik pri sv. Trojici in p. Klemen Slap-
šak, župnijski upravitelj za Videm in Leskovec. Župnija sv. Tro-
jice bo tako še vedno normalno delovala. Patri iz Vidma pa se 
bomo menjavali na Selih in v Leskovcu. 
Seveda pričakujemo, da se bodo v pastoralno delo vključili 
tudi dobri župljani. Pravijo, da nas čaka »vroča« jesen, vemo 
pa, da pride zima, ko se vse ohladi. Vsi pa želimo, da nam bilo 
lepo, kar je odvisno od vsakega izmed nas.

p. Tarzicij Kolenko 
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Pater Jože Petek je bil leskovški župnik zadnjih pet let.
Foto: arhiv DC

Zahvala p. Jožetu Petku
Vživljenju moramo upoštevati, da ni sreča tista, ki nas 

naredi hvaležne, ampak hvaležnost tista, ki nas nare-
di srečne, in Leskovčani smo neizmerno hvaležni, da smo 
pred petimi leti, ko smo pri svetem Andražu v Halozah 
prvič ostali brez farnega župnika in bili predani pod okri-
lje Župnije Sveti Vid, za svojega verskega voditelja dobili 
patra Jožeta Petka. 

Čeprav smo bili sprva vsi polni dvomov o delovanju in obsto-
ju naše župnije, saj smo do takrat vedno imeli duhovnike, ki 
so prebivali v župnišču v Leskovcu in bili ljudem vedno na 
razpolago, potem pa so nas kar naenkrat prevzeli patri, se je 
izkazalo, da se je pater Jože znal več kot dobro vključiti v delo-
vanje župnije in celotnega kraja.
In kaj hitro je postal naš gospod župnik pater Jože, pa ga to 
nič kaj ni motilo. Z veseljem se je odzval na vse nazive in se za 

naš kraj ter župnijo razdajal z vsem srcem. Skupaj smo naredi-
li veliko lepih in dobrih dejanj, sadovi katerih bodo za vedno 
ostali vpeti v naš kraj. 
Kot dober duhovni voditelj je znal vedno prisluhniti vsakemu 
človeku ter vsakemu nameniti svoj čas, ne glede na to, kdo je 
bil in od kod je prihajal. S svojim trudom, voljo in idejami je 
zasnoval marsikatero idejo, ki jo je uresničil skupaj s farani. In 
tako je naša župnija živela naprej in se razvijala. Stkale so se 
vezi, ki se jih ne da pozabiti in za katere smo hvaležni.
Prehitro je minilo pet let in tako se je po pravilih svojega reda 
letos moral posloviti od Leskovčanov in v upravljanje sprejel 
novo župnijo.
V Leskovcu je pustil svoj neizbrisni pečat, za kar mu bomo 
vedno hvaležni in se ga spominjali kot dobrega pastirja. Hva-
la, ker je delil trenutke življenja z nami in v naše domove pri-
našal radost. Vse dobro mu želimo na njegovi nadaljnji poti 
ter naj ga spremlja božji blagoslov. 

DC

Pater Jože Petek je v uvodu takole povzel zgodovino križa: 
»Turkov križ v Lancovi vasi stoji v bližini reke Polskave, posta-
viti ga je dal Simon Jerenko – prapradedek sedanjega gospodarja 
Aleša Turka. Simon je imel tri hčere in sina, slednji je kot dojen-
ček tragično preminil. Oče Simon je neskončno žaloval in je dal 
v spomin na ljubljenega sina postaviti križ. Na domačiji je osta-
la Simonova hčerka, ki se je poročila z Jožefom Turkom – Ale-

Blagoslov obnovljenega Turkovega križa
V Lancovi vasi je v začetku julija na domačiji Aleša Turka 

potekala krajša slovesnost ob blagoslovu obnovljene-
ga Turkovega križa. Ta je namreč klical po obnovi, priza-
devni Aleš pa je s svojo družino letos poskrbel za njego-
vo temeljito prenovo. Blagoslov je opravil p. Jože Petek, 
veseli dogodek pa je povezal številne domačine in druge 
povabljene obiskovalce. 

Družina Aleša Turka s člani FD Lancova vas, ki so zaplesali na slo-
vesnosti ob blagoslovu obnovljenega križa. 
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Prijetnega dogodka so se udeležili številni vaščani in sosedje, med 
gosti pa sta bila tudi videmski župan Branko Marinič in podžupan 
Matjaž Klasinc.

ševim pradedkom. Njegov sin Franc Turk, Alešev dedek, je ostal 
na domačiji in se poročil s Terezijo Cebek. Sedanji gospodar Aleš 

Po maši je p. Jože Petek blagoslovil vse traktorje in druge delovne 
stroje.

Jubilejnega, 15. srečanja se je letos udeležilo veliko obiskovalcev.

Blagoslov traktorjev za varno delo 
Pri sv. Družini na Selih je na binkoštno nedeljo, 5. juni-

ja, potekal tradicionalni, letos že 15. blagoslov trak-
torjev in drugih delovnih strojev. Slovesnost je bila letos 
še posebej dobro obiskana, k čemur je gotovo botrovalo 
tudi lepo vreme. Pogled na prostor pred cerkvijo je razkri-
val številne traktorje in druge delovne stroje, med njimi 
tudi kombajne, videti pa je bilo moč tudi nekaj ličnih old-
tajmerjev, ki so poželi veliko zanimanja obiskovalcev.

Slovenski človek je že od nekdaj povezan z zemljo, ki mu je 
skozi stoletja dajala vsakdanji kruh. Nekoč so morali vse delo 
opraviti ročno, danes pa si več ne znamo predstavljati, da del 
na zemlji ne bi opravljali brez delovnih strojev. 
Že po tradiciji zadnjih let je sveto mašo tudi letos daroval p. 
Jože Petek, s prepevanjem pa so slovesnost obogatili tudi gla-
sovi Mešanega cerkvenega pevskega zbora sv. Družine. Skupaj 
so se priporočili božjemu varstvu in sv. Izidorju, zavetniku 
kmetov in kmečkega stanu, da bi delo kmetovalcev potekalo 
varno in brez nezgod. Hkrati je to bila priložnost za zahva-
lo za rodovitno zemljo, ki jo lahko obdelujemo, in zahvala za 
vse kmetovalce, ki se s svojim delom trudijo za naš »vsakdanji 
kruh«.
Ob koncu je navzoče nagovoril tudi podžupan Občine 
Videm Matjaž Klasinc in v svojem nagovoru poudaril, kako 
pomembno vlogo imajo slovenski kmetje, ki se trudijo za 
lokalno preskrbo, in se vsem kmetovalcem iz domače občine 
zahvalil za njihovo delo in trud, ki sta premalokrat cenjena. 
Po maši je sledil še blagoslov vseh traktorjev in drugih delov-
nih strojev, slovesnost pa so sklenili s skupno pogostitvijo. 

Besedilo in foto: P. Krajnc

Turk je njegov vnuk, sin Marjane in Arpada. Okrog leta 2000 je 
Terezija Turk dala obnoviti križ, letos, po več kot 20 letih, pa je 
križ spet dobil novo podobo.« 
Aleš se je skupaj z družino veselil, da so uspešno končali 
obnovo in sedaj njihovo dvorišče krasi zares lepo znamenje. 
V nagovoru se je zahvalil vsem, ki so mu pri tem pomagali. 
Les križa je že pred leti izdelal Ivan Vidovič iz Barislovcev, kip 
Marije je vzet s starega križa in je obnovljen, novi korpus pa je 
delo mojstra Martina Klinca iz Spuhlje.
Prijetno slovesnost so obogatili tudi člani mlajše odrasle FS 
FD Lancova vas, Alešu in njegovi družini pa so za lepo dejanje 
in ohranjanje kulturne dediščine čestitali tudi videmski župan 
Branko Marinič, predsednik KS Lancova vas Bojan Emeršič 
ter številni vaščani in prijatelji. Gostoljubna družina Turk je 
ob sklepu poskrbela tudi za pogostitev vseh obiskovalcev. 

Besedilo in foto: P. Krajnc
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Novi kor je delo mizarskega mojstra Stanka Gajška iz Žetal.

Prejemniki posebnih zahval v družbi p. Jožeta Petka in dekana 
Cirila Čuša (skrajno levo), ki je vodil sveto mašo in blagoslovil novo 
pridobitev. 

Sveta Družina poslej bogatejša za novi kor
Pri Sv. Družini na Selih so v nedeljo, 24. julija, ob skle-

pu praznovanj letos že srebrnega, 25. praznika Krajev-
ne skupnosti Sela, ponosno obhajali aninsko žegnanje. 
Razlog za še posebej slovesno praznovanje je bil v tem, 
da so blagoslovili novi cerkveni kor, ki je dolga leta klical 
po obnovi. 

Številni dogodki ob prazniku KS Sela se vsako leto sklenejo 
s praznično aninsko nedeljo. Slovesno sv. mašo je letos ob 
somaševanju p. Jožeta Petka in p. Slavka Sterm-
ška vodil dekan Ciril Čuš. Med mašo je blagoslo-
vil veliko pridobitev – nov cerkveni kor, s kate-
rim je selska podružnična cerkev postala še lepša, 
še prijetnejša, predvsem pa funkcionalnejša za 
pevce. Novi kor je delo mizarskega mojstra Stan-
ka Gajška iz Žetal. 
Slovesnost so obogatili tudi pevci Mešanega cer-
kvenega pevskega zbora sv. Družine pod vod-
stvom organista Sandija Potočnika, žene s Sel, iz 
Dolene in Lancove vasi pa so tudi letos poskrbe-
le, da je bila podružnična cerkev na praznični dan 
olepšana z verigami iz žingerla. 
Ob koncu sv. maše je zbrane nagovoril tudi 
videmski župan Branko Marinič, ki se s soprogo 
vedno rad vrača na Sela.

PODELJENE ZAHVALE
Pater Jože Petek je v imenu Župnije sv. Vida, 
podružnice na Selih, ob sklepu podelil tudi 
zahvale za prizadevno delo in pomoč pri tej veliki 
pridobitvi za selsko podružnico. Rozika Murko je 
prejela zahvalo za predano opravljanje službe ključarja pri sv. 
Družni, Irena Sitar je v imenu MeCPZ sv. Družine sprejela 

zahvalo ob 10-letnici prepevanja zbora, županu Branku Mari-
niču in občinskemu vodstvu pa je bila podeljena zahvala za 
velikodušno pomoč ob postavitvi in blagoslovu novega kora. 
Aninsko praznovanje se je končalo ob stojnicah prizadev-
nih gospodinj, ki so tudi letos poskrbele za odlične domače 
dobrote.

Besedilo in foto: P. Krajnc

Po maši je sledila pogostitev vseh obiskovalcev tradicionalnega aninskega žegna-
nja. Gospodinje s Sel (na fotografiji), iz Dolene in Lancove vasi so poskrbele za 
bogato obložene stojnice.
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Flajsova sorodnika Anica in Franjo sta po 
več letih znova obiskala domače kraje. 
Foto: arhiv MŠ

V Veliki Varnici se je zbrala velika družina Flajsovih sorodnikov. Foto: arhiv MŠ

Osemdesetletnika iz Avstralije zbrala Flajsove sorodnike
Na vrhuncu poletja, ko so visoke 

temperature naravnost klicale 
v senco in je marsikdo na dopustu 
nabiral novih moči, je bilo v Veliki 
Varnici organizirano srečanje Flaj-
sovih sorodnikov. Zbrali smo se na 
domačiji Andreja Cafute v neposre-
dni bližini Zveličarjeve kapele. Bilo 
nas je več kot 50. 

Povod za srečanje je bil obisk sorodni-
kov iz Avstralije, ki se oba spogledujeta 
z 80 leti življenja. Obisk domovine pri 
častitljivih letih daje njunemu obisku 
dodatno težo.

Tebi pojem
Tradicionalni letni koncert Ženske vokalne skupine 

KD Leskovec je potekal pod znanim naslovom Tebi 
pojem. Po dveh letih predaha je ženska vokalna skupina 
pod vodstvom zborovodje Srečka Zavca letos junija konč-
no lahko ponovno pripravila svoj tradicionalni letni kon-
cert.

Pevke so tako zaključile sezono ter se predstavile z dosežki svo-
jega pevskega ustvarjanja čez leto. Tudi letos so se z veseljem 
vabilu odzvale pevke Leskovčanke, v goste pa so prišli tudi 
prijatelji iz kulturnega društva Cvetlin in nam s svojim ljud-
skim petjem popestrili ter polepšali koncert.
Prav posebej pa so koncert popestrili in obiskovalce navdušili 
mladi, nadobudni glasbeniki, bratje Feguš: Gabriel, Emanuel 
in Samuel, ki so se predstavili vsak na svojem inštrumentu. 
Poseben užitek in veselje je bilo po predolgem času spet nasto-

V Andraževi cerkvi je bil letni koncert leskovške vokalne skupine.
Foto: arhiv društva 

pati in peti pred ljudmi. Polni vtisov in zagona se sedaj že pri-
pravljamo na decembrski božični koncert.

DC

Družina Flajs izvira iz Varej, v družini je 
bilo šest otrok. Življenje jih je razkropi-
lo daleč po svetu. Najmlajša, Anica, si je 
našla mesto pod soncem v daljni Avstra-
liji, v Melbournu, in po več letih sta pri-
šla na obisk v domovino z možem Fra-
njem. Ob obiskih sorodnikov in znan-
cev obujata spomine na mlada leta, ki 
sta jih preživela Anica v rodnih Halozah 
in Franjo na otoku Pagu. Povsod, kamor 
sta prišla, sta bila toplo sprejeta.

Srečanje sorodnikov je potekalo v pri-
jetnem vzdušju. Ob domačih dobrotah 
so se srečali sorodniki in razvezali jeziki. 
Vsak je hotel pozdraviti avstralska gosta 
in slišati delček njune zgodovine. 
Hvaležni smo, da sta ponovno zbra-
la Flajsove sorodnike, ter jima želimo 
trdnega zdravja in po slabem mesecu 
v domovini srečno pot v njuno drugo 
domovino.

MŠ
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Klarinetist Primož Krajnc glasbenik z dušo in srcem
Velikokrat se spomnimo kakšnega domačina šele, ko 

ga spozna širša javnost po njegovih uspehih. Eden 
takšnih je 31-letni Primož Krajnc iz Barislovcev v KS Sela. 

Primož je svojo glasbeno pot začel pri štirih letih, ko mu je oče 
kupil frajtonarico, ki se je je zelo razveselil in začel pridno vaditi 
pri Tinetu Lesjaku. Svoje znanje je nadgrajeval v Glasbeni šoli 
Karol Pahor na Ptuju, kjer ga je klarinet poučeval Rudi Toplak. 
Prvič je sodeloval z ansamblom leta 2009, ko so mladi fantje sto-
pili skupaj in ustanovili Petovia kvintet, ki je bil zelo uspešen. 
Nato ga je pot zanesla v Prekmurje k Polanskemu kvintetu, s 
katerim je sodeloval tri leta, vmes pa je pomagal tudi pri ansam-
blu Alfija Nipiča. 

PRIMOŽ JE S SOS KVINTETOM OSVOJIL 
NAGRADO ZA NAJBOLJŠI VALČEK

Nato se je Primož odločil, da začne sodelovati z ansamblom SOS 
kvintet, kjer je član zadnjih šest let. Res, da je ansambel registri-
ran na Koroškem, a fantje se dobivajo na vajah v Podlehniku 
pri enem od članov ansambla. Za njimi je že kar nekaj vidnih 
uspehov, saj so se udeležili festivalov na Graški Gori, Ptuju in 
že trikrat so nastopili na festivalu Polka in valček. Na letošnjem 
so osvojili nagrado za najboljši valček. Zmagovalni valček leta 
2022 je Drobno srce. Čustvena in iskrena pesem, ki je prepričala 
občinstvo, radijske postaje in strokovno komisijo.
Postavnega Primoža lahko v ansamblu spremljamo kot klarine-
tista, kitarista in vokalista. Zelo je ponosen, da igra v kvintetu, 
saj, kot sam pravi, je zven kvinteta nekaj drugega, ker je več 
instrumentov in zato je tudi glasba bolj polna. To je kvinteto-
vska glasba, kot so jo igrali Avseniki, in prav zato se v kvintetu 

dobro počuti. Primož doda, da ne razmišlja o kakšnem drugem 
ansamblu, saj so fantje med seboj dobri prijatelji, pri vsem pa ga 
podpira tudi partnerica, s katero živi v Pernici. 
Ker se fantje in dekle SOS kvinteta pripravljajo na praznovaje 
desetletnice uspešnega delovanja, razmišljajo tudi o izdaji zgo-
ščenke, ki bi jo predstavili na svojem koncertu. Primoževa najve-
čja želja pa je, da bi se lahko v bližnji prihodnosti pokazal tudi na 
kakšni veselici v domači občini. Upajmo, da to ni prevelika želja 
in da jih bomo lahko v kakšnem prihodnjem poletnem dnevu ali 
noči srečali ter ob njihovi odlični glasbi zaplesali.
Primožu Krajncu in celotnemu ansamblu SOS kvinteta iskre-
ne čestitke za njihove dosedanje in prihodnje uspehe na glasbenem 
področju.

MN

Primož s SOS kvintetom osvaja nagrade na festivalih.
Foto: arhiv ansambla

Nov glasbeni uspeh trobentača Davida
David Potočnik, mladi glasbeni talent iz Popovcev, 

je ponovno blestel na glasbenem tekmovanju. Na 
letošnjem odprtem svetovnem prvenstvu v organizaciji 
Evropskega glasbenega združenja za področje izobraže-
vanja, ki je potekalo na daljavo po elektronskih medijih, 
je naš mladi krajan David Potočnik z 91,25 točke (od 100 
možnih) dobil zlato priznanje. 

David je učenec 6. letnika trobente pri profesorju Zmagu 
Štebihu v Glasbeni šoli Karol Pahor na Ptuju. Ob dosežkih 
v glasbeni šoli ga uspehi na tekmovanjih še bolj spodbujajo 
pri rednem treniranju. Uživa tudi ob igranju v družinskem 
ansamblu Potočnik in v Godbi na pihala Markovci. 
David je radoživ osnovnošolec 7. razreda OŠ Videm. V pro-
stem času kolesari, se vozi s skirojem, pogosto pa s sošolci igra 
tudi nogomet ali košarko. Ni mu dolgčas. 

FL
David rad zaigra v družinskem ansamblu. Foto: TM
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Alen napisal najboljše besedilo 53. ptujskega festivala NZG 
Na Festivalu narodnozabavne glasbe Ptuj 2022 so 

se med ansambli predstavili tudi Mladi asi s sklad-
bo Odpuščanje ljubezni, katerih član je dr. Alen Krajnc, 
domačin z Dravinjskega Vrha. 

Njegova pot, ki ga je prav zaradi kariere popeljala takoj po 
prihodu iz tujine in prejemu doktorata znanosti iz angleškega 
Oxforda v Ljubljano, kjer nadaljuje svojo karierno pot, je zelo 
zanimiva, saj ob znanstvenem delovanju na področju medi-
cinske kemije posveča velik del svojega časa tudi glasbi.

Alen Krajnc z nagrado na odru ptujskega festivala
Fot: arhiv Alena Krajnca

V družbi grammyjevih nagrajencev New York Voices iz ZDA med 
letošnjim gostovanjem na Ptuju. Fotografija je nastala v Parku dedi-
ščine v Cirkulanah. Foto: arhiv Alena Krajnca

Glasba ga spremlja in močno privlači že vse življenje. Že v 
najstniških letih je sodeloval v različnih pevskih edicijah, 
tako za dušo. Tudi v času študija v Veliki Britaniji je vodil 
več zborov. V Oxfordu, na primer, je deloval kot dirigent in 
umetniški vodja na enem izmed ustanovnih kolidžev te uni-
verze, z več kot 600-letno tradicijo (Pembroke College). Ob 
doktorskem študiju organske kemije je imel izjemno čast učiti 
še mlajše pevske rodove na šoli Christ Church Catherdral, ki 
vzgaja mlade pevce neprestano že vse od leta 1546. Kot nekaj-
letni sodelavec Festivala Arsana je spoznal zelo različne glasbe-
ne zvrsti in sklenil številna zanimiva prijateljstva z glasbeniki 
s celega sveta, kot so recimo grammyjevi nagrajenci New York 
Voices (ZDA), ki so ga zelo zaznamovali. Še vedno so dobri 
osebni prijatelji in še danes sodelujejo.
Tako ga je pot preprosto vodila v glasbene vode, narodnoza-
bavna glasba (NZG) mu je bila vedno všeč in priložnost se 
je pojavila kmalu po vrnitvi v Slovenijo. Ansambel Mladi asi 
je iskal pevca in kvintetovska glasba ter petje v duetu sta mu 
zmeraj bila izziv. Po številnih uspešnih letih v vlogi zborovske-
ga dirigenta si je tako zastavil nov cilj: »Odpeljal sem se v Trbo-
vlje na avdicijo in že štiri dni kasneje z njimi skupaj prvič stal 
na odru in odpel prve takte v družbi izjemne mlade vokalistke 
Eve Popotnik,« je povedal Alen.
Ob petju, ki ga od vrnitve v domovino izpopolnjuje z raz-
ličnimi glasbenimi učitelji: Samom Ivačičem, Kim Nazarian 

(New York Voices), Nino Strnad, v zadnjih mesecih pa tudi 
z Brigito Vrhovnik Dorič, se je podal še v tekstopisne vode. 
Za 53. edicijo najstarejšega festivala NZG na Ptuju je napisal 
prekrasno besedilo za skladbo Odpuščanje ljubezni in prejel 
nagrado strokovne žirije za najboljše besedilo na festivalu. Ob 
tem je treba poudariti, da je to Alenovo prvo besedilo in da 
je popoln novinec na tem področju, kjer so do sedaj uspevali 
predvsem prepoznavni pisci besedil. Aranžma in melodijo za 
valček je pripravil Martin Juhart.
Skladba Odpuščanje ljubezni je nastala kot njegov odziv na 
trenutne razmere v družbi. Sam je doživljal prehode med 
družbami, med državami, ravno v obdobju korone. In v tem 
času je videl in občutil velike spremembe, ki so zaznamovale 
celotno populacijo, saj so se človeški odnosi razgalili v najinti-
mnejših sferah in vplivali na našo prihodnost. »Včasih moramo 
odpustiti preteklost, da lahko s polnimi pljuči zadihamo v priho-
dnost,« je dejal. Iskreno prelivanje besed na papir in melodija, 
ki trenutek zaustavi, sta prepričala tako strokovno žirijo festi-
vala kakor tudi občinstvo, ki ni ostalo ravnodušno.
V njegovem življenju je vse prepleteno, znanost in glasba, ki 
sta si, kot pravi, neverjetno podobni. Vedno dajeta možnost 
novih spoznanj in raziskovanj. Ponujata vstop v neznano. 
Sta dinamični zadevi. Spodbujata radovednost, ustvarjalno 
in abstraktno mišljenje. Alen poveže nekako tako z besedami 
znanost in glasbo: »Boljši človek sem, v vseh sferah delovanja, 
tako na znanstvenem področju in zasebno, kadar črpam energijo, 
navdih in način razmišljanja ter delovne etike iz glasbenega sve-
ta. Glasba in znanost se odlično dopolnjujeta.«
V besedah in dejanjih se izkaže, da ni nič nemogoče, če verja-
memo v cilj in pot, ki se sama po sebi razkriva. Samo verjeti je 
treba, zaupati vase in se prepustiti toku življenja.

Maja Glaser Bedenik
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Rožmarinovci čez poletje
Mesec maj tako hitro mine in prvi junijski večeri odsti-

rajo zvezdnato nebo. Tako smo rožmarinovci v prvih 
junijskih dneh vabili na že tradicionalni Večer pod zvezda-
mi, kjer je v soorganizaciji društva in Občine Videm pote-
kal krasen večer.

Zlatka Planinc je prebirala Sladko tamburico avtorice Maje 
Glaser Bedenik, za glasbeni del večera pa so poskrbeli Tomi-
slav Tot, Marjan Bilić, Mladen Lukavečki in Tibor Bün iz 
Vokalno-tamburaške zasedbe Cantilena iz Varaždina. Kljub 
želji, da se večer odvije na prostem, se je zaradi dežja vse sku-
paj prestavilo v notranje prostore Doma krajanov Dolena, kjer 
smo se imeli prav tako prijetno. V prihodnjih dneh smo rož-
marinovci, Aktiv žena Dolena in veteranska skupina nastopi-
li na Vidovi nedelji in z domačimi dobrotami ter strumnimi 
plesnimi koraki predstavili naš lepi domači kraj. 
Rožmarinovci smo se z ekipo udeležili kulinaričnega dogodka 
v organizaciji KS Dolena in s skrivnostnimi sestavinami pri-
pravili odlični haloški domači piščančji »ajnmoch« na žlico. 
Otroška folklorna skupina se je udeležila državnega srečanja 
otroških folklornih skupin »Ringa raja 2022«v Majšperku. 
Otroci so se odlično predstavili z avtorsko odrsko postavitvi-
jo ljudskih plesov in običajev dr. Aleksandre Petrovič »Pleši, 
Rusa, pleši!«.
Mesto Maribor je letos ponovno v vsem blišču gostilo že tra-

Rožmarinovci so nastopili na letošnjem 34. Folkartu v Mariboru.
Foto: arhiv FD

dicionalni 34. Folkart, mednarodni folklorni festival, in del 
tega mednarodnega folklornega kolaža na otvoritveni slove-
snosti smo bili tudi rožmarinovci, ko smo se predstavili z odr-
sko postavitvijo plesov z Goričkega. Odlično smo se počutili 
v eminentni družbi najboljših folklornih skupin z vsega sveta.
V mesecu juliju smo se folklorniki udeležili že 20. Šokolojade 
v mestu Nin na Hrvaškem. Na vabilo naše drage prijateljice 
in direktorice Turistične zajednice grad Nin, dr. Marije Deja-
novič, smo z velikim veseljem predstavljali Haloze in Slove-

Pesem na vasi v izvedbi Fantov iz Jurovec
V dvorani gasilskega doma Tržec so ljudski pevci Fantje 

iz Jurovec, ki delujejo pod okriljem KD Franceta For-
stneriča Videm, v soboto, 1. oktobra, pripravili četrto sre-
čanje Pesem na vasi. Prisotne sta nagovorila vodja skupi-
ne Branko Merc in predsednik DU Tržec Ivan Božičko.

Možje prepevajo že več kot 30 let predvsem v domači Občini 
Videm in tudi naokoli. Svojo pot so začeli kot koledniki, nato 
pa so na pobudo nekaterih ustanovili svojo skupino. Na začet-
ku jih je bilo več, toda najvztrajnejši ljubitelji glasbe in lepega 
petja so ostali v skupini in vztrajajo še danes. Danes v skupini 
prepevajo: Slavko Kmetec, Marjan Mohorko, Franc Spevan, 
Franc Habjanič in Branko Merc. 
Na prireditvi v Tržcu pa je nastopilo dvanajst skupin: pevci 
Fantje iz Jurovec, Društvo ljudski pevci iz Jablovca, ljudske 
pevke KD Lancova vas, ljudski pevci DU Turnišče, pevke 
katoliškega KD Kidričevo, ljudske pevke KD Obrež, ljudski 
pevci KPD Stoperce, pevke ljudskih pesmi Trstenke, ljudski 
pevci Kopači KFD Podlehnik, ljudske pevke FD Anton Jože 
Štrafela Markovci, ljudsko petje pa so popestrili Štajerski fraj-
tonarji iz Hajdoš, da si je marsikdo želel zaplesati, ter opra-

Gostitelji pevskega večera – Fantje iz Jurovec. Foto: D. Mohorko

vljivki Cila in Liza iz TD Podlehnik, ki sta poskrbeli za smeh 
v dvorani. Prelepo sceno na temo jeseni sta pripravili Dragica 
Mohorko in Marta Rodošek. 

Zdenka Golub
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nijo na poletni manifestaciji, ki jo v treh dneh obišče več kot 
50.000 obiskovalcev z vsega sveta. Na njihovi tržni ponudbi v 
okviru festivala smo v fragmentih predstavili tudi bogato turi-
stično ponudbo Spodnjega Podravja, seveda pa smo z velikim 
veseljem odplesali in odpeli celovečerni folklorni koncert v 
okviru slovenskega večera v osrčju Nina.
Poletje so nekateri naši člani okronali tudi z različnimi dejav-
nostmi, ena izmed njih je vsekakor tudi vzpon na Triglav, 
kamor so se odpravili fantje in dekleta iz odrasle folklorne 
skupine. Člani otroške folklorne skupine so skupaj z otroško 
folklorno skupino AFS Študent gostovali na otroškem medna-
rodnem 14. festivalu ICFF Licidersko srce v Užicah v Srbiji. 
Prvi septembrski dnevi niso odprli le šolskih vrat, naša odra-

Odrasla folklorna skupina je bila na vikend gostovanju v Avstriji.
Foto: arhiv FD

sla folklorna skupina se je odpravila na vikend gostovanje v 
sosednjo Avstrijo, na Interfolk festival Bruck an der Mur, kjer 
so odlično predstavili slovensko ljudsko zakladnico tradicio-
nalnih plesov in pesmi. September je letos zaznamovalo pred-
vsem zelo sončno vreme in seveda najlepši praznik, trgatev. 
Svečina je prepoznavna destinacija odlične vinogradniške kul-
ture. V družbi slovenskih folklornih skupin smo zaplesali na 
svečanosti ob 40. kmečkem prazniku v Svečini. Pred kakšnimi 
20 leti smo se rožmarinovci tega praznika udeleževali večkrat, 
zato smo veseli ponovnega nastopa na tej prireditvi. 
V poletnih mesecih so se članice Aktiva žena Dolena udeleži-
le prireditev ob Aninem žegnanju na Selah. Na stojnici so se 
predstavile z domačimi dobrotami, prav tako pa smo članice 
obiskale razstavo potic v Lancovi vasi ter si ogledale buče in 
izdelke iz njih na Selih. Pri prijateljskem društvu KTD Klo-
potec Soviče Dravci smo obiskali tradicionalno prireditev 
postavljanja klopotca.
Rožmarinovci se sedaj aktivno pripravljamo na jubilejni kon-
cert svojega umetniškega vodja Bojana Glaserja ob njego-
vih 30 letih v folklori. Koncert bo pod naslovom »Nocoj je 
en fajn večer« v soboto, 15. oktobra 2022, v KPC Majšperk. 
Veselje in igrivost ter dobra volja nas spremljajo na vsakem 
koraku, da veselo popotujemo v zadnje meseca leta 2022. 
Želimo si, da srčnost našega izražanja v vseh oblikah pripotuje 
tudi do vas. Rožmarinovci vedno pripravimo kaj zanimivega, 
zato smo veseli vsakega, ki se nam pridruži ali pa nas le obišče.

Maja Glaser Bedenik

Utrinki s Kočarjeve domačije, kjer je v prijetnem okolju potekala predstavitve nove knjige 
Marije Kolednik Črnila.

Marija Kolednik Črnila v Pobrežju predstavila novo knjigo

Tokrat se je Marija Kolednik Črni-
la odločila raziskati domačo vas 

Pobrežje in jo s svojimi navadami ter 
domačo besedo predstaviti bralcem. 
Predstavitev nove knjige je potekala 
v prelepem kmečkem okolju Kočarje-
ve domačije v Pobrežju v nedeljskem 
popoldnevu 28. avgusta.

Marijo v Pobrežju poznamo kot doma-
činko in prijazno gospo, ki se že dolga 
leta vključuje v kulturno dogajanje v 
domači občini. Napisala je že zbirko 
pravljic z naslovom Kaj skriva haloški 
veter, pa pravljico Muca Džeki in kla-
vir, ki je namenjena njenim vnukom 
ter osebam z disleksijo, napisala je tudi 
kuharico z domačimi jedmi, v mlado-
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Čestitka Mariji za novo knjigo z naslovom 
Preloz na našem dvorišču

sti je napisala nekaj iger, tokrat pa je 
predstavila knjigo z naslovom Preloz na 
našem dvorišču. 
Že od mladosti jo zanima zbiranje starih 
izrazov, zato je v tej knjigi več kot 500 
domačih besed, ki opisujejo Pobrežje 
in Pobrežane. Pravi, da je izbrala takšen 
naslov zato, ker so se včasih Pobrežani 
imeli radi in so bili dobri sosedje. Med 
ograjami pa jih je povezoval za hiter 
dostop do soseda preloz, ki ga je ime-
lo vsako dvorišče in predstavlja prehod 
z ene na drugo stran dvorišča. V knjigi 
se je dotaknila svojega otroštva in otro-
ških iger, ki jih zdajšnje generacije več 
ne poznajo. Predstavila je tudi domača 
imena nekdanjih vaščanov in nova, ki 
so na starih hišnih številkah. V scenari-

ju, ki ga je za predstavitev knjige spisala 
sama, odlično pa so ga odigrali člani gle-
dališke skupine iz Vidma, opisuje neka-
tere vaščane, ki so bili včasih posebni in 
seveda med vaščani priljubljeni, kot so 
Potisov Jaka, fotograf Jagodič iz Boršta, 
Puhova Micka z Bleda, Valuta in Lun-
kina Micka. Vsem prisotnim je v začet-
ku in na koncu zapela Karmen Ivan-
čič. Izdajo knjige je omogočila Občina 
Videm, za kar se Marija iskreno zahva-
ljuje in vabi občane k zanimivemu bra-
nju.

Besedilo in foto: MN

Preloz na našem dvorišču avtorice Marije Kolednik Črnila
Videmska literarna ustvarjalka Marija Kolednik Črnila je 

v svoj bogati ustvarjalni opus dodala novo leposlovno 
delo z naslovom Preloz na našem dvorišču. Na predstavi-
tvi knjige so se avtorici 26. avgusta v videmski občinski 
dvorani pridružili številni sovaščani in drugi obiskovalci 
ter se skupaj z njo za kratek čas preselili v avtoričino otro-
štvo in mladost, ki ju je na poseben način predstavila v 
svojem novem delu.

Marije Kolednik Črnila ni treba posebej predstavljati, saj je že 
od nekdaj aktivno vpeta v kulturno udejstvovanje v domači 
občini in tudi širše. Tokrat je bralcem ponudila v branje svoje 
novo literarno delo Preloz na našem dvorišču. Snov je črpala iz 
rodnega kraja – Pobrežja, delo pa je posvetila svoji družini in 
sovaščanom, ki so največkrat vir njenega navdiha. Dolga leta 

Člani KD Franceta Forstneriča Videm so odigrali nekaj prizorov iz 
knjige, v katerih nastopajo »znani Pobrežani«.

Videmska kulturna dvorana je bila na dan predstavitve napolnjena 
do zadnjega kotička.

je namreč zbirala različne narečne izraze in besedne zveze svo-
jega rojstnega kraja, predvsem z željo, da bi se ti domači izrazi 
ohranili za naše zanamce. 
Avtorica nas skozi svoje spomine popelje v intimni svet svo-
je družine, sosedov in sovaščanov. Skozi različne zgodbe nam 
izriše podobo življenja na podeželju v preteklem času in ob 
tem predstavi še značilnosti kraja, znane Pobrežane, obrtniške 
dejavnosti, nekatere otroške igre idr. Delo se odlikuje po tem, 
da je zapisala številne narečne izraze (kar 502 narečni besedi, 
besedni zvezi ali cele povedi so zbrane na koncu dela v slo-
varju) in jezikovne posebnosti. Velika dodana vrednost pa je 
tudi seznam hišnih (domačih) imen njenega rodnega kraja, ki 
predstavljajo pomemben del nesnovne kulturne dediščine slo-
venskega podeželja. 
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Avtorica Marija Kolednik Črnila z vnukinja-
ma, ki sta na babico zelo ponosni. 

Videmska kulturna dvorana je bila na 
dan predstavitve napolnjena do zadnje-
ga kotička. Avtorici so se pri predstavitvi 
knjige pridružili: Darja Plajnšek iz Knji-
žnice Ivana Potrča Ptuj, lektorica Petra 
Krajnc, videmski župan Branko Mari-
nič, bralka besedila Evelin Kolednik, 
pevka Karmen Ivančič, člani KD Fran-
ceta Forstneriča iz Vidma pa so doživeto 
odigrali nekaj prizorov iz knjige. 
Ob koncu so številni obiskovalci z vese-
ljem in ponosom čestitali avtorici za 
velik poklon vasi Pobrežje, ne nazadnje 
pa s tem tudi Občini Videm. Posebno 

čestitko je avtorici izrekel tudi župan 
Marinič in dejal, da z veseljem podpira-
jo takšne projekte, ki so velika dodana 
vrednost za občino in tudi širše. 
Verjamem, da bo leposlovno delo Preloz 
na našem dvorišču postalo stičišče treh 
generacij – sedanje, ki je zapisala življe-
nje in narečne posebnosti pretekle gene-
racije, da bi jih ohranila za prihodnje 
rodove. Vse čestitke avtorici!

Besedilo in foto: Petra Krajnc

»France mi je bil najljubši človek, ob njem sem zorel in z leti sem 
videl, kako dober je. Čas dela za njegovo poezijo,« je povedal 
prijatelj Tone Partljič.

Literarna zapuščina Franceta Forstneriča v knjigi Kaj je ostalo
Pesnik, pisatelj, novinar in častni občan Občine Videm 

France Forstnerič je v teh koncih pustil prav poseben 
pečat in ni jih malo, ki se ga še danes radi spominjajo in 
prebirajo njegova dela. Še nedolgo nazaj so po njem poi-
menovali videmsko kulturno društvo, ki je 14. junija v 
Vidovi kleti pripravilo enkraten večer zbranih del Franceta 
Forstneriča (Kaj je ostalo). Kulturni ustvarjalci so Franceta 
predstavili s prebiranjem njegovih del.

O takrat še čisto sveže natisnjeni knjigi, ki je izšla pod okri-
ljem založbe Litera, je uvodoma spregovoril predsednik KD 
Franceta Forstneriča Jože Šmigoc in izrazil zadovoljstvo, da je 
knjiga naletela na tako dober odziv v krajih, od koder je bil 
France doma in kamor se je zadnja leta življenja pogosto in z 
veseljem vračal. 
Knjiga zajema vsa Forstneričeva dela in spremne besede Tone-
ta Partljiča, hčerke Melite Forstnerič Hajnšek ter vnuka Roka 

Hajnška, bralcu pa ponudi vpogled v življenje, razmišljanje 
Franceta Forstneriča, ki je bilo posebno, saj se je v svojih del 
rad vračal k Dravi, pisal je o naravi, njenih sadovih, o Ljubsta-
vi, pa o Haložanih in o stvareh, ki jih morda dandanes druga-
če vidimo in doživljamo.  
Melita Forstnerič Hajnšek je na prestavitvi knjige dejala, da je 
morala tudi sama dozoreti, da je razumela njegovo pisanje, ob 
tem pa dodala: »Posthumno zbližanje z očetovo poezijo je bilo 
zame eno največjih življenjskih odkritij in privilegijev.«

Besedilo in foto: TM

Tudi Branko Marinič, videmski župan, je Franceta dobro poznal 
že v mladosti in na predstavitvi knjige je zbranim povedal marsikaj 
zanimivega. Tudi Srakača se je dotaknil …



NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – OKTOBER 2022

Stran  46

NAŠ GLAS – OBČINA VIDEM – OKTOBER 2022

Dedka Alojza in vnuka Tima že nekaj let zelo tesno povezuje fraj-
tonarica.

Dedek in vnuk uspešno na Zlati harmoniki Ljubečne
Dolgoletni muzikant in ljubitelj frajtonarice Alojz Fras 

in njegov vnuk Tim Lah iz Pobrežja sta 28. avgusta 
stopila na oder pred komisijo v Ljubečni, kjer je potekalo 
že 41. tekmovanje za Zlato harmoniko Ljubečne.

Tekmovanje je potekalo v 
več kategorijah in od 11 do 
13 let je blestel tudi Tim 
Lah, Alojz pa je zelo uspešno 
nastopil v kategoriji veterani 
od 50 let dalje. Lojza, kot 
mu rečejo domačini, je na 
predizbor povabil znani har-
monikar in učitelj frajtonari-
ce Primož Kelenc. Prav tako 
je Primož skupaj z dedkom 
nagovoril Tima, naj sodelu-

je. Takoj je bil za to in mu ni žal, pravi nasmejani Tim, ki se 
mu oči kar zasvetijo, ko pokaže priznanje za osvojeno srebrno 
odličje. 
Vsak tekmovalec se je predstavil dvema komisijama, ki sta 
ločeno ocenjevali obvezno skladbo in venček slovenskih ljud-
skih skladb. Finala so se udeležili povabljeni tekmovalci, ki jih 
je izbrala strokovna komisija na predtekmovanjih, eno od teh 
je potekalo tudi v Hajdošah, v Občini Hajdina. Tekmovalci v 
finalu prejmejo zlate, srebrne in bronaste plakete Zlate har-
monike Ljubečne. 

Alojz Fras in Tim Lah sta tokrat zaigrala pred strokovno 
komisijo, ki so jo sestavljali: Martin Juhart, Robert Zupan, 
Toni Sotošek, Franci Rajgl, Anže Zavrl in Tomaž Boškin. 
Alojz pove, da je že 11. septembra letos potekal predizbor v 
Hajdošah, kjer v kulturnem društvu igra pri ljudskih muzi-
kantih, in tudi tokrat mu je uspelo, tako da bo igral in tekmo-
val tudi prihodnje leto na 42. Zlati harmoniki Ljubečne. Aloj-
zu in Timu želimo še veliko nastopov in osvojenih priznanj za 
igranje slovenskih pesmi na frajtonarico.

Besedilo in foto: MN

Tudi DU Dolena ima novo vodstvo
Po dvoletni izvedbi na daljavo je 

društvo letos 28. maja spet orga-
niziralo redno letno in volilno skup-
ščino. Skupščina je bila dobro obiska-
na in je potekala v prijetnem vzdušju. 
V uradnem delu so bila podana poro-
čila komisij, izvoljeno novo vodstvo 
in predstavljena programska izho-
dišča za delo v naslednjem manda-
tnem obdobju. 

Na mesto predsednika je bil izvoljen 
Alojz Stramič, ki bo ob sedemčlanskem 
izvršilnem odboru in treh delovnih tele-
sih nadaljeval vodenje dobro organizira-
nega in člansko povezanega društva. Po 
opravljenem formalnem skupščinskem 
postopku je sledilo prijetno druženje, ki 
so ga začeli z zahvalo in aplavzom Zofki Na izletu po Posavju, izletniki pod gradom Rajhenburg
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Državne športne igre Hoče 2022, moška ekipa DU Tržec
Foto: arhiv društva

Hebar, ki se po dveh tvornih mandatih zaradi zdravstvenih 
težav poslavlja s predsedniškega mesta.
Poletje so člani ob redni vadbi in tekmovanju v upokojenski 
ligi kegljaške sekcije popestrili še s prostovoljnim delom pri 
urejanju okolice doma krajanov in urejanju brajde. Da jim 
ptiči ne bi pojedli pridelka, so 10. avgusta že tradicionalno 
postavili klopotec, ki jim ga je v last in posest podelil član 
društva Janez Cafuta. 
V petek, 26. avgusta, je 43 članov odšlo na enodnevni avto-
busni izlet v Spodnjo Savinjsko dolino in Posavje. Obiskali so 
Celje, Rimske Toplice, kartuzijo v Jurkloštru, grad Rajhen-
burg nad Brestanico in nazadnje še samostan Olimje.  
V sredo, 7. septembra, pa so v popoldanskem času izvedli že 

Dolenski upokojenci so poskrbeli tudi za 
postavitev klopotca. Tretja društvena trgatev brajd v Doleni

tretjo društveno trgatev brajde, ki so jo vse leto skrbno nego-
vali. Na druženju se je zbralo več kot 60 članov, od povablje-
nih gostov pa župan Branko Marinič in predsednik KS g. 
Dušan Hebar. Ob najavljenem začetku trgatve so se zbrani 
sladkali z doma pripravljenim pecivom, zapeli in nazdravili. 
Ob petju in klepetu so zbrani trgatev hitro opravili. Sledi-
la je malica – golaž iz kotlička, pecivo vseh vrst in zapitek s 
kapljico lanskega vina. Glasbeno nadarjeni člani pa so z ljud-
skimi instrumenti in petjem šegavih pesmi in napitnic celoten 
dogodek lepo zaokrožili. Bilo je slastno in ob glasbi ter petju 
tudi primerno glasno.  

Besedilo in foto: FL 

Iz društvenega življenja – DU Tržec
V Društvu upokojencev Tržec deluje mnogo interesnih 

odsekov, ki združujejo članice in člane z enakimi sku-
pnimi željami in cilji, torej izboljšati kakovost življenja ter 
uresničiti socialne, duhovne in gibalne potrebe v tretjem 
življenjskem obdobju. 

V društvu sledimo zastavljenim ciljem, tako je odsek športnih 
dejavnosti do sedaj pripravil dva pohoda po Občini Videm 
in dve kolesarski prireditvi s številnimi udeleženci, turistični 
odsek pripravlja izhodišča za počitnice in strokovno ekskur-
zijo članov, kulturnoumetniški odsek je do sedaj izvedel več 
nastopov na javnih prireditvah, odsek za tehnično kulturo 
je tvorno sodeloval na predstavi starih obrti v etnografskem 
muzeju v Tržcu in na Marjetinem rokodelskem sejmu v 
Rogatcu s predstavitvijo lesnih izdelkov (Štirje letni časi v lesu 
– začutimo slovenski les). Odsek za varstvo okolja je bil ves 
čas na preži za kultivirano in trajnostno rabo okolja, zlasti na 
področju urejanja prostora v Občini Videm in širše.
Najodmevnejši odsek v društvu pa so bili kegljači s kroglo na 
vrvici. Rezultati, ki so jih dosegli kegljači, so presegli občinske 
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Zmagovalna ženska ekipa DU Tržec v kegljanju s kroglo na vrvici 
na Destrniku

in regijske meje. Ženska ekipa DU Tržec je zmagala v Destr-
niku, kjer je potekalo jubilejno tekmovanje v počastitev 20. 
obletnice kegljanja s kroglo na vrvici.
Za večjo prepoznavnost društva je poskrbela moška ekipa 
na tekmovanju v kegljanju s kroglo na vrvici. Z zmago na 

pokrajinskem tekmovanju se je moška ekipa uvrstila na držav-
ne športne igre, ki so potekale v Hočah, in osvojila skupno 
peto mesto. Pred odhodom na državne športne igre je potekal 
zaključek občinske lige v Leskovcu. Moška ekipa je tudi na 
tem tekmovanju zmagovalno dvignila pokal.
V Društvu upokojencev Tržec smo med drugim razvili še dru-
štveni prapor, poskrbeli za enotna društva oblačila (majice in 
kape) ter zastavili predstavitev društva na družbenih omrež-
jih. Po mnenju zunanjih opazovalcev smo društvo, ki je vedno 
pripravljeno na nove izzive. 
V Društvu upokojencev Tržec smo odprti za nove člane, lepo 
vabljeni!

Mag. Ivan Božičko,
predsednik DU Tržec

Mirko Rihtarič je novi predsednik DU Videm 

Mirko Rihtarič je sprejel nageljček kot novi član in novi predsednik 
DU Videm. Foto: arhiv društva

Društvo upokojencev Videm je v sredo, 29. junija, v 
gostišču Pal izvedlo 68. zbor članov z nadomestnimi 

volitvami. Na zboru se je zbralo veliko članov in vabljenih 
gostov, med njimi župan Občine Videm Branko Marinič, 
predstavnik PZDU Spodnje Podravje Venčeslav Trafela ter 
predstavnika DU Dolena in Leskovec. 

Delovno srečanje smo začeli s krajšim kulturnim programom, 
ki so ga izvedli Fantje iz Jurovec. Uvodnemu delu so sledila 
poročila o delovanju društva v preteklem letu, podali so jih 
predsednik, tajnik, blagajnik, predsednica nadzornega odbora, 
predsednik častnega razsodišča in drugi vodje sekcij. Spodbu-
dno je tudi dejstvo, da smo v svoje vrste sprejeli nove člani-
ce in člane ter dobili novega predsednika, blagajnika in člana 
nadzornega odbora. 

štvu. Novi predsednik je Mirko Rihtarič, blagajničarka Cvetka 
Lukačič, član nadzornega odbora pa Alojz Samec. Novim čla-
nom v organih društva želimo uspešno delo. 
Pod točko beseda gostom nas je med drugim nagovoril župan 

Udeleženci zbora članov z gosti

Po zaključku pohoda in prijetnem druženju je sledil še gasilski 
posnetek. Foto: arhiv društva

Dosedanji predsednik Jožef Merc in blagajnik Janez Rozinger 
sta na svojo željo predala zadolžitve in se jima v imenu UO 
DU Videm zahvaljujemo za dosedanje uspešno delo v dru-
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Branko Marinič, ki je pohvalil naše delo in omenil, da se bo 
zavzemal za pridobitev novih prostorov za našo dejavnost, 
predvsem za namene kegljanja. Po uradnem delu je bilo 
poskrbljeno za pogostitev in prijetno druženje. 
V torek, 12. julija, smo se člani DU Videm podali proti izle-
tniški kmetiji Šenveter v Slovenskih goricah in si ogledali zna-
menitosti okolja. Veseli in rahlo utrujeni smo se zvečer vračali 
proti svojim domovom z ugotovitvijo, da smo dan preživeli še 
lepše, kot smo pričakovali. Člani DU Videm smo 12. avgusta 
prehodili pot skozi Pobrežje in Šturmovce.                                                   
V športnem parku Videm smo bili postreženi z obilno malico 
iz kuhinje gostišča Pal, za dodatne kulinarične dobrote pa sta 
poskrbeli Katica in Slavica, za kar se jima zahvaljujemo. 

Ob začetku šolskega leta so naši člani sodelovali pri varova-
nju šolskih poti. Čez leto je bila zelo dejavna sekcija za vrvič-
no kegljanje in večkrat tudi nagrajena za dobre  rezultate. Da 
lahko izvedemo razne dogodke, se moramo zahvaliti svojemu 
članstvu za finančne prispevke, tudi Občini Videm, predvsem 
pa županu Branku Mariniču. Do konca leta nas čaka še nekaj 
dejavnosti, tudi prijetnih; obisk članov, starih nad 80 let, in 
naših jubilantov, starih 90 let. Spoštovane članice in člani, 
veselimo se druženja z vami in naj vam bo lep jesenski del 
življenja.

Franci Hliš,
tajnik DU Videm

Utrip dogajanja v DU Leskovec

Leskovški upokojenci na izletu in druženju v Izoli

Leskovec je bil gostitelj občinskega tekmovanja kegljačev. 
Tekmovali sta tudi leskovška moška in ženska ekipa. Foto: arhiv DU

V društvih upokojencev v videmski občini je bilo v pole-
tnih mesecih pestro dogajanje in tudi člani DU Lesko-

vec niso bili izjema. Veliko so se družili, organizirano so se 
odpravili na morje, polno zasedeni pa so bili kegljači na 
rednih treningih, saj so se pripravljali za občinsko tekmo-
vanje. 

V lepem spominu bo članom DU Leskovec ostalo letošnje 
dopustovanje v Izoli, ko so po dolgem času lahko spet uži-
vali skupaj in se naužili poletja, domov pa so prišli s prele-
pimi vtisi. Tudi v domačem kraju v času občinskega prazni-
ka in pestrega poletnega nabora dejavnosti za upokojence ni 
bilo odmora, ves čas so se vključevali in pomagali z najbolj-
šimi idejami. Velikokrat pa je bilo zasedeno tudi leskovško 
kegljišče, saj sta se domači moška in ženska ekipa pripravljali 
na občinsko tekmovanje, ki ga je gostil prav Leskovec. Dobri 
rezultati niso izostali. Predsednik DU Leskovec Franc Stopaj-
nik pa že napoveduje pestro društveno dogajanje jeseni, a več 
o tem v prihodnji številki.

TM
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Pred Aninim žegnanjem so selski upokojen-
ci nabrali veliko »žingerla«, iz katerega so 
spletli vence in z njimi okrasili selsko cerkev.
Foto: arhiv društva

Selski kegljači so letošnji zmagovalci občinske lige v ženski in moški konkurenci.
Foto: arhiv društva

Selski upokojenci na jesenskem druženju v Šturmovcih. Foto: arhiv DU

Selski upokojenci in kegljači polno zasedeni 
Na Selih ob Polskavi se skoraj vsak 

dan zbirajo člani DU Sela, telo-
vadke »oranžnice« in vneti ljubitelji 
kegljanja na vrvico. 

Ob prazniku KS so v okviru društva in 
kegljaške sekcije pripravili dobro obi-
skan turnir in se izkazali kot odlični 
gostitelji. Tisti, ki niso kegljali, pa so se 
odpravili v gozd po »žingerl«, ki ga že 
tradicionalno spletejo v vence. Z njimi 
so tudi letos okrasili selsko cerkev.
Prijetne dejavnosti članov DU Sela pa 

so se od julija samo še nadaljevale in ob 
rednih srečanjih in kolesarjenju sta se 
ženska in moška ekipa kegljaške sekcije 
pospešeno pripravljali na zaključni tur-
nir. Letos so ga gostili kegljači v Leskov-
cu in obe selski ekipi sta letos osvojili 
pokal za prvo mesto v ligi in še pokala 

za najboljša posameznika na sklepnem 
turnirju pri moških in ženskah. Prve 
oktobrske dni so selski upokojenci izko-
ristili še za kolesarjenje in jesensko dru-
ženje, kar nekaj načrtov pa še imajo do 
konca leta.

TM
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V Veliki Varnici blagoslov nove kapele in Marijinega kipa

Bil je prav Fajn večer v družbi Rožmarinovcev

V nedeljo, 2. oktobra, je bila v Veliki Varnici, na Vaharovem 
bregu, na domačiji Friderika Bračiča prijetna slovesnost, ko je 
p. Tarzicij Kolenko blagoslovil novo kapelo, posvečeno Mari-
ji Kraljici Haloz, in Marijin kip. Slovesnost se je nadaljevala 
s sveto mašo, kulturnim programom in nagovori. Gostitelja 
slavnostnega dogodka Friderik in Julijana Bračič sta se v nago-
voru zahvalila vsem, ki so pomagali pri postavitvi kapelice, še 
posebej pa sinovoma Mirku in Renatu ter domačim za vso 
predanost. 

ZG
Nova Marijina kapelica v Veliki Varnici, kjer se bodo srečevali 
popotniki in verniki od blizu in daleč. Foto: Langerholc

V plesu se izražajo čustva, ki jih 
poustvarijo različni gibi posame-

znika, ki ob melodiji ustvari plesno 
subtilno predstavo. Zvok glasbene 
podlage določi ali se prepustimo 
melanholični ali poskočni melodiji 
in naznanja takt, ki ga plesni korak 
napeljuje in zapeljuje. 

Tako vsak povzame korak, melodijo in 
nastane plesno ljudsko izročilo, ki se 
ohranja iz roda v rod ter nam daje vpo-
gled v bogato zakladnico naše preteklo-
sti. Dragocena dediščina naše preteklosti 
je neverjetna zgodba o veselju in rado-
sti ter opisovanju vsakodnevnih pri-
god naših prednikov. Da ta preteklost, 
predvsem nesnovna ljudska dediščina še 
živi, je velika mera zaslug v posameznih 
entuziastih, ki želijo to ohraniti in pre-
zentirati. Folklorno društvo Rožmarin 
Dolena sodi med tista društva, ki jim je 
to zelo mar in, ki želijo, da se naša prete-
klost ne pozabi. Entuziast, ki je vse svoje 
dosedanje življenje posvetil folklori, je 
tudi Bojan Glaser, umetniški vodja in 
izreden folklorist, ki s svojo neumorno 
energijo posega med zvezde in ustvarja 
nepozabne odrske postavitve, ki slavijo 
našo preteklost.
Folklorno društvo Rožmarin Dolena je 

v soboto, 15. oktobra, pripravilo večer 
ljudskega izročila, celovečerno plesni 
koncert pod naslovom "Nocoj je en 
fajn večer". V KPC Majšperk so plesni 
podij ogrevali FD Rožmarin Dolena, 
Akademska FS Študent Maribor, FD 
KD Sveta Ana iz Slovenskih goric in 
Tamburaši iz Cirkulan. Večer je režijsko 
podpisal Bojan Glaser, ki je tudi avtor 
vseh odrskih postavitev, prav tako pa 
smo se folklorniki v tem večeru poklo-
nili njemu in njegovemu delu. Vsi, ki 
so spremljali ta večer, hvalnico ljudske-
mu izročilu, so bili navdušeni. Res je 
bil en fajn večer.

Maja Glaser Bedenik

V KPC Majšperk je FD Rožmarin pripravilo celovečerni plesni koncert. Foto: OI Ptuj JSKD

Foto: FD Markovci
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V Zgornji Pristavi poklon padlim partizanskim kurirjem 
Združenje borcev za vrednote NOB Ptuj – občinska 

organizacija Hajdina je v sodelovanju z Občino Hajdi-
na in OŠ Hajdina v torek, 27. septembra, pripravilo slove-
snost pri spomeniku padlim v Zgornji Pristavi.

Spomenik v Zgornji Pristavi je posvečen štirim kurirjem kurirske 
postaje TV 8, ki so padli v boju z enotami SS in orožniki 27. 
septembra 1944. Postavljen je bil leta 1965 na kraju, kjer je bil 
med padlimi tudi komaj 23-letni komandir, študent Stane Petro-
vič s Hajdine.
Jože Korošec iz Spuhlje, Franc Petek iz Cvetkovcev in Anton 
Gorišek iz Rečice ob Savinji so trije borci, ki so jih ujeli, dru-
gim se je uspelo prebiti čez Dravinjo ter v nekaj dneh na Rodnem 
vrhu ponovno vzpostaviti prejšnje zveze. Preprost obelisk šestero-
kotnega preseka je izdelan iz betona, ki ga odlikuje uspešna kra-
jinska umeščenost. Načrt je leta 1964 pripravil Janez Rebernak, 
izdelal pa ga je kamnosek Mrevlje na Ptuju.
Po pozdravnem nagovoru predsednice Terezije Mirković in 
predsednice ZB za vrednote NOB Ptuj Branke Bezeljak sta se 
jima pri polaganju venca pridružila podžupan Občine Hajdi-
na Franc Krajnc in ravnatelj OŠ Hajdina Mitja Vidovič.
Učenci OŠ Hajdina so v recitacijsko-glasbenem nastopu sla-
vili 100. obletnico Kajuhovega rojstva. Njihova mentorica 

K spomeniku padlim v Zg. Pristavi so 27. septembra, ob obletnici, 
položili venec in izvedli kratek kulturni program.
Foto: arhiv društva in OŠ

Tatjana Lukovnjak je v uvodu v nastop govorila o mogočnosti 
in sporočilnosti poezije Karla Destovnika Kajuha. Ob koncu 
slovesnosti so zapeli ljudski pevci KUD Stane Petrovič Hajdi-
na.

TM

Pod sv. Avguštinom srečanje prijateljev
Občina Bednja, s katero ima Občina Videm podpisano 

listino o prijateljstvu, in hrvaško slovensko društvo 
prijateljstva Občine Bednje sta v nedeljo, 9. oktobra, pri-
pravila srečanje prijateljev na slovensko-hrvaški meji pod 
sv. Avguštinom, pri Golešu. 

Na srečanju so zbrane nagovorili Mirko Bistrovič, nekdanji 
načelnik Bednje in predsednik hrvaško slovenskega društva 

Pod Avguštinom je p. Klemen blagoslovil še mejni križ. Da se je 
ohranil in bil znova blagoslovljen, pa je velika zasluga Terezije 
Meško, ki je v mladosti živela nedaleč vstran od Avguština.
Foto: Občina Bednja, TD Leskovec Župan Branko Marinič in načelnik Občine Bednja Damir Poljak

prijateljstva, načelnik Občine Bednja Damir Poljak in župan 
Občine Videm Branko Marinič. Nagovore je spremljal kul-
turni program, osrednja pozornost pa je bila namenjena polo-
žitvi mejnega kamna pod sv. Avguštinom. Blagoslov mejnega 
kamna in križa je opravil p. Klemen Slapšak. 

TM
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Devetdeseti rojstni dan Marije Vidovič

Na ogled Marijina oblačila iz Drašetve kapele

Na začetku letošnjega junija je 
častitljivih 90 let praznova-

la Marija Vidovič iz Dolene 56. Na 
njenem domu jo je s šopkom rde-
čih vrtnic in darilom občine obiskal 
župan Občine Videm Branko Marinič 
ter slavljenki zaželel še veliko zdravja 
in srečnih trenutkov v krogu družine.

Slavljenka je ob tej priložnosti prejela 
tudi čestitko KS Dolena in DU Dole-
na, kjer je že dolga leta članica, veliko 
veselja in dobre volje pa so na praznični 
dan na Marijin dom prinesli njeni otro-
ci Ida, Marija, Ivan in Štefan, na katere 
je zelo ponosna. Dom in družine so si 
ustvarili sicer vstran in vsak na svojem, 
a mamo radi obiščejo in so ji v veliko 
oporo ter pomoč. Devetdesetletnica, ki 
je še dokaj dobrega zdravja in še sama 
skrbi zase, pa je zelo ponosna na svo-

V družbi svojih otrok, ki so bili ob našem 
obisku na domačiji in so prišli čestitat mami 
ob prazniku.

Slavljenki Mariji Vidovič je prišel čestitat 
župan Branko Marinič.

jih 17 vnukov in pravnukov, najmlajša 
pravnukinja šteje šele dobrega pol leta. 
Slavljenki iskreno čestitamo in ji želimo še 
mnogo let.

Besedilo in foto: TM

Društvo kmetic Občine Videm je konec avgusta pri-
pravilo prav posebno razstavo, ki ji v naših koncih še 

nismo bili priča – v Domu p. Miha Drevenška v Vidmu so 
razstavile Marijine obleke iz Murkove (Drašetve) kapele 
v Pobrežju, na ogled pa so bile tudi najstarejše kuharske 
knjige in ročno zapisani recepti. 

Ideja za tokratno razstavo se je porodila ob novem literarnem 
delu Preloz na našem dvorišču njihove članice Marije Kole-

dnik Črnila. Avtorica je snov črpala iz svojega rojstnega kraja 
– Pobrežja, v katerem je tudi Murkova, po domače Drašetva, 
kapela z bogato zgodovino. 
»Kip Marije z Jezusom v Drašetvi kapeli izvira iz turških 
časov. Lesena kipa sta oblečena v prava oblačila. Ljudje so v 
zahvalo in čast Božji materi kupovali blago. Obleke so šivale 
Marija Benkovič, Jožica Petek in Anica Kokol. Še danes kape-
le ohranjajo vso veličino majhnih, a resničnih življenj na vasi, 
ki so v svojih stiskah iskali in prosili za Božjo pomoč. Nek-

Posebna razstava Marijinih oblačil in starih kuharskih knjig v Domu p. Miha Drevenška je pritegnila veliko zanimanja obiskovalcev.
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daj so domačini ob majskih večerih prihajali na šmarnice do 
kapel in molili. Za veliko noč so v košaricah prinašali jedila k 
žegnu,« je v svoji knjigi zapisala Marija Kolednik Črnila.
Gospodinje na Murkovi domačiji že leta oblačijo Marijo in 
dete Jezusa v prava oblačila, kar je nedvomno velika poseb-
nost in dragocenost, tudi z vidika nesnovne kulturne dedi-
ščine našega območja. Številne ure krojenja in šivanja so bile 
vsa ta leta darovane v različne namene, npr. za zdravje, srečno 
rojstvo, srečen zakon, uspeh pri študiju, za mir, srečno zadnjo 
uro idr. Drašetvo kapelo danes skrbno urejata Nada Bratušek 
in Stanka Murko. 
Na dan odprtja razstave, 26. avgusta, je bila v cerkvi sv. Vida 

najprej zahvalna maša, nato pa se je dogajanje preselilo pred 
Dom p. Miha Drevenška, kjer je potekla krajša slovesnost 
ob uradnem odprtju. V kulturnem programu so zapeli pevci 
Mešanega cerkvenega pevskega zbora sv. Vida pod vodstvom 
organista Srečka Zavca, na klavir je zaigrala avtoričina vnuki-
nja Eva Vamberger, razstavo pa je blagoslovil p. Slavko Sterm-
šek. Obiskovalci so nato lahko občudovali zares lepa in poseb-
na Marijina oblačila, veliko zanimanja pa so pritegnile tudi 
stare kuharske knjige in ročno zapisani recepti iz naših krajev, 
ki jih članice Društva kmetic občine Videm pridno zbirajo. 
Vse pohvale in čestitke za izvirno razstavo!

Besedilo in foto: P. Krajnc

Prvi september v vrtcu Videm

Množični tek otrok 2022

V vrtcu Videm, z enotama Sela in Leskovec, smo že med 
poletjem usmerjali misli na jesen in nestrpno pričakovali 1. 
september. Dan, ko se naša vrtčevska družina poveča. Vrtče-
vski prostori so spet polni otroškega smeha, pesmic in petja, 
veselega čebljanja, pa tudi joka nam ne manjka. Novo šolsko 
leto smo začeli s pozitivno naravnanostjo, igrivostjo, razigra-
nostjo in predvsem dobro voljo. Te nam nikoli ne zmanjka. 
Skupaj s starši in otroki bomo tlakovali pot igri, ustvarjanju, 
raziskovanju ter dejavnostim, v katerih bomo odrasli in otroci 
z roko v roki ter nasmehom na obrazu pisali novo poglavje 
v knjigi doživetij. Zaposleni v vrtcu odgovorno in strokovno 
opravljamo svoje delo. To nam omogoča kakovosten program, 
dobra vizija, ki temelji na vrednotah vseh zaposlenih ter vklju-
čevanju staršev v življenje in delo vrtca. Z mislimi, usmerjeni-
mi naprej, in s prepričanjem, da bomo skupaj uspešno preho-
dili pot, ki je pred nami, začenjamo novo šolsko leto.

Valentina Jurko,
vrtec Videm

Vrtčevski prostori so spet polni otroškega smeha, pesmic in petja …

1. e, OŠ Leskovec

»Začni mlad, tekmuj pošteno« je slogan množičnega teka 
otrok v Sloveniji, ki otroke spodbuja k prvim atletskim kora-
kom. 
V našem vrtcu smo se odzvali povabilu Atletske zveze Slove-
nije in v sklopu vodenih dejavnosti organizirali tekaški dan. 
Izvedli smo tek na 100 m. Otroci so tekli po skupinah s sku-
pnim startom. Ta posebni športni dogodek je potekal v sredo, 
21. septembra, po vsej Sloveniji, zato smo se 24.000 otrokom 
iz celotne države pridružili tudi otroci iz vrtca pri OŠ Videm, 
vrtca pri OŠ Sela in vrtca pri OŠ Leskovec.
Za prvi tekaški izziv v novem šolskem letu smo bili nagrajeni 
z dobrim počutjem in seveda diplomo. Prav zato se že nestr-
pno veselimo nadaljnjih športnih dogodkov.

Vzgojiteljica Polona Huzjan
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Dan slovenskega športa v vrtcu Videm
Državni zbor je leta 2020 razglasil 23. 
september za dan slovenskega športa. 
Ta nacionalni praznik slavi šport v naj-
širšem smislu, od prvih otroških kora-
kov na športnih igriščih do vrhunskih 
športnih dosežkov na največjih tekmo-
vanjih, predvsem pa poudarja pomen 

Dan športa v vrtcu
Foto: arhiv vrtca

redne telesne dejavnosti za zdravje in 
dobro počutje vseh nas.
Tudi v vrtcu Videm smo obeležili dan 
slovenskega športa. Naši najmlajši člani 
so se preizkusili v premagovanju poli-
gona v avli vrtca, drugi oddelki pa so 
svoje spretnosti preizkušali na zunanjih 

športnih površinah v neposredni 
bližini vrtca. Vzgojitelji so otro-
kom pripravili postaje z različni-
mi športnimi dejavnostmi. Otroci 
so potem po principu kroženja 
med postajami uspešno premaga-
li zastavljene naloge, se gibali in 
bivali na svežem zraku, se medse-
bojno podpirali in navijali.

Sanda Kandrič,
vzgojiteljica na vrtcu Videm

Prvi šolski dan na podružnici Leskovec
Prireditev ob prvem šolskem dnevu na Podružnični šoli 
Leskovec je bila nekaj posebnega za naše prvošolčke, ki so 
prvič prikorakali v našo šolo. Začeli smo jo s himno naše 
šole, ki sta jo zapeli učenki Ana Vidovič in Žana Jelen. 

Zatem sta se nam z igranjem na harmoniki predstavila Vita 
in Jakob Šulek. Program nam je popestrila vesela Pika Noga-
vička, ki je rokersko odpela pesem Nine Jelen To naše leto 
bo. V svojem govoru nas je pozdravila tudi vodja šole Mar-
jana Srdinšek. Zatem je Jakob Šulek prebral nekaj o projek-
tu varuhi. Prvošolčki so se zelo razveseli svojih varuhov, ki so 
jim pomagali obleči majice z logotipom šole in jim pripravili 
presenečenje. Po kulturnem programu so se naši najmlajši z 
razredničarko Janjo Medvešek in Piko Nogavičko odpravili v 

svojo učilnico, kjer jih je čakalo presenečenje. Vsi učenci so 
uspešno skočili v prvi razred in se slikali s Piko Nogavičko.
Tudi za vse druge učence in delavce šole je bil ta dan prijeten 
in vsi smo veseli, ker smo spet v šoli. Z optimizmom in dobro 
voljo bomo zakorakali v novo šolsko leto z geslom: To naše 
leto bo, dajmo ga zarokajmo!

Janja Medvešek
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Ej, september, dober dan
Prvi šolski dan! Šola je bila spet polna, veliko otrok, veselih 
obrazov, rdečih lic in zdravih teles je bilo danes v njej. Lepo 
so se imeli med počitnicami, so povedali. Veliko so se gibali 
in se zabavali. Gibanjem in zabavo smo nadaljevali, ko smo 
se igrali različne spretnostne igre. Tudi prvošolci so pogumno 
sodelovali.
Novo šolsko leto je pred vrati. Vsak zase ve, kaj ga veseli, kate-
ra so njegova močna področja, kaj zmore. Strokovni delavci 
bomo iskali in spodbujali razvoj močnih področij. Kdaj pa 
kdaj bomo naleteli na ovire, nič ne de, z različnimi pristopi in 
dobro voljo se vse zmore. Sodelovanje med vsemi sodelujoči-
mi pa je najpomembnejše. Verjamem, da nam bo uspelo.
Vsem učencem naše šole želim delovno in uspešno novo šol-
sko leto, polno prijetnih trenutkov in veselja. Le pogumno!

Claudia B. Mihelič

Prvič v šoli

Tone Pavček je zapisal:
Mesec september
z vetrom zapleše –
in prvošolcem
laske počeše;
malo na levo, malo na desno,
malo za šalo, malo pa resno …

Ob njegovih modrih besedah so letošnji 
prvošolci prvič prestopili šolski prag. 
Po šoli sta jih varno popeljala razre-
dnik Boštjan Petrovič in njegova desna 
roka, učiteljica Darja Ostroško. Da so 
prvošolčki hitreje premagali strah pred 
nečim novim, so jim pri tem pomagali 
devetošolci, njihovi varuhi. Ob koncu 

dneva so razposajeno zapuščali svojo 
učilnico in staršem z navdušenjem raz-
kazovali svojo šolo. Že po prvem dnevu 
so se počutili zrelejše in pomembnej-
še. Želimo jim, da bo vsak dan v šoli 
takšen, kot je bil prvi dan.

Olga Zelenik
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Obiskal nas je kuža Pazi
V petek, 9. septembra, nas je obiskal 
simpatični kuža Pazi, ki nas je poučil o 
varnem ravnanju v prometu. Najprej je 
prišel v učilnico 1. e razreda. Prvošolč-
ke je veselo pozdravil in jim pomahal.
 
Naše najmlajše na šoli je skupaj z učite-
ljico opozoril, da je treba vsak dan pri-
dno nositi rutico, saj so s tem vidnejši 
v prometu. Zatem smo vsi učenci prve 
triade spoznali oziroma ponovili pravil-
no prečkanje ceste. Vse to nam je poka-
zal kuža Pazi. Nazadnje smo mu zapeli 

njegovo najljubšo pesmico Kuža pazi. 
Bil je zelo vesel in je veselo pomigal z 
repkom. 
Na koncu nam je po pasje še zaupal, da 

si želi, da so otroci varni tudi doma, na 
izletih in seveda na igrišču!

Janja Medvešek

Kuža Pazi na OŠ Leskovec. Foto: arhiv šole

Potujoča srca
Projekt Potujoča srca na OŠ Videm poteka že peto leto. V 
sklopu projekta se je šola povezala z Osnovno šolo Olga 
Petrov iz Banatskega Brestovca, vasi pri Pančevem v Srbiji. 
Učenci srbske šole pripotujejo enkrat letno k našim učencem, 
k družinam posameznikov, s katerimi se spoprijateljijo, nato 
pa naši učenci potujejo v Srbijo k svojim gostiteljem. Na tak 
način spoznavajo različne kulture, ljudi, se učijo strpnosti, 
sprejemanja drugačnosti. 
Veseli smo, da nam je kljub razmeram v preteklih letih uspe-
lo ohraniti vezi, in z navdušenjem smo v maju sprejeli svo-
je goste pri nas. Še več navdušenja pa je bilo prisotnega 14. 
septembra, ko so se naši učenci odpravili v Banatski Bresto-
vac. Vznemirjenje, nestrpnost in tudi rahlo prisoten strah so 
se hitro spremenili v sproščeno zadovoljstvo, ko so družine 
gostiteljice svoje goste pričakale s toplimi objemi. Pospremi-
le so jih v svoje domove ter poskrbele, da so se počutili kot 
doma. 
Družine in šola so učencem ter spremljevalcem prip ravili raz-
lične dejavnosti. Med drugimi smo se udeležili sprejema na 
občini, kjer nas je s kratko predstavitvijo mesta in šolskega 
sistema nagovorila ga. Tatjana Božić, članica mestnega sveta, 
zadolžena za izobraževanje, ter nam med drugim predstavila 

dejavnosti na področju šolstva v Pančevem. Pogovori so tekli 
tudi o tem, da se načrtuje učenje slovenščine in srbščine na 
povezanih šolah. Pouk bo potekal na daljavo, in sicer tako, da 
učitelji slovenščine učijo učence na OŠ Olga Petrov slovenšči-
no in obratno. Prav tako se naše sodelovanje širi še dodatno 
čez meje. Obe vključeni osnovni šoli se bosta povezali z eno 
izmed šol v Črni gori, kar nam je še dodatno potrdilo, koliko 
dobrega mednarodna izmenjava prinaša. Zanimanje za sode-
lovanje v projektu je res veliko. 
Med gostovanjem so se učenci udeležili tudi pouka. Ugoto-
vili so, da jim je jezik precej blizu, saj niso imeli večjih težav 
s komuniciranjem. Prav tako pa so ugotovili podobnosti v 
učnih snoveh. V načrtu je bilo še prav posebno druženje – 
učenci bi se udeležili Biciklijade, dobrodelnega kolesarjenja, 
ki ga organizira Rotary club Mihajlo Pupin Pančevo, a nam jo 
je žal zagodlo vreme in je bil dogodek prestavljen. 
Vanessa, Vid, Tia Marija, Blaž, Rebeka, Nika in Evelina so 
se domov vrnili bogatejši za neprecenljivo izkušnjo. Naj-
pomembnejše vrednote so spoznavali v okolju, kjer jih lah-
ko najbolj neposredno doživimo, ki ni vezano na učilnico, 
ampak na  ljudi, ki nas sprejmejo, nas spoštujejo in jim je 
mar, kako se ob njih počutimo. Te ljudi imenujemo prijatelji. 
In prijateljstvo ne pozna meja. 

Mentorici
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Šolski vrt v Leskovcu
Na šoli Leskovec se že vrsto let trudimo 
v učencih vzbuditi ljubezen do dela na 
zemlji. Imamo lep šolski sadovnjak, ki 
nam omogoča pridobivanje osnovnih 
znanj s tega področja, kasneje pa naše 
delo nagradi še s plodovi. 

V zadnjih letih so učenci pod mentor-
stvom učiteljice Marjane Notersberg in 
šolskih hišnikov Janka in Zlatka posta-
vili osnove za prve gredice šolskega vrta, 
ki so se do sedaj razvile že v pravi »Mali 
raj«, kakor vrtiček radi poimenujemo. 
Krasi ga namreč sedem cvetličnih korit 
s celoletno zasaditvijo cvetlic in okra-
snih rastlin, šest visokih gred z zelišči in 
sedem visokih gred z jagodami, bučka-
mi, paradižnikom, korenčkom, skratka 
z vsem, kar nam zelenjavni vrt lahko 
ponudi. 
Učence usmerjamo k sonaravnemu 
vrtnarjenju, učimo jih kompostiranja, 
letos smo v svoj vrt s posebnim vese-
ljem sprejeli še zbiralnik vode, ki nam 
omogoča zalivanje v sušnih obdobjih. 
Uporabljamo zastiranje s travnim odko-

som in kompostno zastirko, ki dodatno 
zadržuje vlago in gnoji zemljo. 
In rezultati? Poleg pridobljenega zna-
nja in izkušenj so tu še pridelki, ki jih 
uporabimo pri predmetih gospodinjstvo 
in sodobna priprava hrane, zelišča, ki 
jih sušimo za čaj in začimbe, ter seveda 
čudovite rože, ki krasijo našo lepo šolo. 
Naš »Mali raj« ponuja vsem učencem 
možnost ustvarjanja in izkustvenega 
učenja, v njem s skupnim delom sode-

lujemo različne generacije in posame-
zniki različnih poklicev – učitelji, kuha-
rice, čistilke, hišnika. Vse to nas bogati, 
povezuje, uči nas spoštovanja narave, 
privzgaja pozitiven odnos do dela in 
hrane. 

Ob tem čutimo hvaležnost do narave in 
vseh, ki nam vse to omogočajo. Hvala!

Ksenija Širovnik
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Planinski izlet na Uršljo goro

Pohodništvo na dan slovenskega športa

Na lepo septembrsko soboto smo se 
učenke in učenci zavoda Osnovne šole 
Videm z vodniki Planinskega društva 
Naveza odpravili na planinski izlet na 
Uršljo goro. S seboj smo povabili tudi 
babice, starše in tete.

Ob prijetnem medgeneracijskem dru-
ženju nam je hoja v hrib hitro minila. 
Na vrhu smo bili poplačani z lepim 
razgledom, pobožali so nas tudi sončni 
žarki. Po okrepčilu smo raziskali še oko-
lico in se odpravili nazaj v dolino, saj 
je sonce pregnal hladen veter. Spustili 
smo se po isti poti, po kateri smo se 
povzpeli, samo da se nam je sedaj zdela 
krajša. Prijetno utrujene nas je avtobus 
popeljal proti domu. Poslovili smo se 
z mislijo, da se kmalu spet srečamo na 
naslednjem planinskem podvigu.

Na dan slovenskega športa, 23. sep-
tembra, smo na OŠ Sela imeli športni 
dan. Zjutraj smo se zbrali vsi učenci 
šole Sela, se pozdravili in ponovili pra-
vila pohodništva.

Pohodništvo je bila osrednja tema naše-
ga športnega dneva. Na šolskem igri-

Mentorice: Polona Vindiš, 
Petra Hadler, Olga Zelenik

šču smo se na prijetnih sončnih žarkih 
ogreli, razgibali in šli proti Zg. Pristavi. 
Kako luštno je bilo. Otroški smeh, kle-
petanje in dobra volja so se slišali po 
Selih z okolico. Prehodili smo slabih 
sedem kilometrov, naredili smo 10.105 
korakov. Učenci so bili ponosni na to.
Pred šolo so nas ob vrnitvi že čakali 

dedki in babice naših učencev. S svojimi 
vnuki so se igrali zanimive igre ob vode-
nju gospoda Friderika Likavca. Veselih 
lic in nasmejanih obrazov smo zaključili 
športni dan, za katerega so učenci pove-
dali, da je bil super.

Claudia B. Mihelič
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Medobčinsko tekmovanje v krosu za osnovne šole
Zavod za šport Ptuj je skupaj z Osnov-
no šolo Hajdina in Občino Hajdina, v 
torek, 4. oktobra, uspešno organiziral 
medobčinsko tekmovanje v krosu za 
osnovne šole. Letos se je krosa udele-
žilo rekordno število tekmovalcev, na 
startu jih je namreč bilo okrog 400 iz 
šestnajstih osnovnih šol, med njimi 
tudi odlični tekači iz OŠ Videm.

Trasa je potekala v gozdu ob »skorbo-
vskem vodnjaku« v dolžini 1000m, ki 
jo je trasiral domačin Franci Zupanič. 
Sama proga je sicer imela nekaj pasti, 
zato je bilo tudi nekaj padcev, a vseeno, 
do hujših poškodb seveda ni prišlo. Na 

Skupinski start v eni od kategorij letošnjega medobčinskega krosa …

Utrinki s teka in podelitve medalj. Foto: Sandi Kelc

sporedu je sicer bilo 10 tekov, začeli so 
fantje petih razredov OŠ, nadaljevale 
punce, končalo pa se je s teki devetih 
razredov OŠ za fante in punce. Vre-
me je bilo idealno, učenci pa so napo-
re po tekih premagovali z druženjem, 
igro, čajem in slastnimi palačinkami. 
Najboljši so na koncu prejeli zaslužene 
medalje.
Glede na odlično organizacijo dogodka, 
za kar gre seveda zahvala vsem vključe-
nim, se bo lokacija medobčinskega kro-
sa za osnovnošolce zagotovo ohranila še 
kar nekaj časa.

Sandi Mertelj,
direktor Zavoda za šport Ptuj
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Ukrepi za preprečevanje širjenja zlate trsne rumenice
V zadnjih dveh letih je v vinogra-

dih Ljutomersko-Ormoških goric 
ter v okolici Ptuja (Kicar) prišlo do 
večjih izbruhov zlate trtne rumenice. 
V posameznih vinogradih je bilo oku-
ženih do 90 % trt. 

Okužene trte so bile najdene pri vseh 
sortah, pri čemer je bil največji odsto-
tek okuženih trt pri sortah chardonnay, 
šipon, modra frankinja in renski rizling. 
Bolezen se je močneje pojavila tudi na 
samorodnicah, še posebej na šmarnici. 
Prav zato so bili v jeseni leta 2021 pose-
kani celotni vinogradi. Bolezen je bila 
letos ponovno potrjena tudi v vinogra-
dih v Halozah na več lokacijah, odsto-
tek trt z bolezenskimi znaki se je gibal 
med 5 in 50 %.  
Zlata trsna rumenica je huda in neoz-
dravljiva karantenska bolezen vinske 
trte. 
Bolezenska znamenja se lahko začne-
jo kazati že v začetku meseca julija, še 
izraziteje pa v avgustu in septembru. 
Listi okuženih trt bledijo ter se zvija-
jo navznoter. Na listih se lahko pojavi 
odmiranje listnih ploskev med posame-
znimi listnimi žilami. Pri rdečih sortah 
se predčasno rdeče obarvajo. Cvetenje 
in oploditev sta motena, lahko se posu-
šijo že kabrnki. Po cvetenju se jagode 
na grozdih osipajo, kasneje prihaja do 
venenja in sušenja grozdov. Na okuže-
nih poganjkih se pojavljajo bradavičaste 
nabrekline, poganjki slabo ali sploh ne 
olesenijo. 
Bolezen se znotraj vinograda in v sose-

Cvetenje in 
oploditev sta 
motena

Rumene lepljive plošče

Ameriški škržatek – odrasli osebek

Venenje grozdov
Foto: arhiv KGZ 
Maribor

dnje vinograde hitro širi s pomočjo pre-
našalca ameriškega škržatka, še posebej 
če se ne izvajajo ukrepi za preprečevanja 
širjenja. Ameriški škržatek je tujero-
dna vrsta, ki ima en rod letno. Prezimi 
na trti v stadiju jajčeca, prve ličinke se 
običajno izležejo med cvetenjem vin-
ske trte (sredi maja). Ličinke imajo pet 
stadijev. Prvi odrasli škržatki se pojavijo 
v začetku meseca julija. Najučinkovi-
tejši ukrep preprečevanja širjenja zlate 
trsne rumenice je poleg čim prejšnjega 
odstranjevanja okuženih trsov tudi zati-
ranje prenašalca ameriškega škržatka z 
insekticidi, ki je obvezen ukrep na vseh 
vinorodnih območjih. 

KAKO IN KDAJ ZAČETI 
ZATIRANJE ZLATE TRSNE 
RUMENICE

Zatiranje je treba opraviti po cvetenju 
vinske trte, pri tem je treba upoštevati 
napovedi rokov za zatiranje, ki jih pri-
pravljajo za območje severovzhodne 
Slovenije strokovnjaki Javne službe 
zdravstvenega varstva rastlin z Oddel-
ka za varstvo rastlin na Kmetijsko goz-
darskem zavodu Maribor. Napovedi so 
dostopne na spletni strani Agromete-
orološkega portala RS http://agromet.
mkgp.gov.si/pp/, na prejemanje obve-
stil po elektronski pošti pa se je mogo-
če naročiti. Obvezno bo izvesti najmanj 
eno tretiranje, natančno število tretiranj 
za posamezna območja bo pravočasno 
napovedala Javna služba zdravstvene-
ga varstva rastlin. V letu 2022 je bilo v 
Ljutomersko-Ormoških goricah treba 
opraviti dvoje škropljenj. Ulov ameri-
škega škržatka na rumene plošče je bil 
bistveno manjši kot v vinogradih, kjer je 
bilo opravljeno samo eno tretiranje. 
Tretiranje se opravi z enim od nasle-
dnjih pripravkov: Sivanto prime ali 
Mospilan 20 SG ali Movento SC 100. 
Drugi registrirani pripravki niso dovolj 
učinkoviti, zato za tretiranje niso pri-
merni. V ekoloških vinogradih je treba 
izvesti vsaj tri škropljenja. Mogoče je 
uporabiti pripravke na osnovi naravne-
ga piretrina, kot sta Flora verde in Bio-

tip floral. 
Vinogradnikom priporočamo, da v 
začetku meseca julija v vinogradih obe-
sijo rumene lepljive plošče. Obesimo 
jih na višino predzadnje žice, v oziroma 
ob bujnejše trte, saj se na njih najraje 
zadržujejo odrasli škržatki. Izobesimo 
vsaj tri do pet plošč na hektar. Plošče 
je treba tedensko pregledovati vsaj do 
začetka avgusta, čeprav škržatki letajo 
vse do sredine septembra. Plošče je tre-
ba menjavati vsaka dva tedna oziroma 
po potrebi. Če se ulovijo več kot štir-
je škržatki na rumeno lepljivo ploščo 
na teden, je treba škropljenje ponoviti. 
Uporabijo se lahko zgoraj omenjeni pri-
pravki, pri čemer je treba upoštevati šte-
vilo dovoljenih tretiranj na leto: Sivan-
to prime (enkrat) ali Mospilan 20 SG 
(enkrat) ali Movento SC 100 (dvakrat) 
ali Flora verde in Biotip floral (oba tri-
krat).
Več informacij o zlati trsni rumenici je 
na spletni strani Uprave za varno hrano, 
veterinarstvo in varstvo rastlin https://
www.gov.si/teme/zlata-trsna-rumenica/. 

Mag. Jože Miklavc,
KGZS Zavod Maribor 
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Oktober je mesec požarne varnosti, kar pomeni za 
gasilce mesec promocije in akcije, za občane pa je to 

priložnost, da naredijo nekaj več za svojo varnost. Ker so 
vsa naša ravnanja povezana s tveganji, naj ne bo odveč, 
da pri tem vedno in povsod ravnamo varno.

V mesecu požarne varnosti bodo prostovoljna gasilska društva 
v GZ Videm okrepila svojo stalno dejavnost na vseh podro-
čjih gasilskega dela. Dejavnosti v mesecu požarne varnosti se 
bodo odvijale v okviru skupnega programa GZ Videm in v 
okviru programov PGD jev. 
V skupnem programu GZ Videm bo posebna pozornost 
namenjena vsem tistim operativnim nalogam, ki jih gasilci 
morajo opraviti pri različnih vrstah nesreč. Operativno pre-
verjanje bo 30. oktobra 2022 pri PGD Podlehnik. 
Vsi PGD ji bodo izvajali propagandno dejavnost s plakati in 
zloženkami. Namen je ozaveščati občane, da ne počnejo stva-
ri, ki bi bile preveč nevarne, oz. naj najprej poskrbijo za ustre-
zno varnost. 
Mesec oktober je tradicionalno mesec požarne varnosti in je 
v letu 2022 namenjen nalogam preprečevanja požara litij-
-ionskih baterij in poteka pod sloganom: »Tudi baterije lahko 
zagorijo. Preprečite požar baterij.« Dodatne informacije lah-
ko dobite na spletnih straneh: www.sos112.si, www.szpv.si in 
www.gasilec.net.
Oktobra je tudi priložnost, da gasilci naredijo osnovne poteze 
za svojo promocijo in povabijo vse, ki bi se jim želeli priklju-
čiti, v svoje vrste. Še posebej želijo animirati mlade, saj je tu 
težišče gasilskega kadrovanja. Če pa gasilcem slednje ne uspe, 
pa ni odveč ozaveščanje o varnem življenju, kajti včasih je 
tako malo potrebno in smo ob vse. 
Gasilski domovi v mesecu oktobru dobijo posebno podobo, 
saj člani poskrbijo, da se uredi vse tisto, za kar med letom 
ni časa. Opravijo se mnoge naloge vzdrževanja in čiščenja, 
marsikje se opravijo tudi večji posegi, ki imajo vedno za cilj 
izboljšati delovne pogoje in okolje. Mesec požarne varnosti je 
tudi čas za vzdrževanje in ureditev gasilske tehnike, opreme in 
vsega, kar sodi k potrebam gasilstva. 
Urejeni domovi, orodje in oprema pa dajejo priložnost, da se 
gasilska dejavnost predstavi javnosti, tj. občanom in še pose-
bej mladim. Tokrat gasilci pokažejo prav vse: opremo, ki jo 
imajo, in na drugi strani potrebe, ki jih mučijo. Cilj je, da se 
v tem ogledalu vidijo vsi, tisti, ki pomoč in sodelovanje ponu-
jajo, in tisti, ki to pomoč potrebujejo. In prav bi bilo, da v tej 
ponudbi in povpraševanju rešimo čim več, kajti lahko pride 
do tega, da povpraševanje preseže ponudbo.
Gasilci se prav radi v tem mesecu tudi pojavimo v šolah, saj 
imamo skupne interese. Šole so dolžne zagotavljati ustrezen 
požarni red, evakuacijo in požarni načrt, pa tudi usposobiti 
mladino za ustrezno preventivo, gasilci pa imajo priložnost za 
trdnejšo in dolgoročnejšo navezavo sodelovanja, kajti gasilski 

program za mlade je lahko zanimiv celo leto. 
Društva pregledujejo tudi hidrante in prav bi bilo, da bi vsak 
občan v svoji okolici poskrbel, da bi bili hidranti brezhibni, 
saj nikoli ne vemo, kdaj bo napaka zaznamovala tudi naše 
premoženje. Lastnik hidrantov je občina, upravitelj pa komu-
nalno podjetje, in s sodelovanjem obojih je možno zadovolji-
vo vzdrževati hidrantno omrežje. 
Nekateri pričakujejo, da so samo gasilci odgovorni za požarno 
in vsako drugo varnost pred nesrečami, pa to ni prav. Vsak je 
odgovoren za svojo varnost in zato mora vedno skrbeti, gasilci 
pa nastopijo takrat, ko so lastni ukrepi izčrpani. To mislimo 
in počnimo že danes, da jutri ne bo prepozno. Ne zadolžujmo 
drugih za svojo varnost, če sami premalo ali nič ne naredimo. 
Mesec požarne varnosti je le trenutek, ko je več promocije 
požarne in splošne varnosti, kar se tiče same varnosti pa je to 
naša stalna naloga, če pa na njo pozabimo, to drago plačamo. 
Gasilci so pripravljeni pomagati pomoči potrebnim, vendar 
obstaja vedno osnovni pogoj, da je lastnik odgovoren, da za 
svojo varnost naredi vse. To velja tako za stanje pred nesrečo 
kot tudi v sami nesreči.

Mag. Janez Merc

Oktober - mesec požarne varnosti
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Naši operativci so pomagali na Krasu v dneh, ko je bilo najhuje.

Letošnji dan gasilca GZ Videm na osrednji slovesnosti v Podlehniku

Letošnji dan gasilcev GZ Videm v Podlehniku
V Občini Podlehnik je bil 25. junija pri PGD Podlehnik 

dan gasilcev GZ Videm. Gasilsko praznovanje, ki se 
obeleži vsako leto s svojim dnevom, je bilo povezano tudi 
s 50 letnico PGD Podlehnik in predajo novega gasilskega 
vozila GVC-2.

Dan gasilcev vedno ponudi priložnost, da gasilci proslavijo 
dosežene rezultate in si postavijo nove cilje. Postavljanje novih 
ciljev je povezano s prisotnimi predstavniki lokalne skupnosti, 
saj so naloge, ki jih gasilci izvajajo, temeljne naloge lokalne 
skupnosti. Velikost praznika pa je vedno odvisna od vloženega 
dela gasilcev. Več nekdo naredi, bolj si zasluži slavje in večjo 
težo ima. Slavje gasilcev je tudi praznik krajanov, saj slavijo 

tisti, ki jim zagotavljajo varnost, to pa je vrednota, ki jo naj-
bolje znajo ceniti tisti, ki jo potrebujejo. Verjeli ali ne, to smo 
vsi, in to vsak trenutek, kajti pozabiti na preventivo pomeni 
vračanje nazaj ali celo v pogubo.
Gasilci iz Podlehnika so predstavili prehojeno pot in si zasta-
vili zelo smele cilje. Ti so povezani z dejavnostmi za strokovno 
in kadrovsko krepitev. 
Čestitke gasilcem so izrazili domači županmMag. Sebastian 
Toplak, predstavnik Gasilske zveze Slovenije Dušan Vižintin 
in predsednik Gasilske zveze Videm mag. Janez Merc.

Mag. Janez Merc

Bogato gasilsko poletje
Letošnje gasilsko poletje sta zaznamovala dva zgodo-

vinska dogodka. Prvič je bila v Sloveniji, v Celju, gasil-
ska olimpijada in v času olimpijade smo se na Krasu spo-
padali z enim najhujših požarov v naravi doslej. 

Požar na Krasu je bil največji tako po obsegu kot po trajanju. 
Požar je pokazal vso ranljivost kraškega terena in veliko srce 
slovenskih gasilcev. Ob uspešno opravljeni akciji pa moramo 
hkrati gledati tudi naprej in si odgovoriti na nekatera vpraša-
nja. Ali obstaja možnost Krasa tudi v našem prostoru (pred-
vsem veliki zarastli tereni Haloz)? Ali imamo ustrezno opre-
mo? Smo ustrezno usposobljeni? Še marsikaj bi se lahko vpra-
šali. 
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Pri terenu pridemo do odgovornosti lastnikov in družbe, da 
pripravimo takšen teren, da bo varen oz. ga bo možno varo-
vati.
Pri opremi pa pridemo do potrebe po posebnih oblačilih in 
posebni opremi, ki bo lažja in hkrati varna. 
Pomoč slovenskih gasilcev na Krasu pa je hkrati pokazala 
posebnost slovenskega gasilstva, ko vemo, da ne bo nihče, ki 
se znajde v nesreči, ostal sam. Prav prostovoljstvo je podla-
ga množičnosti našega gasilstva. Pokazali smo, da takrat, ko 
pride do nesreče, tudi na videz katastrofalne, nihče ne ostane 
sam, nihče ni brez rešitve, vsi smo gasilci. To pa je hkrati pri-
ložnost, da tisti delodajalci in posamezniki, ki stojijo ob stra-
ni, spoznajo svojo odgovornost.
Velika zahvala vsem, ki so pomagali. Tudi naprej računamo na 
njih. 

Mag. Janez Merc
Utrinek z gasilske olimpijade v Celju
Foto: TM, arhiv društev

Mladi gasilci PGD Tržec uživali na taboru
Gasilci iz Tržca smo v avgustu 

izvedli 5. tabor gasilske mladi-
ne. Letos se ga je udeležilo več kot 
40 otrok, starih med pet in 15 let, za 
katere smo pripravili pester gasilski 
program. 

Tako kot je v navadi iz preteklih let, 
smo tudi tokrat spali zunaj v velikih 
šotorih. Dogajanje tabora je potekalo 
pred gasilskim domom in v bližnji oko-
lici. Tudi letos je tabor potekal od petka 
do nedelje in kljub ne preveč dobremu 
vremenu je minil zelo aktivno. Prvi dan 
so otroci spoznavali gasilska vozila in 
opremo, se naučili nekaj gasilskih voz-
lov ter spoznali temeljne postopke oži-
vljanja. Dan smo zaključili s tabornim 
ognjem, ob katerem smo se zabavali vse 
do polnoči. 
Drugi dan se je začel zgodaj zjutraj s 
telovadbo, ki je bila le uvod v zelo pester 
dan. V dopoldanskem času smo izpeljali 
manjše tekmovanje v gasilski orientaci-
ji in obnovili znanje vaj, s katerimi se 
otroci srečujejo na gasilskih tekmova-
njih. Po kosilu je bil čas za predstavitev 
čebelarstva in zgodovine našega društva. 
Sobotno popoldne smo izkoristili za 
igre, kopanje v bazenu ter škropljenje 
z vodnimi pištolami. Zaradi deževnega 
večera smo preostale dejavnosti tega dne 
izpeljali v notranjosti gasilskega doma, 

Udeleženci letošnjega tabora mladine v PGD Tržec

kjer smo otrokom pripravili kino večer. 
Tako je bil pred nami le še zadnji dan 
tabora, ki je minil ob ustvarjalnih delav-
nicah za otroke in animacijah Piki Poki 
– zabave za otroke.

Besedilo in foto: PGD Tržec
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Videmski gasilci bogatejši za novo motorno brizgalno
Ob letošnjem prazniku občine 

Videm, v soboto, 11. junija, je 
bila v prireditvenem šotoru Vidmu 
pri Ptuju osrednja gasilska slove-
snost PGD Videm pri Ptuju, na kate-
ri so gasilci v uporabo predali novo 
motorno brizgalno. Slovesnosti so 
se udeležili mnogi gostje, med nji-
mi poslanka Suzana Lep Šimenko, 
videmski župan Branko Marinič, pod-
župan Matjaž Klasinc, predsednik GZ 
Videm mag. Janez Merc ter gostje 
gasilci iz okoliških in prijateljskih 
gasilskih društev, tudi iz PGD Dolnji 
Petrovci in DVD Silbaš iz Srbije.

Prostovoljno gasilsko društvo Videm 
pokriva največji požarni okoliš v obči-
ni Videm. Pokriva naselja Pobrežje, 
Videm, Šturmovci, Dravinjski Vrh, 
Majski Vrh, Ljubstava, Vareja, Soviče 
in Dravce. Od naštetih 9 naselij jih kar 
6 leži na zelo hribovitem terenu. Slo-
vesnost so začeli z gasilsko parado, ki 
jo je vodil poveljnik PGD Videm pri 
Ptuju Tomaž Muršek, nadaljevali pa z 
osrednjo slovesnostjo, na kateri so bili 
v ospredju nagovori in podelitev zahval 
botrom motorne brizgalne. Uvodni 
nagovor je imel David Kostanjevec, 
predsednik PGD Videm pri Ptuju, ki je 
povedal, da bo društvo prihodnje leto 
praznovalo že častitljivih 100 let na 
področju zaščite in reševanja ter organi-
zirane prostovoljne gasilske dejavnosti, 
takrat bodo gasilci tudi praznovali, letos 
pa se veselijo nove pridobitve – sodobne 
motorne brizgalne, ki je v gasilski garaži 
nadomestila starejšo brizgalno. Zahvalil 
se je občini Videm in vsem, ki so poma-
gali pri nabavi motorne brizgalne, pa 
tudi tistim, ki podpirajo gasilce pri nji-
hovem delu in prizadevanjih.
Zbrane na gasilski slovesnosti je nago-
voril tudi predsednik GZ Videm mag. 
Janez Merc, ki je tudi podrobneje orisal 
delo in dosežke gasilcev v zvezi, osrednji 
nagovor pa je imel župan občine Videm 
Branko Marinič, ki je poudaril, da je 
vesel, da to ni samo prireditev ob oble-
tnici, ampak da gasilci predajajo svoje-

mu namenu novo društveno pridobitev, 
ki je zaradi znane situacije varno čakala 
v gasilskem domu na letošnji slavnostni 
dan. V nadaljevanju pa je Marinič še 
povedal. »Ob začetku svojega županske-
ga mandata sem dejal, da so gasilci zame 
občinska vojska. Vojska pa potrebuje za 
svoje stabilno delovanje finančna sredstva, 
opremo in usposobljen kader. Za prva 
pogoja delovanja poskrbi občina, izpol-
njevanje tretjega pogoja pa smo zaupali 
gasilskim društvom. Na občini stremimo k 
temu, da imajo gasilci zagotovljeno kako-
vostno opremo za svoje delo. S tem name-
nom smo tudi v zadnjih treh letih dodali 
nekaj sredstev za posodabljanje opreme in 
eden izmed rezultatov tega je tudi vaša 
motorna brizgalna. Leta 2019 ste prišli 
do mene z idejo o zamenjavi dotrajane 
stare črpalke. Če se prav spomnim, smo 
hitro prišli do zaključka, da bomo to ure-
dili. Ni ostalo pri obljubah in tako danes 
že drugo leto uporabljate ta nepogrešljivi 
del gasilske opreme.
Lahko rečem, da smo danes izpopolnili 
tehnične pogoje za delovanje gasilske enote 
PGD Videm pri Ptuju. V garažah so par-
kirani moderni gasilski avtomobili, ver-
jamem, da s sredstvi za delovanje društva 
sproti modernizirate osebno zaščitno opre-
mo in vse potrebno orodje, ki ga potre-
bujete, ko se oglasi sirena. A kot vemo, s 
tem skupnih načrtov nismo končali. Pred 
nami je zagotovo največji izziv na podro-

čju gasilstva v zadnjih tridesetih letih za 
Občino Videm in vaše društvo. Vsa opre-
ma, vozila in gasilci namreč potrebujete 
novi dom. Naj bo izpolnitev te želje naša 
skupna obveza za prihodnje obdobje. 
Če se nekoliko navežem na državno raven 
delovanja sil za obrambo. Že kar nekaj 
časa poslušamo, da slovenska vojska za 
svojo pripravljenost prejema nizke oce-
ne. S ponosom lahko zatrdim, spoštovani 
gasilci, da v Občini Videm in pri videm-
ski vojski ni tako. Videmska gasilska voj-
ska je zmeraj pripravljena! In svoje delo 
vedno, ko je to potrebno, opravi z odliko. 
Zaradi tega lahko naši občani mirno spi-
jo, saj imajo zagotovilo, da ob hudi uri 
niso sami. Resnično sem ponosen na vas in 
na vaše delo.
Ponosen sem tudi na naše zgledno sodelo-
vanje in medsebojno zaupanje, ki smo ga 
utrdili v zadnjih letih. Vsi vemo, da lah-
ko le na tak način stopamo v prihodnost z 
odločnimi in velikimi koraki. Verjamem, 
da bo ta prihodnost svetla!
Spoštovani videmski gasilci, iskrene čestit-
ke ob današnji pridobitvi Naj vam črpal-
ka dolga leta dobro služi. Čim več jo upo-
rabljajte na gasilskih vajah in čim manj-
krat, ko gre zares. 
Hvala vam za vaše humano in požrtvo-
valno delo ter hvala, da se lahko vedno 
znova zanesemo na vas.«

Besedilo in foto: TM

Zahvala botrom in vsem , ki so videmskim gasilcem pomagali pri nabavi nove motorne 
brizgalne
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Novi dresi za celostno podobo NŠ Klopotec
NŠ Klopotec je v letošnjo tekmovalno sezono, ki se 

je začela v začetku septembra, vstopila z devetimi 
selekcijami, skupaj pa tako barve »klopotca« brani pribli-
žno 130 otrok. Številka je podobna kot lanska, ekipe so se 
stabilizirale, kar nakazuje, da je porodnih krčev konec.

Mladi nogometaši tako nastopajo v naslednjih selekcijah: 
U-7, U-9 (dve ekipi), U-11 (dve ekipi), U 13, U-15, U-17 in 

Selekcija U-11 v novi črno-beli kombinaciji slavi zmago.

8. Tabor gasilske mladine na Selih
PGD Sela je v zadnjem avgusto-

vskem vikendu uspešno izpeljalo 
osmi tabor gasilske mladine, ki se ga 
je udeležilo 21 otrok, ki so se v dveh 
dneh spoznavali z različnimi gasilski-
mi znanji in spretnostmi. 

V soboto dopoldan so potekale opera-
tivne delavnice prve pomoči, požarov v 
naravi, razvrščanja in vaje z vedrovko, 
nato pa je popoldan sledil orientacijski 
tek. S tem so se mladi gasilci hkrati pri-
pravljali na regijsko tekmovanje v ori-
entaciji. Sledile so tradicionalne vodne 
igre, ki so že leta ena večjih atrakcij v 
okviru tabora. 
Dež jim je preprečil nočni pohod z 
baklami in spanje v šotorih, vendar 
jih to ni odvrnilo od zabave. Šotore so 
postavili kar pod nadstreškom, za naj-
mlajše pa znotraj kulturne dvorane, kjer 
so si naredili tudi kino večer. 

Letošnji taborniški utrinki iz PGD Sela. Foto: Anja Mohorko

V nedeljo dopoldan, po jutranji telo-
vadbi, so se preizkusili v tekmovanju st, 
spoznali pa so se tudi s psičko Mini, ki 
jim je z lastnico Alenko Mlakar pokaza-
la svoje trike. Sledile so delavnice, ki so 
jih pripravili PGD Ptuj, PGD Središče 

ob Dravi in Oskar Neuvirt. Tabor so na 
Selih tradicionalno zaključili z igrami, 
v katerih so se mladi gasilci pomerili s 
svojimi starši.

TM

U-19. Za njih skrbijo strokovno podkovani trenerji, in če je še 
lani bilo nekaj težav s trenerskim kadrom, jih letos ni več, kar 
samo priča, da je NŠ na pravi poti. Že v prvem letu delovanja 
so nekatere selekcije dosegale zavidljive rezultate, predvsem 
to velja za kadetsko ekipo, ki je postala prvak MNZ Ptuj, o 
čemer smo že pisali, cilji pa tudi v aktualni sezoni 2022/2023 
ostajajo smeli. Kljub temu je sploh pri najmlajših v ospredju 
še vedno igra, rezultati so nekoliko pomembnejši šele pri sta-
rejših selekcijah, pri vsem skupaj pa je najpomembnejše, da v 
NŠ Klopotec skušajo igralce najprej »vzgajati« kot ljudi, šele 
nato kot nogometaše in športnike. 
Ogromna, če ne že največja pridobitev NŠ Klopotec letos, so 
novi dresi za vse selekcije. Nogometaši so tako odeti v črno-
-belo barvno kombinacijo, kar skupaj z novim logom šole 
lepo zaokrožuje celostno podobo. To pa še ni vse. Že kmalu 
bodo vsi fantje dobili nove trenirke in komplet športe opreme 
za treninge s športnimi torbami. Ob tem gre zahvala pokrovi-
teljem in pa tudi staršem otrok. 
Še vedno se nakupuje tudi preostala športna oprema (žoge, 
rekviziti …), tako da je ob vsej pripadajoči logistiki dela v 
in okrog NŠ več kot dovolj, a vse to odtehtajo zadovoljni in 
nasmejani obrazi naših naraščajnikov, ki skupaj s sošolci, sose-
di in prijatelji stopajo na skupno športno pot.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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14. malonogometni turnir – Memorial Srečka Tominca
Na praznično soboto, 25. junija, je na Selih potekal 

vsakoletni turnir v malem nogometu, ki ga organizi-
ra Športno društvo Selan. Tudi na letošnjem turnirju nas 
je pričakalo lepo, poletno vreme, kar je na Sela privabi-
lo lepo število gledalcev. Ti so bili že tradicionalno priča 
lepemu, dobro organiziranemu športnemu spektaklu, 
saj so se na igrišču odvijali zelo zanimivi dvoboji številnih 
enakovrednih ekip, pestro pa je bilo tudi ob igrišču.  

Na turnirju je sodelovalo 18 ekip, ki so bile po žrebu razdelje-
ne v šest skupin. Iz vsake skupine je v izločilne boje napredo-
vala ena ekipa ter dodatni dve najboljši drugouvrščeni ekipi. 
Že v skupinskem delu smo bili priča odličnim predstavam, 
kar je bila dobra popotnica za tekme v izločilnih bojih. Kar 
nekaj zelo kakovostnih ekip se je žal moralo iz tekmovanja 
zaradi izenačenosti posloviti že v skupinskem delu tekmova-
nja. Do četrtfinala so se prebile ekipe: Prishtina, ADK Zmaje-
vi, ŠD Selan – Avto Sitar, Guma bar, RC Trcko, ŠD Jablance, 
Ostroško FC in Caffe club 911.
Po napetih četrtfinalnih bojih so se v polfinale prebile ADK 
Zmajevi, ŠD Selan – Avto Sitar, RC Trcko in Caffe club 911. 
V finalu so igralci RC Trcko delo opravili že v prvem polčasu, 
ko so domačinom zabili kar tri zadetke in si s tem tlakovali 
pot do osvojitve turnirja na Selih.

Nagrade sta prejela tudi najboljši strelec in vratar turnirja. 
Največ zadetkov na turnirju je dosegel Jaka Vajda, ki prihaja 
iz domače drugouvrščene ekipe, naj vratar pa je postal Urban 
Senekovič iz zmagovalne zasedbe RC Trcko.
Četrtfinale: ADK Zmajevi : Prishtina (2 : 1), ŠD Selan – 
Avto Sitar : Guma Bar (5 : 3), Caffe club 911 : Ostroško FC 
(2 : 1), RC Trcko : ŠD Jablanci (4 : 1)
Polfinale: ADK Zmajevi : ŠD Selan – Avto Sitar (3 : 5), Caf-
fe club 911 : RC Trcko (0 : 1); 3. mesto: ADK Zmajevi : Caf-

Prvo mesto za ekipo RC Trcko. Foto: arhiv društva 

Ekipa ŠD Selan – Avto Sitar je osvojila drugo mesto.
Foto: arhiv društva

Naj vratar in naj strelec na Selih.
Foto: arhiv društva

fe club 911 (Caffe club 911 po kazenskih strelih); Finale:
ŠD Selan – Avto Sitar : RC Trcko (1 : 3)
Vrstni red: RC Trcko, ŠD Selan – Avto Sitar, Caffe club 911, 
ADK Zmajevi
RC Trcko: Urban Senekovič, Matevž Kukovec, Marcel Vin-
diš, Niko Vajda, Urban Goričan, Marko Brest, Bojan Kle-
menčič; ŠD Selan – Avto Sitar: Žiga Zupanič, Nejc Rober, 
Jaka Mesarič, Žan Plajnšek, Alen Plajnšek, Jaka Vajda, Robert 
Kurež; Caffe club 911: Roman Bego, Patrick Kolar, Tim Bez-
jak, Miha Šilec, Manuel Vajs, Simon Krajnc, Sašo Kavaš, Kim 
Sambolec, Thomas Pihler; ADK Zmajevi: Mirzet Kukić Mir-
zet, Amer Šišić, Almir Suljić, Belmin Vihrić, Evelin Gaši, Seid 
Ramić, Elmin Đelalić

ŠD Selan
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Polnoletno srečanje ponudilo prijateljski remi
Ko se je športnim zanesenjakom iz 

Tržca na čelu z Alojzom Emerši-
čem pred 18 leti utrnila ideja o vsako-
letnem snidenju, nihče ni niti pomi-
slil, da bi druženja lahko doživela pol-
noletnost. Prav to se je zgodilo letos, 
ko je ponovno prijetno snidenje vseh 
akterjev upihnilo že 18. svečko.

Sobota, 11. junija, je tako postregla z 
novim športnim praznikom na igrišču v 
Tržcu, saj sta se pozno popoldan pome-
rili domača zasedba in »Henteki«. Dol-
go je letos bolje kazalo članom številne 
športne družine, ki so vodili že s 3 : 1, 
a v končnici tekme so Trževčani prišli 
do remija, tako da je bil volk sit, koza 
pa cela. Sicer je v obeh moštvih manj-
kalo nekaj članov, ki pa so jih predvsem 
nogometaši Tržca uspešno nadomestili z 
mlajšimi iz svojega podmladka. Srečanje 
je sodil Ljubo Zagoršek. Tudi letos ni 
bilo uverture naraščajnikov, ki pa bo z 
naslednjimi leti po besedah organizator-
jev spet postala stalnica.
Kot se na takih druženjih seveda spodo-

ŠD AS uspešno s poletno ligo in memorialnim turnirjem
V Športnem društvu AS smo se po dveh letih spet odlo-

čili, da organiziramo že 11. Poletno ligo Športnega 
društva AS v malem nogometu.

Liga se je igrala ob petkih zvečer v maju in juniju na osve-
tljenem igrišču na sedežu ŠD AS v Vareji 13. Letos je v ligi 
nastopilo deset ekip iz bližnje okolice in tudi sosednje Hrva-
ške (ŠD AS, ŠD-AS Generali, KTED Koranti Demoni, ŠD 
Leskovec, NK Leskovec, ŠD Selan, Gostilna Kureš & forME, 
ŠD Žetale, UŠR Višnjica in Metal Duki Cvetlin). Zmagova-
lec lige je poslala ekipa ŠD Selan, pred ekipama UŠR Višnjica 
in ŠD AS. Najboljši strelec turnirja je bil Timi Jelen iz ekipe 
ŠD Podlehnik s 15 zadetki. Zmagovalna ekipa turnirja za pre-
hodni pokal ŠD AS 2022 pa je postala ekipa Gostilna Kureš 
& forME.
V nedeljo, 3. julija, pa smo organizirali 3. memorialni tur-
nir v spomin na svojega preminulega člana Gorazda Perneka. 
Turnir je potekal na igrišču ŠD AS s povabljenimi ekipami in 
predvsem v prijateljskem ter spominskem vzdušju. Turnirja se 
je udeležilo devet ekip, ki so bile povezane z Gorazdovo mno-

Člani ŠD AS so letos uspešno izpeljali 11. Poletno ligo malega 
nogometa. Foto: arhiv društva

go prekratko nogometno potjo. Zmagovalna ekipa je postala 
ekipa UŠR Višnjica, ki je v finalu premagala domačo ekipo iz 
Repišč.

ŠD AS

Tudi letos ni šlo brez skupinske fotografije pred srečanjem Hentekov.

bi, se je vse skupaj nato preselilo pred 
klubske prostore, kjer se je prijetno 
druženje s številnimi anekdotami, ki so 
nastale v vseh 18. letih srečanj, nadalje-
valo vse do nedeljskih jutranjih ur.
Tržec – Športna družina Emeršič 3 : 3 
Strelci za Tržec: M. Pečnik, Podpečan, 
Pauman; strelci za družino Emeršič: 
Domen Klajnšek 2, Niko Emeršič
Tržec: Andrej Dukarič, U. Krušič, N. 
Kovačič, D. Fideršek, Podpečan, Les-

jak, Pauman, Sitar, Kokol, Anej Duka-
rič, J. Kovačič, M. Šeliga, B. Mlakar, M. 
Pečnik, Vinko, Ravnjak. Trener: Sandi 
Lainšček
Športna družina Emeršič: Niko E., 
Alojz E., Jože E., Timi Petek, Darjan E., 
Bojan E., Timi E., Vid Hrga, Domen 
Klajnšek, Darjan Merc, Mitja E., Borut 
E. Trenerja: Ivan E. in Marjan E.

Besedilo in foto: Tadej Podvršek
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Novoizvoljeni upravni odbor in delovna telesa ŠD Zg. Pristava

Novo vodstvo ŠD Zgornja Pristava
Po dveletnem pandemičnem mrku 

se je na izredni volilni skupšči-
ni ŠD Zgornja Pristava 2. septembra 
zbralo 47 od trenutno 52 evidentira-
nih članov. Po pozdravu in predsta-
vitvi dnevnega reda predsednice in 
sklicateljice skupščine Jolande Hen-
tak Majcen, ki je bila tudi sklicateljica 
zbora, se je soglasno sprejel dnevni 
red in imenovala so se delovna telesa 
za izvedbo volilne skupščine. Pred-
sednica je podala tudi nepreklicno 
odstopno izjavo dosedanjega vod-
stva društva. 

Za nadaljnje vodenje skupščine je skla-
dno z dnevnim redom skrbelo izvoljeno 

Nogometni turnir v Pobrežju spet odlično uspel
V soboto, 18. junija, je v športnem parku Pobrežje pote-

kal tradicionalni turnir v malem nogometu za pokal 
Občine Videm, ki se ga je udeležilo sedem ekip iz naše 
občine.

Kot je povedal predsednik Športne zveze Videm Brane Kole-
dnik, je zelo zadovoljen, saj gre za ekipe, ki našo občino 
predstavljajo na različnih dogodkih. Seveda pa gre vsa zahva-
la organizatorju, Športnemu društvu Pobrežje, ki ga vodi 
Davorin Mlakar. Sodnik domačega društva Marjan Zemljak 
je odlično sodil vsem ekipam. Tretje mesto je osvojila ekipa 
Športnega društva Pobrežje, drugo mesto ekipa Kluba malega 
nogometa Majolka, zmagovalna ekipa in nosilka prehodnega 

Zmagovalci – ekipa ŠD Selan Še skupinski posnetek najboljših na turnirju

pokala pa je na turnirju v Pobrežju postala – že drugo leto 
zapored – ekipa ŠD Selan. 
Kolednik je še povedal, da so se s tem turnirjem zaključile 
športne prireditve, ki so potekale v sklopu občinskega prazni-
ka. Zvrstilo se jih je kar sedem. Začeli so z manjšimi selekcija-
mi Nogometne šole Klopotec, nadaljevali v Podlehniku, prav 
tako pod okriljem NŠ Klopotec, zaključek nogometne šole je 
bil v Tržcu, v organizaciji ŠD Videm je potekal veteranski tur-
nir, zavod OŠ Videm je pripravil tek trojk, športno dogajanje 
pa se je zaključilo prav s turnirjem v Pobrežju. Tudi letos je ob 
lepem poletnem večeru in noči turnir v športni park Pobrežje 
privabil veliko ljubiteljev nogometa. 

Besedilo in foto: MN
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Dan športa na šolah v znamenju športnih dejavnosti in druženja

Dan slovenskega športa v videmski občini
Dan slovenskega športa, 23. sep-

tember, je državni praznik, ki je 
bil uveden leta 2020 na pobudo OKS. 
Izbran je kot obletnica, ko je v čast 
zmage veslačev Iztoka Čopa in Luke 
Špika ter strelca Rajmonda Debev-
ca na poletnih olimpijskih igrah v 
Sydneyju prvič zaigrala slovenska 
himna. Je tudi prvi dan evropskega 
tedna športa. Slovenija je tovrstni 
praznik uvedla kot osma na svetu 
(pred nami so ga uvedli Indija, Iran, 
Japonska, Katar, Malezija, Tajska in 
Turčija).

Ker lokalna športna zveza ni objavila 
razpisa za športno-rekreativno obeleži-
tev tega praznika, smo se v našem oko-

delovno predsedstvo. Iz vrst članov zbo ra so bili po statutar-
nih določilih predlagani novi kandidati za vodenje društva in 
člane društvenih komisij. Za novega predsednika je bil izvo-
ljen Miran Marinič, podpredsednik in član IO je postal Rado 
Vek, tajnica društva Mojca Stramič in blagajničarka Barbara 

Očiščeno in na novo začrtano igrišče ob ribniku v Zg. Pristavi

Rajh. Ob navedenih so bili soglasno izvoljeni še trije člani IO 
društva in člani dveh delovnih komisij.
Skupščina je v nadaljevanju sprejela še nekaj pomembnih 
sklepov in okvirni program dela za obdobje do konca marca 
2023. Takrat mora biti sklicana redna letna skupščina s poda-
nimi poročili, cilji delovanja in programi za postopno izpolni-
tev ciljev mandatnega obdobja.
Po dobro uro dolgem zasedanju sta sledila skromna večerja in 
prijetno druženje. 
Že v prvem mesecu je v delovnem zagonu novega vodstva 
skoraj v celoti realiziran sklep o ureditvi športnega parka ob 
ribniku Zgornja Pristava in usposobitvi igrišč za mali nogo-
met, rokomet, košarko in odbojko na travi. Za športno dru-
ženje pa je pripravljen tudi prvi razpis za prijateljsko tekmo-
vanje v malem nogometu, košarkarskih prvinah meti na koš 
in metanje žoge »medicinke« v daljavo. Dogodek je predviden 
za soboto, 15. oktobra. V primeru slabega vremena bo presta-
vljen na naslednjo soboto. Vljudno vabljeni!

Besedilo in foto: FL

lju povezali: Zavod aktivno življenje, 
OŠ Videm, Visama zdravstvo, storitve 
in izobraževanje, d. o. o., in ŠD Zgor-
nja Pristava, in pripravili medgenera-
cijski dogodek. Starejše občane smo 
povabili na predavanje in posvet o pri-
merni rekreativni dejavnosti in zdravem 
življenjskem slogu za tretje življenjsko 
obdobje. Osnovna šola pa je ob orga-
niziranem športnem dnevu za najmlaj-
še šolarje (prva triada) v drugem delu 
soorganizirala medgeneracijsko rekrea-
tivno druženje. Ekipe vnukov in babic, 
vnukinj in dedkov ter drugih prisotnih 
so strokovno usposobljeni delavci v 
športu iz ZAŽ-a in razredničarke dejav-

no vodili čez uro in pol dolgo gibalno 
dejavnost. Izvedli so primerno ogreval-
no gimnastiko ter se na zabavnih špor-
tnih poligonih pomerili v spretnosti, 
gibljivosti, natančnosti in hitrosti.
Kljub dobremu namenu nismo bili pov-
sem uspešni. Odziv na predavanje je bil 
skoraj ničen (prijavljeni le trije upoko-
jenci DU Tržec), udeležba na medgene-
racijskem druženju v sodelovanju z OŠ 
Videm pa zelo spodbudna. Na lokacijah 
Videm, Leskovec in Sela se je ob šolar-
jih prve triade (Sela vsi do petega razre-
da) zbralo skupaj več kot 120 seniork in 
seniorjev. Bilo je veselo in gibljivo.

Besedilo in foto: FL
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Tudi jeseni je čas za redno vadbo …

Pomen gibanja za krepitev zdravja
V letošnjem poletno-jesenskem obdobju postajamo 

pravi »kavč mojstri« športa. Naša reprezentančna eki-
pa v košarki, odbojki, atletiki – še posebej ptujski as Kri-
stjan Čeh –, motokrosist Makolčan Tim Gajser pa kolesarji, 
kajakaši in kanuisti nas navdušujejo in zlatijo našo špor-
tno in nacionalno samozavest. 

A kaj ima to z gibanjem za zdravje? Najbolj vnetim navijačem 
res dviga srčni in dihalni ritem na visoko anaerobno raven 
ter spodbuja hormon sreče, tudi jeze. Veselimo se in slavi-
mo, hkrati pa pogosto pozabljamo nase. Nase v izvirni obliki 
psihomotoričnega stanja telesa. Vsakodnevni vzgled s ciljem 
ohranitve zdravja z zdravim življenjskim slogom niso vrhun-
ski šport in dosežki sosedov, ampak izpolnitev osebnega cilja 
biti zdrav in »fit« od mladosti pa vse do pozne starosti.
Veliko nas je preživelo aktivni dopust. Plavali smo, kolesarili, 
hodili v hribe in se dodobra razvedrili in opremili s prepotreb-
nim vitaminom D. A voda, zrak in svetloba pri preživljanju 
poletnega dopustovanja so le kanček celote leta, desetletja ali 
življenjskega cikla. raba prostega časa gobarjenje in nabiranje jesenskih plodov v 

naravi. Da zaradi klopov sproščeno gibanje ne bo postalo noč-
na mora, bodite primerno oblečeni in zaščiteni, pa na košaro, 
palico in gozdna pravila ne pozabite. 
Kot dnevna sprostitev ni aktivno gibanje, naj pasivna sprosti-
tev ne bo sede na stolu, raje se uležite ali vsaj iztegnite noge, 
rešite kakšen sudoku ali kaj preberite. Tudi na priporočila 
NIJZ-ja o zdravstvenih zaščitnih ukrepih pred jesensko-zim-
skimi virusi (gripa, covid-19 …) ne pozabite.

Besedilo in foto: FL

Vse to naj nas spodbudi, da tudi jesenske dni preživimo 
dejavno in na svežem zraku. Ponovno nastopa čas za redno 
vadbo (vzor jutranja vadba v projektu 1000 gibov), ki naj 
obsega (glede na naše zdravstveno stanje ali starost) vsaj pol 
ure do ure in pol kompleksnega gibanja za vzdržljivost. Če 
hodimo ali kolesarimo, moramo ob postanku izvajati še gim-
nastične vaje za gibljivost in moč. Lahko pa izberemo kom-
pleksnejšo vadbo, ki zajema delovanje celega telesa (nordijska 
hoja, plavanje, tenis, badminton, kolektivne igre …), a tudi 
pri takšnem izboru ne smemo pozabiti na ogrevalno in razte-
zno gimnastiko. 
Še enkrat opozorilo! Fizično delo v službi in na kmetiji ni 
športna rekreacija, zato si zanjo vzemite čas. Sta pa odlična 
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Lancovski koranti so se tudi letos potepali po Halozah

Planinske novičke iz PD Naveza

Letošnji tradicionalni pohod lancovskih korantov je 
bil zaradi obilice dogodkov konec maja in v začetku 

junija prestavljen na september. Tako je bil že 22. pohod 
organiziran prvo soboto prvega jesenskega meseca in je 
v popolnosti uspel. 

Trasa je bila ponovno speljana v bližini domovanja korantov, 
saj so se podali le »preko brega«, in sicer do mlina v Slapah, 
končni cilj pa je bil Športni park Zgornja Pristava.

Člani PD Naveza smo se kljub poletnemu dopustniške-
mu času opravili na kar nekaj društvenih in posamič-

nih pohodov. 

V maju smo se kljub nekoliko slabšemu vremenu podali na 
Krasji vrh nad Kobaridom ter si ogledali muzej na prostem 
– bunkerje ter ostanke soške fronte. V juniju smo se v okviru 
občinskega praznika potepali po domačih haloških hribih, in 
sicer po KS Leskovec. Od Osnovne šole Leskovec smo kreni-
li proti Trdobojcem po Videmski planinski poti ter na kon-
trolni točki naredili krajšo pavzo, nato pa smo pot nadaljeva-
li mimo domačije našega svetovnega prvaka v boksu Dejana 
Zavca proti Veliki Varnici. Na poti po Varnici so nam prijazni 
domačini Kozlovi in Vidovičevi postregli z odlično domačo 
kapljico, prigrizki in drugimi dobrotami, kot je to v navadi 

Okrepčilo na enem izmed vikendov in pohodniki na poti po halo-
ških griči. Foto: Stanko Vidovič

Planinci na Krasjem vrhu

Več kot 60 korantov, prijateljev in simpatizerjev se je že zgo-
daj zjutraj z avtobusom odpravilo do Slap, nato pa peš naprej. 
Pot jih je vodila čez številne griče do vikendov prijateljev, kjer 
je seveda sledilo obvezno okrepčilo, bodisi v obliki hrane in 
prigrizkov bodisi v obliki pijače. Ker je bil dan čudovit, pravi 
poznopoletni, so udeležence očarali čudoviti razgledi zdaj na 
eno, zdaj na drugo stran. Tako je na približno 12 km dolgem 
pohodu oko seglo vse do Ptuja na eni, Kidričevega na drugi in 
Maribora s Pohorjem na tretji strani. S številnimi vmesnimi 
postanki se je pot po približno sedmih urah hoje zaključila v 

Športnem parku Zgornja Pristava, kje je bil na sporedu tradi-
cionalni piknik z druženjem.
Pohod korantov iz Lancove vasi je tudi tokrat uspel, nalezljiva 
dobra volja vsakega udeleženca pa je le še dodatno pripomo-
gla k temu, da bodo s čudovitimi spomini z nestrpnostjo vsi 
skupaj čakali pohod prihodnje leto.

Tadej Podvršek
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Kegljači v Pobrežju nizajo uspeh za uspehom
V Občini Videm pod okriljem dru-

štva upokojencev deluje osem 
moških in ženskih ekip kegljačev. 
Mednje spadata tudi moška in žen-
ska ekipa kegljačev Pobrežje, ki delu-
je že od leta 2015. 

Najprej so Pobrežani začeli kegljati na 
enem zunanjem kegljišču ob igrišču 
Športnega društva Pobrežje, občasno pa 
tudi pri Gečevem ribniku. Potem pa so 
si v sodelovanju s športnim društvom 
uredili pokrito kegljišče v nadstrešku 
športnega društva. Po nekaj letih pa 
jim je s prostovoljnim delom kegljačev 
in kegljačic ter nekaj občanov uspelo 
dograditi zaprto ogrevano kegljišče, ki 
jim omogoča treninge in tekmovanja v 
vseh letnih časih. Pobreški kegljači in 
kegljačice se lahko vsa ta leta pohvalijo 
s številnimi priznanji in pokali na tek-
movanju v občinski ligi ter na drugih 
tekmovanjih. 
Tudi v letošnji sezoni so bili uspešni, 
saj je moška ekipa dosegla drugo mesto 

Pobreški kegljači letos zelo uspešni v občinski ligi. Foto: Brane Kolednik

Vzpon na Raduho in njen vrh

v Halozah. Krožno pot smo nato nadaljevali skozi Berinjak 
in jo zaključili v Leskovcu pri domačinu, kjer nas je Obči-
na Videm pogostila z dobrim kosilom, za kar se jim zahva-
ljujemo. Po prijetnem druženju smo se prešernega nasmeha 
odpravili vsak proti svojemu domu.  
V juliju smo se napotili na Veliko Raduho (2062 m). Pot smo 
začeli pri najvišje ležeči kmetiji v Sloveniji – Bukovnik – ter 
nadaljevali do planinske koče Grohat in po krajšem premoru 
nadaljevali mimo postaje gorske reševalne službe. Vzpon smo 

opravili po zelo zahtevni zavarovani planinski poti, kjer so se 
nekateri pohodniki prvič srečali z jeklenicami in samovaroval-
no opremo, kar jim bo ostalo še posebej v spominu. Kljub 
zahtevni poti so vsi brez težav prišli na vrh. Po daljši pavzi 
smo se po krožni poti skozi Durce vrnili nazaj do izhodišča. 
V septembru smo se odpravili na Schafberg v Zgornjo Avstrijo. 

Besedilo in foto: Ignac Topolovec

v občinski ligi, ženska ekipa pa prvo 
mesto ob zaključku lige v Leskovcu. 
Da pa bi lahko še naprej dosegali dobre 
rezultate, imajo željo še po enem zapr-
tem kegljišču in upajo na posluh Kra-
jevne skupnosti Pobrežje in Občine 

Videm. Če vas mika vrvično kegljanje, 
se lahko pridružite 14 kegljačem in 
kegljačicam v Pobrežju.

Alojz Čeh
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Vzpon na Midžor, najvišji vrh Srbije 
Planinci PD Haloze smo se poda-

li na dvodnevni izlet v Srbijo in 
osvajanje najvišjega vrha Srbije, ki je 
Midžor. Naše potovanje se je začelo 
19. avgusta in je potekalo čez Hrva-
ško do Srbije, do našega izhodišča 
Stara planina. 

Potovali smo kar osem ur in vse je pote-
kalo brez težav na meji in med potjo. 
Naš start je bil pri planinskem domu 
pod Babinim zubom. Podali smo se peš 
proti vrhu Midžorja (2169 m), ki leži na 
meji z Bolgarijo. Sama pot je bila čudo-
vita in vso pot nas je spremljalo lepo 
vreme. Prihod na vrh je bil veličasten, 
saj nas je na vrhu pričakal leseni kralje-
vi stol. Po vrnitvi v dolino in okrepčilu 
smo se nato odpeljali v Kostol, kjer nas 

Na vrhu Midžorja (2169 m). Foto: arhiv PD 

Planinske novičke iz PD Haloze
Planinci in simpatizerji PD Haloze smo bili med pole-

tjem zelo dejavni. Ob občinskem prazniku 18. junija 
smo se podali na pohod po Občini Videm.

Teden dni kasneje, 25. junija, smo se podali na planino Zaja-
mniki skupaj s PD Hajdina. Posebnost planine je, da so bajte 
razporejene v ulico, in od tam se razlega čudovit pogled na 
Julijske Alpe. V juliju smo se podali na Adama in Evo, ki prav 
tako ležita v osrčju Julijskih Alp. Opravili smo krožno pot po 
brezpotju.
V avgustu smo se odpravili na romanje v spomin na leto 
1741, ko je 59 romarjev umrlo od udara strele. Iz Vidma se 
nas je devet podalo peš na 25 km dolgo pot proti Sv. Donatu. 

Utrinek s pohodov … Foto: arhiv PD

Drugi so se nam pridružili pri cerkvi, kjer je bila maša v spo-
min na umrle.
V avgustu smo se podali na dvodnevno potovanje in vzpon 
na najvišji vrh Srbije – Midžor. Pohvalimo se lahko z novo 
vodnico Manjo Trstenjak, ki je v juniju opravila strokovni 
tečaj za vodnico na usposabljanju v Bavščici. Čestitke!
Naši pridni markacisti so na poti med vinogradi od Gradišč 
do Avguština pot opremili z novimi tablami.

Vabljeni na naš naslednji dogodek, spominski pohod v spomin na 
naše pokojne planince, ki bo 22. oktobra 2022.

MF

je čakala nočitev.
Naslednji dan po zajtrku smo se najprej 
ustavili pri ostankih Trajanovega mostu 
iz leta 103 pr. n. št., ki je bil skoraj 

1000 let najdaljši ločni most med Srbi-
jo in Romunijo iz časa Rimljanov. Nato 
smo pot nadaljevali ob Donavi proti 
nacionalnemu parku Džerdap. Ogleda-
li smo si ta veličastni projekt elektrarne 
na Donavi, ki leži na meji z Romunijo. 
Ustavili smo se tudi na razgledni točki 
nad Iron Gatesi (železna vrata), kjer je 
najožji del reke med Srbijo in Romu-
nijo. Nato smo se odpravili še do arhe-
ološkega najdišča Lepenski vir, kjer je 
neolitsko in mezolitsko najdišče izpred 
7000 let pr. n. št., leži pa ob reki Dona-
vi. Prva odkritja so iz leta 1965. Lepen-
ski vir je soteska, narejena z vrtinci reke 
Donave. Tukaj so naši ohranjena člo-
veška okostja in različna orodja, ki so 
se zaradi naravnih danosti ohranila do 
danes.
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Arheološko najdišče Lepenski vir. Foto: arhiv PD 

Skupinski posnetek ob kolibi. Foto: arhiv PD 

Zlati poročni dan zakoncev Božičko

V soboto, 3. septembra, sta v krogu družine in prijate-
ljev zakonca Elizabeta in Marijan Furek z Dravinjskega 

Vrha 1b praznovala zlati poročni jubilej. Skupaj z otroki in 
osmimi vnuki je bilo praznovanje zanju še bolj doživeto.

V prostorih Občine Videm je bila v soboto, 16. julija, 
slovesnost zlate poroke. Za zlatoporočenca je v civil-

nem obredu župan Občine Videm Branko Marinič razgla-
sil Katarino Božičko, rojeno Toplak, in Jožeta Božička iz 
Pobrežja 92. 

V prostorih občine je civilni obred zlate poroke vodil župan 
Občine Videm Branko Marinič, ki je slavljencema čestital ob 
skupnem jubileju ter jima zaželel še veliko prijetnih in zdravja 
polnih skupnih let. Slavje sta zlatoporočenca s svati nadaljeva-
la v farni cerkvi, kjer sta prav tako izmenjala prstana in obno-
vila zaobljubo izpred 50 let.

TM

Ob tej priložnosti sta Božičkova prejela tudi darilo občine in 
čestitko župana Mariniča, ki jima je zaželel vse dobro na njuni 
skupni poti v novo desetletje. Z zlatoporočencema se je zlate-
ga jubileja iskreno veselila cela družina, njunih šest otrok in 
enajst vnukov, ter vsi svatje, ki so bili povabljeni na praznova-
nje zlate poroke. Cerkveni del poročnega slavja je bil v župnij-
ski cerkvi sv. Vida.

TM

Iskrena čestitka zlatoporočencema Furek (na fotografiji s svojimi 5 
otroki, zeti, snahami ter sedmimi od 8 vnukov). Foto: arhiv Furek

Iskreno čestitamo zlatemu paru Božičko iz Pobrežja. 
Foto: arhiv Božičko

Po ogledih smo se okrepčali in posku-
sili seveda srbske čevapčiče, nazdravi-
li čudovitemu vzponu in izletu in se 
podali proti domu. Prevozili smo skoraj 
2000 km. Zahvala gre našemu šoferju 

in vsakemu posebej za super družbo. 
Prihodnje leto se bomo podali na naj-
višji vrh Albanije.

Majda Forstnerič

Zlata poroka zakoncev Furek 
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Selanke tudi letos navdušile z razstavo buč
Drugi vikend v septembru je bil na Selih rezerviran za 

zdaj že tradicionalno razstavo buč in pokušino jedi iz 
njih. Prizadevne in ustvarjalne članice aktiva žena Sela, ki 
deluje v okviru KD Sela, so tudi letos dodobra napolnile 
dvorano tamkajšnje kulturne dvorane z velikim, majhni-
mi, okroglimi, posebni in še kakšnimi bučami, k vsemu pa 
dodale še domiselne ročnodelske izdelke in kulinarične 
specialitete iz tega jesenskega pridelka. Na dan odprtja, 
10. septembra, so pripravile tudi krajšo slovesnost.

Uspešna selska bučijada, katere gonilna sila je Milena Sitar, je 
letos dobila četrto nadaljevanje. Delo so začele maja, ko so na 
Orovičevi njivi posadile buče. Kljub veliki suši je bil letošnji 
pridelek odličen, o čemer smo se lahko prepričali tudi sami. 
Letošnjo razstavo so posvetile novi temi – bučam v kozmeti-

Članice aktiva žena Sela so poskrbele za še eno odmevno razsta-
vo buč in pokušino jedi iz njih. 

Utrinek z bogate razstave, ki je bila prava paša za oči.

Obiskovalci so si lahko postregli z bogato obložene mize okusnih 
slanih in sladkih jedi iz buč.

Odprtje razstave so popestrili otroci iz vrtca Sela z vzgojiteljicama. 
Prikazali so jesensko opravilo pobiranja buč na njivi in zasluženo 
kmečko malico po uspešnem spravilu pridelka. Delo jim je šlo 
odlično od rok!

ki, med drugim so pripravile šampon z bučnim oljem. Enkrat 
tedensko so se dobivale na delavnicah in preizkušale različne 
recepte. Buče namreč skrivajo v sebi pravo bogastvo. Letošnjo 
razstavo so obogatile tudi s koši in košaricami, v katerih so 
nekoč prenašali najrazličnejše izdelke, vse pohvale pa gredo 

tudi domiselnim ročnodelskim izdelkom iz naravnih materi-
alov, kot so rože iz koruznega ličja, izdelale pa so tudi poseben 
gozdiček z gozdnimi živalmi. Svoj kotiček so na razstavi imeli 
tudi učenci OŠ Sela, ki obiskujejo krožek Lokalno pridelana 
hrana – na ogled so postavili rezljane buče in punčke iz ličja. 
Obiskovalci pa so lahko oba dneva pokušali tudi najrazličnej-
še okusne jedi iz buč. 
V kulturnem programu so nastopili otroci in vzgojiteljici vrt-
ca Sela, harmonikar Davorin Horvat, recitatorka Ela Ivana 
Vaupotič in Andrej Potočnik na klarinetu iz OŠ Sela in pevke 
ljudskih pesmi KD Sela. Razstavo je blagoslovil p. Benjamin 
Mlakar.
Tudi Tilika Vidovič, predsednica aktiva žena Sela, ni skrivala 
zadovoljstva, da se uspešna zgodba buč in jedi iz njih uspe-
šno nadaljuje že četrto leto, za kar so ustvarjalnim Selankam 
čestitali tudi številni obiskovalci od blizu in daleč, med njimi 
na dan odprtja tudi videmski podžupan Matjaž Klasinc, Mile-
ni Sitar pa se je predsednik KD Sela Stanko Orovič zahvalil s 
šopkom cvetja. 

Besedilo in foto: P. Krajnc


